
هفته پیوند در 24 تا 30 مهرماه، همه ساله فرصتی برای پرداختن به انجمنهای اولیا و مربیان  مدارس در ایران است. انجمن 
اولیا و مربیان چیست؟ از چه زمانی و چرا به وجود آمد؟ این نهاد آیا به خواستگاه اصلی بنیانگذاران خود رسیده و یا دچار 
انحراف شده است؟ تاریخچه انجمن در دنیا به بیش از صد سال پیش برمی گردد یعنی بعد از انقلاب كبیر فرانسه ، زمانی كه 
كارگاه ها و كارخانه ها زیاد شدند و تبعا بازار مدرسه ومكتبخانه ها رونق بیشتری پیدا كرد. به علت اشتغال فوق العاده و جذب 
مادران هم به كار در خارج از خانه و به دور بودن فرزندان از والدین ، موجبات آلودگی و بزهكاری و خلاف در برخی از كودكان 

ایجاد شد...
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اعضای كمیسیون فرهنگی با انتقاد از بی توجهی شورا به مسائل فرهنگی

متاسفیم  برای 
شورای اصولگرا 

گلایه از نحوه برخورد اعضای شورای شهر
عقب نشینی »ملكی« در مقابل سوال شهردار

دفاع یكپارچه اعضای كمیسیون فرهنگی از تصمیمات خود
واكنش شهردار به گزارش مبهم »آتش زر«

غرویان: مجالسی كه در آن مداحان به ظریف توهین می كنند مجلس گناه است نه عزاداری

مردم مجالس عزاداری سیاسی را ترک کنند

به مناسبت هفته پیوند اولیا و مربیان:

انجمن اولیا و مربیان
عابر بانكی برای مدیر یا ...

20 كشته و 10مجروح برجای گذاشت:

 جزئیات تصادف مرگبار در محور قدیم قم - تهران
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7
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رئیس مجلس شورای اسلامی:

متاسفم که 
برخی از خوشحالی 

مردم ناراحتند

خباز فعال سیای اصلاح طلب:

مجلس بعد 
موی دماغ 

دولت نیست 
نماینده دلواپسی به من گفت »نمی گذارم 

آب خوش از گلوی دولت پایین رود«

 رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که برخی می گویند 
طرح هسته ای و برداشته شدن تحریم ها روی کاغذ است، گفت: 
اصل این موضوع را وارونه جلوه می دهند و می خواهند در جامعه 

اضطراب ایجاد کنند.
علی لاریجانی روز دوشنبه در همایش اقتصاد مقاومتی که در 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی برگزار شد، افزود: مساله 
هسته ای یک نگاه قبیله ای نیست بلکه نگاهی ملی بوده که در 
آن منافع ملی وجود دارد. وی ادامه داد: برخی از خوشحالی مردم 
ناراحتند؛ حالا اگر دولت های دیگر مطابق برجام قبول کردند که 
تحریم ها را لغو کنند و آن را اجرا کردند، نمی دانم چرا برخی می 

گویند این طرحی روی زمین و کاغذ است و ...

1- شهرداری قم با بودجه مصوب به مبلغ 11.000.000.000.000 ریال
2- سازمان آرامستان )بهشت معصومه( با بودجه مصوب به مبلغ 100.000.000.000 ریال

3- سازمان پارک ها و فضای سبز با بودجه مصوب به مبلغ 33.720.000.000 ریال
4- سازمان کشتارگاه با بودجه مصوب به مبلغ 35.988.700.000 ریال

5- سازمان اتوبوسرانی با بودجه مصوب به مبلغ 71.268.500.000 ریال
6- سازمان میادین میوه و تره بار با بودجه مصوب به مبلغ 138.650.000.000 ریال

7- سازمان پایانه ها با بودجه مصوب به مبلغ 33.860.000.000 ریال
8- سازمان تاکسیرانی با بودجه مصوب به مبلغ 22.393.000.000 ریال

9- سازمان مدیریت پسماند با بودجه مصوب به مبلغ 81.914.000.000 ریال
سازمان عمران و نوسازی با بودجه مصوب به مبلغ 840.000.000.000 ریال  -10

سازمان حمل و نقل و ترافیک با بودجه مصوب به مبلغ 86.100.000.000 ریال  -11
سازمان قطار شهری با بودجه مصوب به مبلغ 24.100.770.000 ریال  -12

شورای اسلامی شهر قم با بودجه مصوب به مبلغ 12.150.985.000 ریال  -13
سازمان آتش نشانی با بودجه مصوب به مبلغ 28.000.000.000 ریال  -14
سازمان زیباسازی با بودجه مصوب به مبلغ  42.000.000.000 ریال  -15

سازمان فرهنگی ورزشی با بودجه مصوب به مبلغ 80.500.000.000 ریال  -16

شرایط موسساتی كه حق شركت در مناقصه را دارند عبارتند از:
عضو جامعه حسابداران رسمی کشور باشند.  -1

تجربه کاری در انجام حسابرسی شهرداری های مراکز استان ها و شهرهای بالای پانصد هزار   -2
نفر جمعیت )با ارائه مدارک مستند(.

مدارک مورد نیاز جهت شرکت در مناقصه در پاکت های جداگانه باید ارسال گردند عبارتند از:
یک برگ )تصویر( عضویت در جامعه حسابداران رسمی کشور  -1

ارسال حداقل یک نمونه گزارش حسابرسی شهرداری های اشاره شده در بند 2 شرایط   -2
موسسات.

ضمانت نامه بانکی بر اساس نرخ پیشنهادی  -3
داوطلبان می توانند از زمان درج آگهی نوبت اول بمدت 10 روز کاری پیشنهادات خود را به 

دبیرخانه شورای اسلامی شهر قم تحویل و رسید دریافت نمایند.
شورای اسلامی در قبول و یا رد هر یک از پیشنهادات مختار است.

هزینه آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.
آدرس: قم- میدان امام خمینی )ره(- 45 متری کارگر- بعد از پل سمت چپ- ساختمان شهید 
باکری شورای اسلامی شهر قم. جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 38840553-5-

025 در روزهای غیر تعطیل بین ساعت 8:30 تا 11:30 تماس حاصل نمایند.

با عنایت به مجوز اخذ شده از کمیسیون ماده 2 لایحه قانونی نحوه استفاده از اتومبیل های دولتی و فروش اتومبیل های زائد، در نظر دارد تعداد 
4 دستگاه خودروی سواری )قابل شماره گذاری( متعلق به خود را از طریق مزایده عمومی بفروش برساند علاقمندان به شرکت در مزایده 
می توانند از تاریخ نشر آگهی بمدت 10 روز جهت بازدید و دریافت اسناد شرکت در مزایده در ساعات اداری به واحد دبیرخانه پردیس فارابی دانشگاه 
تهران به آدرس قم ابتدای جاده قدیم تهران – بعد از پایانه مسافربری مراجعه نمایند.جهت دریافت شرایط مزایده به سایت پردیس فارابی دانشگاه 

تهران  به آدرس اینترنتی www.qc.ut.ac.ir   مراجعه فرمائید.

به استناد بند 30 )الحاقی 82/07/06( ماده 71 قانون شوراهای اسلامی و بر اساس مصوبه شماره 10436 مورخ 94/06/31 جلسه مورخ 94/06/29 شورای اسلامی شهر مقدس قم، این شورا در نظر دارد 

حسابرسی سال 1394 شهرداری قم و سازمان های وابسته به شهرداری 
و شورای اسلامی شهر مقدس قم 

را به شرح زیر به موسسات حسابرسی واجد شرایط واگذار نماید:

پردیس فارابی دانشگاه تهران 

ولی ا... بیاتی رئیس شورای اسلامی شهر قم

آگهی مناقصه عمومی  )نوبت اول(

2

زنجانی  نمی تواند 
پول مردم را با 
هوچی گری بخورد

روزنامه

 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی ظهر دیروز )دوشنبه( در 
دیدار مسئولان و دست اندرکاران برگزاری حج، فاجعه بسیار تلخ و حیرت انگیز 
منا را از جمله امتحانات الهی خواندند و با انتقاد از سکوت دولتها و به خصوص 
دولتهای غربی و سازمانهای مدعی حقوق بشر در قبال این مصیبت بزرگ 
تأکید کردند: این حادثه به هیچ وجه نباید فراموش شود و دستگاه 
دیپلماسی و سازمان حج موظف هستند که این موضوع را به صورت 
قاطع دنبال کنند. حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با اشاره به 

مسئولیت دولت میزبان در قبال جان باختن 7 هزار مسلمان گفتند: پس از این حادثه باید صدای 
واحد و اعتراض دنیای اسلام بر می خاست اما متأسفانه به جز صدای جمهوری اسلامی ایران 
صدایی شنیده نشد و حتی دولتهایی که زائران آنها جزء جان باختگان بودند، در قبال این فاجعه، 
اعتراض قابل اعتنایی نکردند. رهبر انقلاب، پیگیری این مسئله و گفت وگو با دولتها برای تبیین 
اهمیت ماجرا و بررسی راههای جلوگیری از تکرار آن را وظیفه مهم مسئولان کشور به خصوص 
دستگاه دیپلماسی خواندند و افزودند: ظواهر ماجرا نشان می دهد که این فاجعه در اثر کوتاهی 

دولت میزبان رخ داده اما در هر صورت، این مسئله، یک مسئله سیاسی نیست ...

دستور مقام معظم رهبری به دستگاه دیپلماسی و سازمان حج :

 فاجعه منا را قاطعانه دنبال کنید 

2

سرمقاله : محسن غرویان

موضوع برجام یک مسأله ملی 
است که پس از دو سال مذاکرات 
فشرده و سخت بین ایران و قدرت 
رسیده  نتیجه  به  جهانی  های 
است. در نتیجه این مسأله دارای 
یک پیشینه تاریخی و چارچوب 
خاص خود است که باید در همین 

چارچوب نیز مورد بررسی ...

توافق هسته ای
تصمیم جمعی و ملی

وزیر نفت با اشاره به اقدامات اخیر میلیاردر نفتی:

2
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امور اداری پردیس فارابی دانشگاه تهران  

آگهی مزایده فروش خودرو 
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توافق هسته ای
تصمیم جمعی و ملی

موضوع برجام یک مسأله ملی است که پس از دو سال 
مذاکرات فشرده و سخت بین ایران و قدرت های جهانی به 
نتیجه رسیده است. در نتیجه این مسأله دارای یک پیشینه 

تاریخی و چارچوب خاص خود است که باید در همین چارچوب نیز مورد بررسی قرار بگیرد. 
نکته مهم در این زمینه اینکه مقام معظم رهبری از ابتدای مذاکرات تا انتها نظارت دقیق و 
موشکافانه ای نسبت به این مسأله داشتند و در مقاطعی که لازم می دیدند نکات لازم را به 
تیم مذاکره کننده گوشزد می کردند. در نتیجه توافق هسته ای براساس یک تصمیم جمعی 
و ملی اتخاذ شده است. با این وجود عده ای که عمدتا از یک طیف خاص سیاسی بودند با 
تشکیل کمیسیون بررسی برجام تلاش کردند نکات منفی برجام بیشتر برای مردم پررنگ 
شود. در نهایت اما نمایندگان فهیم مجلس شورای اسلامی با رأی قاطع خود این سند مهم 
بین المللی را تصویب کردند. متأسفانه برخی بی اخلاقی ها مانند تهدید یا ارعاب برخی از 
مسئولان کشور مانند آقای صالحی نیز در حین تصویب برجام در مجلس به وجود آمد که 

در شأن مجلس نبود.
اینکه یکی از نمایندگان عنوان کرد »اطراف آقای صالحی را سیمان می ریزم« نمونه بارز 
بی اخلاقی در جامعه اسلامی است که به هیچ عنوان در شأن و زیبنده مجلس نیست. به هر 
حال تیم مذاکره کننده هسته ای با هدایت آقای روحانی با زحمات بسیار زیاد پرونده هسته 
ای ایران که یکی از مناقشه برانگیزترین پرونده های سال های اخیر کشور بود را به نتیجه 
مطلوب رساند. مسأله مهم در این زمینه اینکه برجام توافق یک جریان سیاسی نیست بلکه 
با تصمیم نظام صورت گرفته است. دلیل اینکه برخی نمایندگان مجلس نسبت به ماهیت 
برجام تردید دارند ممکن است به تردید افکنی هایی مربوط شود که پس از توافق هسته ای 
صورت گرفت. این تردیدافکنی ها سبب شد که در بین افکار عمومی کشور نیز نوعی تردید 
شکل بگیرد. مقام معظم رهبری نیز تأکید کردند هنوز معامله ای شکل نگرفته و به همین 
دلیل هر موضعی که در این زمینه اتخاذ شود مبتنی بر تصورات شخصی است و هیچ وجه 
بیرونی و مبتنی بر واقعیت ندارد. با این وجود برخی رسانه های اصولگرا بر طبل تردید افکنی 
و ابهام در زمینه توافق هسته ای می کوبند. سیاست ها و رفتار این رسانه ها علاوه بر اینکه 
مشکلی از مسأله حل نمی کند بلکه سبب پیچیده تر کردن مسأله نیز شده است. تنش در 
مسأله هسته ای به معنای برهم زدن قاعده بازی و تحریک دشمن است که به هیچ عنوان به 
مصلحت کشور و مردم نیست. عقل سیاسی حکم می کند ما در مرحله اول اصول دیپلماسی 
و سیاست ورزی را رعایت کنیم و اگر به نتیجه منطقی دست پیدا نکردیم برای چالش های 
احتمالی آماده شویم. اینکه برخی افراد پیش از هر چیز بر طبل ناسازگاری و تنش می کوبند 
نشانه دوری از تعقل و خردورزی آنهاست. در نتیجه مخالفت با چنین دستاورد مهمی که با 
وضعیت معیشتی مردم و رفاه آنها رابطه مستقیم دارد صحیح و منطقی نیست. به همین دلیل 
هم مجلس شورای اسلامی برجام را تصویب کرد و متعاقب آن شورای نگهبان نیز به مصوبه 

مجلس صحه گذاشت و آن را تأیید کرد.
تندروها روز به روز به حاشیه رفته و منزوی تر می شوند و این شکست ها هم به منزوی 
شدن بیشتر آنان کمک می کند. این بدان معنی نیست که تندروها دیگر هیچ اقدامی انجام 
نمی دهند. متاسفانه آنها مستقل از نتیجه و بدون توجه به آثار زیانبار رفتارهای خود از هر 
فرصتی برای جنجال آفرینی استفاده می کنند. به نظر من شکست آنها در آینده قطعی خواهد 
بود. در شرایط کنونی جریان تندروی مجلس که در سال های اول در مجلس میدان داری می 
کرد به تدریج در همین مجلس به حاشیه رفته و منزوی شده است. اکثریت مجلس اصولگرا 
به تدریج به آثار نامطلوب و زیانبار تندروهای خود واقف گشته و سعی در عدم تکرار رفتارهای 
ناصواب جنجالی دارند. از سوی دیگر اکثریت بالای نمایندگان در آستانه انتخابات دور بعد 
کمتر انگیزه ای برای اقدامات چالشی جنجالی دارند، زیرا متوجه آثار منفی آن بر افکار عمومی 
و سرنوشت خودشان شده اند. قاطبه اصلی نمایندگان تلاش می کنند از رفتارهای تندروانه 
فاصله بگیرند. در نتیجه هر روز تعداد بیشتری از نمایندگان درصدد جدا کردن خود از جریان 

های تندرو جنجالی برمی آیند.
* استاد حوزه و دانشگاه

استاندار قم: 

سفر رهبر معظم انقلاب بركات ارزشمندی
 برای توسعه قم داشته است 

استاندار قم با اشاره به سفر سال 89 رهبر معظم انقلاب اسلامی به استان قم، این سفر را 
منشاء برکات ارزشمند برای توسعه استان دانست. 

سید مهدی صادقی روز دوشنبه در آیین بهره برداری از 19 طرح مصوب سفر رهبر معظم 
انقلاب به قم در سخنانی با گرامیداشت سالگرد این سفر پر خیر و برکت اظهار داشت: استان قم 
طی سالهای اخیر از برکات این سفر منتفع بوده است. وی با اشاره به طرح های مختلف اجرایی 
از محل اعتبارات سفر معظم له افزود: احداث مسکن محرومان به عنوان یکی از مصوبات مهم 
این سفر بود که زمینه حل مشکل مسکن اقشار کم درآمد را مهیا کرد. صادقی با بیان این که 
با گذشت پنج سال از آن سفر تاریخی، خاطرات شیرین و دستاوردهای آن همچنان در خاطر 
مردم شریف و ولایی قم باقی است، ابراز امیدواری کرد که بهره برداری از این طرح ها، بستر 
لازم برای توسعه و پیشرفت قم را فراهم نماید. همزمان با پنجمین سالروز سفر رهبر فرزانه 
انقلاب به استان قم، آیین بهره برداری از 19 طرح مصوب این سفر پر خیر و برکت با حضور 
استاندار قم و مسئولان استان برگزار شد. به گفته مدیرکل روابط عمومی استانداری قم، برای 
اجرا و آماده سازی این طرح ها، بیش از 670 میلیارد ریال اعتبارهزینه شده است.سید رضا 
طباطبایی به عناوین این طرح ها اشاره کرد و افزود: طرح 250 واحدی مسکن محرومین ، 
11 طرح آموزشی، فرهنگی، بهسازی راه روستایی، آبرسانی به سلفچگان، ساماندهی، بهسازی 
و روشنایی معابر پردیسان و تکمیل ساختمان مونیتورینگ و مدیریت بحران فرماندهی نیروی 
انتظامی استان قم، مهم ترین طرح های افتتاحی در سالروز سفر رهبر معظم انقلاب به قم 
است. سفر رهبر معظم انقلاب به استان قم روز 27 مهرماه سال 1389 انجام شد که در این 

سفر پر خیر و برکت، 324 طرح با اعتبار 1431 میلیارد تومان به تصویب رسید. 

امروز صبح؛

پیكر مطهر شهید علیدوست در قم 
تشییع می شود

پیکر مطهر اولین شهید پاسدار مدافع حرم حضرت زینب)س(،  امروز در قم تشییع می شود.
به گزارش روابط عمومی سپاه استان قم، مراسم تشییع پیکر مطهر اولین شهید پاسدار 
مدافع حرم حضرت زینب)س( از قم،شهید مهدی علیدوست، جمعی لشکر عملیاتی 17 علی 
بن ابی طالب)ع( سپاه استان قم،  امروز سه شنبه 28 مهرماه سال جاری رأس ساعت 9:30 
صبح از مسجد امام حسن عسکری)ع( به سمت حرم مطهر حضرت معصومه )س( برگزار 
می شود. بر اساس این گزارش، مراسم استقبال از پیکر مطهر این شهید امروز رأس ساعت 
7:15 صبح در ستاد فرماندهی سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( برگزار خواهد شد.گفتنی 
شهید مهدی علیدوست حین عملیات مستشاری در سوریه به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبر داد

نصب 8 پل عابر پیاده تا پایان سال در قم
سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم از نصب 25 پل عابر پیاده در معابر 
این شهر خبر داد و گفت: هشت پل از این تعداد تا پایان سال در معابر شهر قم نصب می شود.

حسین شعبان زاده با اشاره به ضرورت افزایش پل های عابر پیاده در قم گفت: سال 91 
کارشناسی در این زمینه صورت گرفت و همچنین مشخص شد که چه نقاطی نیاز به نصب 
پل عابر پیاده دارند. سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم در ادامه با بیان اینکه 
هیچ یک از مناقصه ها در این راستا به نتیجه نرسیده بود، افزود: در پنج یا 6 مرحله مناقصه 
کسی شرکت نکرد ولی امسال این کار انجام گرفت و مقرر شد تا 25 پل عابر پیاده برای نصب 
در نظر گرفته شود. وی با بیان اینکه 64 پل دیگر در دستور کار است، عنوان کرد: با توجه 
به اینکه نقاط مختلف شهر نیاز به نصب پل داشته و باید افزایش پیدا می کرد در این زمینه 
اقداماتی انجام خواهد شد. شعبان زاده با اشاره به اینکه تا پایان سال جاری هشت پل از 25 پل 
نصب می شود، اظهار کرد: در حال حاضر 24 پل در سطح شهر وجود دارد و تصمیم این است 
که 10 پل از 25 پل را به صورت نیمه مکانیزه احداث کنیم. سرپرست سازمان حمل و نقل و 
ترافیک شهرداری قم خواستار همکاری مردم برای استفاده از پل های عابر پیاده شد و تصریح 
کرد: این پل ها برای شهرداری هزینه زیادی در بر دارد امیدواریم مردم از طریق پل عابر پیاده از 
معابر عبور کرده و از بروز حوادث جلوگیری کنند. وی در خصوص فرهنگسازی برای استفاده از 
پل عابر پیاده گفت: شهرداری بروشور هایی را تهیه کرده و به واسطه آن از مردم دعوت می کند 
تا همکاری لازم را در این زمینه داشته باشند ولی برای استفاده بیشتر شهروندان، آموزش در 

مدارس و از طریق صدا و سیما نیز ضرورت دارد.

كارشناس هواشناسی استان قم:

هوای قم فردا بارانی است 
کارشناس هواشناسی استان قم از بارش باران پاییزی طی روزهای چهارشنبه و 

پنجشنبه در این استان خبر داد. 
سعید اسماعیلی گفت: امروز سه شنبه هوای قم صاف و در بعد از ظهر همراه با افزایش 
ابر و گاهی همراه با وزش باد ملایم خواهد بود. وی عنوان کرد: در روز چهارشنبه هوای قم 
صاف و در بعد از ظهر همراه با افزایش ابر و بارش رگبار پراکنده باران پیش بینی می شود. 
کار شناس هوا شناسی استان قم ادامه داد: بارش باران از چهارشنبه شب در استان قم آغاز 
می شود و در روز پنجشنبه نیز ادامه دارد. وی با اشاره به افزایش دو درجه ای دمای هوا طی 
سه روز آینده در قم افزود: حداقل دمای هوای امروز 13 درجه و حداکثر نیز 24 درجه و 
حداقل دمای هوای چهارشنبه 14 درجه و حداکثر  24 درجه خواهد بود. اسماعیلی گفت: 
سرعت وزش باد طی سه روز آینده در استان قم بین 18 تا 36 کیلومتر بر ساعت با جهت 

شرقی خواهد بود.

اخبار
فرمانده انتظامی استان قم  عنوان كرد:

رضایتمندی  بالای مردم 
از عملكرد فوریت های پلیسی 110 قم

فرمانده انتظامی استان قم گفت: یگان عملیاتی 110 فرماندهی انتظامی استان قم در 
کشور از جایگاه مطلوبی برخوردار است و در مقایسه با رده های هم تراز، همواره یکی از سه 

رتبه برتر را به خود اختصاص داده است.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار  کاظم مجتبایی در جلسه کمیسیون 
فوریت های پلیسی  110 که در سالن جلسات ستاد فرماندهی انتظامی استان برگزار 
شد، اظهارداشت: یگان عملیاتی فوریت های پلیسی 110 غفلت ناپذیر است، باید همواره 
هوشیار بوده و هیچگاه از آن غافل نشویم و آسیب ها و تهدیدات پیش روی 110 مورد 

توجه قرار گیرد.
وی عنوان داشت: یگان عملیاتی 110 فرماندهی انتظامی استان قم در کشور از جایگاه 
مطلوبی برخوردار است و در مقایسه با رده های هم تراز، همواره یکی از سه رتبه برتر را به 

خود اختصاص داده است.
فرمانده انتظامی استان قم در ادامه با اشاره به میزان رضایتمندی مردم از عملکرد فوریت 
های پلیسی 110 استان قم، اضافه کرد: طی 6 ماهه اول سال جاری، میزان رضایتمندی 
بالای مردم، رتبه سوم کشوری را برای استان قم رقم زده است و در شهریورماه نیز رتبه اول 

کشوری را برای پلیس قم در این حوزه، به ارمغان آورده است.
سردار مجتبایی در خصوص اجرای رزمایش زلزله در آبان ماه، تصریح کرد: این رزمایش 
برای تمامی کشور پیش بینی شده که محوریت انجام آن با نیروی انتظامی است و 
درصددیم تا این رزمایش را با تمام توان و مطابق با برنامه های پیش بینی شده اجرا کنیم.

وی به نقاط قوت این رزمایش اشاره کرد و افزود: این قبیل رزمایش ها موجب افزایش 
تجربه، شور و هیجان در میان کارکنان می شود.

فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: باید این رزمایش جدی گرفته شود و تصور کنیم 
این اتفاقات در واقعیت رخ می دهد، این احساس واقعی و حس گرفتن و انتقال آن به 

مجموعه و سایر رده های بیرونی بسیار مهم است.
وی اضافه کرد: مجموعه فرماندهی انتظامی استان قم دارای ارتباط و تعامل موثر و 

مطلوبی با بخش ها و رده های بیرونی است که باید آن را حفظ کرده و ارتقاء دهیم.
سردار مجتبایی بر عملکرد قوی پلیس در اجرای این رزمایش تاکید و خاطرنشان کرد: 
این رزمایش هم در زمینه تئوری و هم در عمل باید به نحو مطلوب انجام شود تا بازخورد 

آن به صورت ذهنی و تصویری به مردم نمایش داده شود.

رئیس سازمان جهاد كشاورزی استان قم خبر داد:

كشتار روزانه 320 تن مرغ گوشتی در قم
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه هیچ مشکلی در زمینه تولید و 

عرضه مرغ در بازار وجود ندارد، گفت: روزانه 320 تن مرغ گوشتی در قم کشتار می شود.
محمدرضا طلایی با اشاره به تنظیم بازار از سوی سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
اظهار کرد: این سازمان کالاهای اساسی مانند شکر و  برنج را به صورت کلی در اختیار 

شرکت های توزیع کننده قرار می دهد.
وی با بیان اینکه شرکت های توزیع کننده از سوی سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
معرفی نامه دریافت می کنند، تصریح کرد: سازمان صنعت، معدن و تجارت اقلام مورد نیاز 

این شرکت ها را در اختیارشان می گذارد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به تامین مرغ استان از سوی این نهاد 
اضافه کرد: روزانه 320 تن مرغ گوشتی کشتار روز در استان تامین می شود که در کنار آن 

نیز 500 تن مرغ منجمد که از مدتی پیش ذخیره شده وارد بازار شده است.
وی با اشاره به تولید تخم مرغ در استان قم تصریح کرد: روزانه 68 تن تخم مرغ در 
استان قم تولید می شود که بخشی از این محصول به استان های مجاور و برخی کشورهای 

همسایه صادر می شود.
طلایی با بیان اینکه در زمینه مرغ و تخم مرغ کمبودی در استان قم نداریم، گفت: 

گوشت مرغ فقط به مصرف استان قم می رسد و در این زمینه صادراتی صورت نمی گیرد.

رئیس سازمان نظام مهندسی كشاورزی  استان قم: 

اجرای سامانه آبیاری تحت فشار 
30 درصد بازده آبیاری را افزایش می دهد 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم گفت: با اجرای سامانه 
آبیاری تحت فشار می توان تا 30 درصد به بازده آبیاری در کشاورزی اضافه کرد. 

عباس خرمی روز یکشنبه در گفت وگویی، به واگذاری امور طراحی و اجرای سامانه های 
آبیاری تحت فشار به سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی اشاره و اظهار کرد: 
با توجه به استمرار خشکسالی و کاهش بارندگی در سطح استان و شرایط اقلیمی خاص 
قم، یکی از راه حل های مقابله وضعیت موجود در بخش کشاورزی، تغییر الگوی کشت و 

استفاده بهینه از آب و خاک در سطح استان است.
وی خاطرنشان کرد: در این راستا راهکار مناسب برای استفاده بهینه از آب و خاک و 
افزایش بازده آبیاری در سطح استان قم در حال حاضر حدود 40 درصد است، که با اجرای 
سامانه آبیاری تحت فشار می توان با حفظ سطح زیرکشت موجود تا 30 درصد به بازده 

آبیاری اضافه کرد و به کشاورزی اقتصادی و پایدار دست یافت. 
وی افزود: خوشبختانه با سیاست های حمایتی و تشویقی سازمان جهاد کشاورزی، 
85 درصد هزینه اجرای آبیاری تحت فشار توسط دولت به کشاورزان پرداخت می شود 
که در این راستا کار طراحی و اجرای طرح های آب و خاک به شرکت های مشاوره ای و 

پیمانکاری زیر پوشش این سازمان واگذار شده است.
خرمی بیان کرد: با این اقدامات حرکت بزرگ و مهمی برای افزایش بازده آبیاری در 
سطح استان قم شروع شده و تاکنون طراحی نزدیک به دو هزار هکتار از اراضی استان 
توسط شرکت های زیر پوشش سازمان نظام مهندسی و کشاورزی و منابع طبیعی انجام 

گرفته و عملیات اجرایی آن در دست اقدام است. 
رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم خاطرنشان کرد: از 
کشاورزان استان انتظار داریم که از فرصت موجود و کمک بلاعوض دولت در این زمینه 

استفاده و بیش از پیش در تحقق کشاورزی پایدار و اقتصادی استان همکاری کنند.
وی در بخش دیگر سخنان خود، به مناسبت روز جهانی استاندارد و روز جهانی غذا با 
اشاره به مشکلات تغذیه در ایران و سایر کشورها و همچنین رعایت نکردن استاندارد، از 
ابتدای چرخه تولید محصول های کشاورزی اعم از مصرف کود و سم تا عرضه محصولات 
به بازار، تعریف »استاندارد عملیات خوب کشاورزی ایران )استاندارد ایران گپ(« را گام مهم 

و ضروری در سلامت غذایی جامعه دانست.
»استاندارد عملیات خوب کشاورزی ایران )استاندارد ایران گپ(«؛ برای تولید محصول 
گواهی شده و سالم و به صفر رساندن خطرهای ناشی از باقیمانده سموم و کودها در 
محصولات به اجرا درمی آید و برای حدود 50 محصول کشاورزی تعریف و منتشر شده 
و آماده اجراست. هدف از تعریف این استاندارد و الزام رعایت آن، حفظ سلامت مصرف 
کنندگان از خطرات ناشی از سموم و کودهای شیمیایی است و با اجرای این استاندارد، هم 
تولیدکننده عادت به تولید محصول سالم و هم مصرف کننده عادت به خرید محصول سالم 

حتی با وجود قیمت بیشتر می کند. 
وی ابراز امیدواری کرد که با اجرای این طرح و با الزام بهره برداران و تولیدکنندگان به 
رعایت استانداردها در تولید محصول ها و استفاده اصولی از کود و سم بر اساس نیاز گیاه 
و در نظر گرفتن مسائل گوناگون بهداشتی و زیست محیطی در مراحل مختلف تولید اعم 
از کاشت و داشت و برداشت، بسته بندی، فرآوری و غیره، بستر مناسب برای ورود هر چه 

بیشتر کارشناسان به عرصه تولید و رسیدن به کشاورزی پایدار فراهم آید.
خرمی با اشاره به پیگیری های سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان 
قم در زمینه استاندارد خوراک دام خاطرنشان کرد: این سازمان آمادگی دارد با هماهنگی 
سازمان مرکزی و سازمان جهاد کشاورزی استان این طرح را در قم بعنوان استان نمونه به 

مرحله اجرا در بیاورد.
 

شهردار منطقه هفت قم  خبر داد:

ساماندهی ایستگاه های صلواتی 
در اطراف حرم مطهر 

شهردار منطقه هفت قم  با اشاره به حساسیت و لزوم برنامه ریزی دقیق برنامه های 
ویژه محرم در اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س( ، از لزوم ساماندهی ایستگاه های 

صلواتی هسته مرکزی شهر خبر داد . 
علیرضا اقبالیان اظهارداشت: هیات های عزاداری با شروع ماه محرم اقدام به برپایی 
ایستگاه های پخش نذورات می کنند که اقدامی پسندیده و فرهنگی جدا نشدنی از عزاداری 
سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( است. اما این ایستگاه ها گاهی سبب بوجود 

آمدن ترافیک در معابر می شوند که مشکلات بعدی را بدنبال خواهد داشت. 
وی افزود: طرح ساماندهی ایستگاه های صلواتی امسال همزمان با آغاز ماه محرم در 
سطح منطقه هفت اجرا شد تا ضمن نظم بخشی به آن، از ایجاد مشکل در سایر حوزه ها 

نیز جلوگیری شود . 
ایجاد اختلال در حرکت دسته های عزاداری ، ترافیک در معابر کم عرض بخصوص 
معابر اطراف حرم مطهر و ایجاد گره های کور ترافیکی و اختلال در سرویس دهی سیستم 

حمل و نقل عمومی، مشکلاتی بود که شهردار منطقه هفت به آنها اشاره کرد.
اقبالیان استقرار مخازن جمع آوری زباله و اختصاص سطل های کارتن پلاست ، تحویل 
کیسه های زباله به ایستگاه های صلواتی ، استقرار نیروهای خدماتی و نظافتچی ، مکان یابی 
و جلوگیری از تجمع ایستگاه های صلواتی در یک مکان خاص، شستشوی مقابل ایستگاه 
ها و عدم پذیرایی توسط سینی و در داخل خیابان را از سایر اقدامات صورت گرفته در طرح 

ساماندهی ایستگاه های صلواتی در سطح منطقه هفت دانست.
وی در پایان از شهروندان و عزاداران خواست تا با رعایت فرهنگ شهروندی و کمک 
در ایجاد و حفظ نظم از وقوع آشفتگی بصری و بی نظمی های احتمالی جلوگیری نمایند.

 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی ظهر دیروز )دوشنبه( در 
دیدار مسئولان و دست اندرکاران برگزاری 
حج، فاجعه بسیار تلخ و حیرت انگیز منا را 
از جمله امتحانات الهی خواندند و با انتقاد 
از سکوت دولتها و به خصوص دولتهای 
غربی و سازمانهای مدعی حقوق بشر در 
قبال این مصیبت بزرگ تأکید کردند: این 
حادثه به هیچ وجه نباید فراموش شود و 
دستگاه دیپلماسی و سازمان حج موظف 
هستند که این موضوع را به صورت قاطع 

دنبال کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار 
با اشاره به مسئولیت دولت میزبان در قبال 
جان باختن 7 هزار مسلمان گفتند: پس 
از این حادثه باید صدای واحد و اعتراض 
دنیای اسلام بر می خاست اما متأسفانه به 
جز صدای جمهوری اسلامی ایران صدایی 
شنیده نشد و حتی دولتهایی که زائران آنها 
جزء جان باختگان بودند، در قبال این فاجعه، 

اعتراض قابل اعتنایی نکردند.
و  مسئله  این  پیگیری  انقلاب،  رهبر 
گفت وگو با دولتها برای تبیین اهمیت ماجرا 
و بررسی راههای جلوگیری از تکرار آن را 
وظیفه مهم مسئولان کشور به خصوص 
دستگاه دیپلماسی خواندند و افزودند: ظواهر 
ماجرا نشان می دهد که این فاجعه در اثر 
کوتاهی دولت میزبان رخ داده اما در هر 

صورت، این مسئله، یک مسئله سیاسی 
نیست بلکه بحث بر سر هزاران مسلمانی 
است که در حال عبادت و انجام مناسک حج 
و با لباس احرام جان باختند و این مسئله 

باید به صورت جدی دنبال شود.
دستگاههای  محض  سکوت  ایشان، 
مدعی حقوق بشر در اروپا و امریکا را جنبه 
دیگر قابل پیگیری برشمردند و خاطرنشان 
کردند: دستگاههای دروغگو و منافق مدعی 
حقوق بشر و همچنین دولتهای غربی که 
گاهی برای کشته شدن یک نفر جنجال 
فراوانی در دنیا بر پا می کنند، در این ماجرا 
رفیق خود سکوت محض  دولت  نفع  به 

کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: این 

مدعیان حقوق بشر اگر صداقت داشتند، باید 
پاسخگویی، جبران خسارت، تضمین عدم 
تکرار و مجازات عاملان این فاجعه را مطالبه 

می کردند.
انقلاب، پیگیری برای مطالبه و  رهبر 
زنده نگه داشتن این موضوع مهم را وظیفه 
سازمان حج خواندند و افزودند: این مسئله 
نباید به سکوت و فراموشی بگذرد و باید تا 
سالها در مجامع جهانی مطرح شود و نقطه 
آماج این حرکت نیز باید دولتهای غربی و 

سازمانهای مدعی حقوق بشر باشند.
زحمات  از  صمیمانه  تشکر  با  ایشان 
دلسوزانه مسئولان حج کشور به خصوص 
پیگیریهای مستمر و روحیه و مواضع قاطع 
همچنین  و  عسگر  قاضی  حجت الاسلام 

تحرک همه جانبه، پاسخگویی و احساس 
مسئولیت آقای اوحدی رئیس سازمان حج، 
گفتند: اجر و پاداش این زحمات و مجاهدتها 
همگی در میزان الهی محفوظ است و همین 
صبر و مجاهدت در راه خداست که حضرت 
زینب)س( پس از دیدن آنهمه بلا و حادثه 
در صحرای کربلا، از آن به عنوان زیبایی و 

جمال یاد می کند.
انقلاب،  رهبر  سخنان  از  پیش 
عسگر  قاضی  والمسلمین  حجت الاسلام 
زائران  سرپرست  و  فقیه  ولی  نماینده 
ایرانی با بیان گزارشی از فعالیت های انجام 
گرفته در حج امسال و همچنین تشریح 
اقدامات صورت گرفته در خصوص حادثه 
مسجدالحرام و فاجعه تلخ منا، گفت: این 
فاجعه حاصل سوء مدیریت و بی تدبیری 
همکاری  با  و  بود  سعودی  مسئولان 
دستگاههای مسئول، اتفاقات و فجایع آن را 

مستند و پیگیری خواهیم کرد.
همچنین آقای اوحدی رییس سازمان 
حج و زیارت در رابطه با انتقال جان باختگان 
مظلوم فاجعه منا به کشور و رسیدگی به 
مصدومان این فاجعه گفت: پیگیری های 
جدی برای تعیین وضعیت جان باختگان 
باقیمانده ایرانی با همکاری سایر دستگاه ها 

بصورت مستمر انجام می شود.
رئیس سازمان حج گزارشی از عملیات 

اجرایی حج امسال نیز بیان کرد.

دستور مقام معظم رهبری به دستگاه دیپلماسی و سازمان حج :

 فاجعه منا را قاطعانه دنبال کنید 

رئیس پلیس راه استان قم  گفت : تصادف دو دستگاه 
خودرو در محور قدیم قم - تهران 20 کشته و 10 زخمی 

بر جای گذاشت. 
سرهنگ اردشیر جمشیدی راد گفت: حادثه تصادف دو 
دستگاه خودرو ساعت هجده و بیست و سه دقیقه یکشنبه 
بین یک دستگاه کامیون ایسوزو و مینی بوس در کیلومتر 
پانزده جاده قدیم قم - تهران محدوده پل عسکر آباد رخ 

داد.
وی با بیان اینکه کشته شدگان اتباع خارجی بودند، اظهار 
داشت: راننده هر دو خودرو هم جزو کشته شدگان هستند.

جمشیدی راد گفت: تجاوز به چپ راننده کامیون علت 
این حادثه بود.

حال سه مجروح وخیم است
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  
 ـتهران  نیزبا اشاره به اینکه 10 مجروح حادثه جاده قدیم قم 
به دو بیمارستان شهید بهشتی و نکویی منتقل شدند، گفت: 
در حال حاضر حال سه نفر از مجروحان وخیم گزارش شده 
است. مهدی فراهانی با اشاره به وقوع تصادف سه دستگاه 
 ـتهران که منجر به کشته و مجروح  خودرو در جاده قدیم قم 
شدن تعداد زیادی از سرنشینان خودروها شد بیان کرد: در 
نخستین دقایق وقوع این حادثه که یکشنبه شب رخ داد 
تصادف یک دستگاه مینی بوس، یک دستگاه کامیون و یک 
 ـتهران به  دستگاه سواری در کیلومتر 16 جاده قدیم قم  

اورژانس قم گزارش شد.
وی بیان کرد: در پی اعلام صورت گرفته آمبولانس های 
مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم به محل 
حادثه اعزام شده و در مدت زمان 4 دقیقه پس از اعلام 

نخستین آمبولانس به محل رسید.
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم 
بیان کرد: در ادامه و به صورت متوالی 10 آمبولانس دیگر به 
محل وقوع حادثه اعزام شده و همچنین در محل حادثه تیم 

فرماندهی تشکیل شد.

وی با اشاره به تعداد تلفات و مجروحان این حادثه بیان 
کرد: در این حادثه 20 نفر از سرنشینان خودروها جان خود 
را از دست داده و 10 نفر دیگر مجروح شدند که حال برخی 

از این مجروحان وخیم است.
فراهانی با اشاره به اینکه 10 مجروح حادثه به وسیله 10 
دستگاه آمبولانس به بیمارستان های قم منتقل شدند، بیان 
کرد: سه مجروح به بیمارستان شهید بهشتی و هفت مجروح 

دیگر به بیمارستان نکویی انتقال یافتند.
وی اضافه کرد: طبق بررسی های صورت گرفته در حال 
حاضر حال سه مجروح این حادثه وخیم گزارش شده و دو 
نفر از این مجروحان که هویت ایشان نیز هنوز نامعلوم است 
در بخش ICU بیمارستان نکویی و یک مجروح دیگر بخش 

بخش ICU بیمارستان شهید بهشتی بستری شده اند.
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم 
با اشاره به اینکه عملیات خارج کردن مجروحان حادثه با 
همکاری نیروهای آتش  نشانی انجام شد، اظهار کرد: این 
ماموریت ساعت 21 و 30 دقیقه یکشنبه شب به اتمام رسید.

حضور  به موقع دستگاه های امدادی 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم نیز  گفت: دستگاه 
های امدادی استان در حادثه خونین یکشنبه شب جاده 
قدیم قم- تهران، به موقع و در همان دقایق اولیه در صحنه 

حاضر شدند که قابل تقدیر است. 
محسن اروجی با اشاره به حادثه دلخراش برخورد مینی 
بوس حامل اتباع خارجی با یک دستگاه کامیون و یک 
 ـتهران اظهار  دستگاه سواری در کیلومتر 16 محور قدیم قم 
کرد: متاسفانه در اثر این حادثه ، 20 نفر در دم جان باختند و 
10 نفر نیز مجروح شدند که بلافاصله توسط عوامل اورژانس 

به مراکز درمانی استان انتقال یافتند.
وی با اشاره به هماهنگی اولیه مربوط به این حادثه تصریح 
کرد: به محض اطلاع از وقوع این حادثه، هماهنگی فوری و 
لازم با مجموعه دستگاه های امدادی و انتظامی استان بعمل 

آمد.

مدیرکل مدیریت بحران قم با تقدیر از تلاش و اقدامات 
هماهنگ عوامل نیروی انتظامی، پلیس راه، هلال احمر، 
اورژانس، راهداری، آتش نشانی، بهشت معصومه و پزشکی 
قانونی در مدیریت این حادثه خاطرنشان کرد: دستگاه های 
امدادی و انتظامی استان در همان دقایق اولیه حادثه در 

صحنه حاضر شده و به نجات حادثه دیدگان پرداختند.
اسامی 12 نفر از كشته های تصادف 

رئیس سالن تشریح پزشکی قانونی استان قم گفت : 
شناسایی اجساد 20 کشته تصادف یکشنبه شب  جاده قدیم 
قم - تهران که بر اثر برخورد یک دستگاه مینی بوس با خاور 

و کامیون اتفاق افتاد، در حال انجام است.
 دکتر میر ویسی  اظهارداشت: در حادثه رانندگی که  
یکشنبه شب گذشته در جاده قدیم قم - تهران اتفاق افتاد 
11 زن و 9 مرد جان خود را از دست دادند که 18 نفر از افراد 
کشته شده تبعه کشور افغانستان و دو نفر)مرد( ایرانی بودند.

وی تصریح کرد: اجساد این حادثه هم اکنون به آرامستان 
بهشت معصومه شهرستان قم منتقل شده اند و کار شناسایی 
آنان توسط تیم کارشناسی پزشکی قانونی شامل دو پزشك 
و یك همکار پزشکی قانونی در حال انجام است. به گفته 
میر ویسی، تا این لحظه جسد 12 قربانی حادثه شناسایی 
شده است که اسامی آنان به شرح زیراست:  زینب حسینی،  
فاطمه حسینی فرزند عبدالحسن،  قنبرعلی علی داد فرزند 
جان محمد،  حسین حیدری فررند حسن،  حسین نوروزی 
فرزند رضا )راننده مینی بوس و تابعیت ایرانی(،  بمان علی 
اصغری فرزند علی نگاه،  حمیده محمد علی فرزند زوارگی، 
جاوید علی داد فرزند موسی،  فاطمه حسینی فرزند سید 

امیر،  رقیه حسینی، آمنه سایر، کامله سروری فرزند سرور. 
رئیس سالن تشریح پزشکی قانونی استان قم اظهار 
داشت: جسد راننده خاور که دیگر ایرانی کشته شده در 
این حادثه است هنوز شناسایی نشده و اقدامات برای تعیین 
هویت سایر اجساد به جای مانده ادامه دارد. همچنین یادآور 
می شود همه سرنشینان مینی بوس تابعیت افغانی داشته اند.

20 كشته و 10مجروح برجای گذاشت:

 جزئیات تصادف مرگبار در محور قدیم قم - تهران

سرمقاله

اخبار

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان 
قم گفت: ماهانه 2 میلیارد و 100 میلیون 
تومان کمک های نقدی مردم برای نیازمندان 

جمع آوری می شود.
عبدالله جلالی با بیان اینکه در زمینه 
مشارکت های عمومی حرکت های مردم در 
ابعاد مختلف قابل تحسین است، اظهار داشت: 
این نقش آفرینی در مجموعه های مختلف 
مشاهده می شود اما در کمیته امداد فراتر از 

دیگر نهادها است.
وی اضافه کرد: ماهانه 2 میلیارد و 100 
میلیون تومان کمک نقدی در قم جمع آوری 
می شود که تمام این کمک ها بر اساس اصول 

شرعی صرفا برای فقرا مصرف می شود.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان 
قم بیان کرد: ما در برابر اعتماد مردم مسئولیم 
و عملکرد ما در قبال این کمک ها کاملا 

متناسب با اصول شرع است.
جلالی تاکید کرد: با وجود ارزشمند بودن 
این کمک ها هنوز نیازهای فراوانی در جامعه 
هدف ما وجود دارد اما با همین کمک ها نیز 

کارهای بسیار بزرگی انجام می شود.
وی اضافه کرد: نمونه این کمک ها ساخت 

و تحویل بیش از 900 واحد مسکونی برای 
نیازمندان طی چهار سال گذشته بوده که 
بیش از 60 درصد مشکلات خانواده های 

نیازمند را رفع کرده است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان 
قم با اعلام اینکه سال گذشته 70 میلیارد 
تومان خدمات توسط این اداره کل ارائه شده 
است، اظهار کرد: سهم مردم در این کمک ها 

35 درصد بوده است.

جلالی ادامه داد: سهم کمک های مردمی 
در خدمات ارائه شده به نیازمندان از 35 
درصد در سال 93 به 40 درصد در سال 

جاری افزایش داشته است.
وی با بیان اینکه 21 هزار و 400 خانوار 
از خدمات کمیته امداد استفاده می کنند 
افزود: این تعداد 3.1 درصد جمعیت استان را 
تشکیل می دهند که به لحاظ نسبت جمعیت 
زیر پوشش بعد از تهران و البرز کمترین 

خانواده زیر پوشش در قم وجود دارد.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان 
قم اضافه کرد: 96 درصد جمعیت زیر پوشش 
در قم زندگی می کنند و کمترین میزان 
جمعیت پوشش نیز در روستاها هستند که 
علی رغم کم بودن نسبت جمعیتی نیازهای 

بسیار زیادی دارند.
جلالی اعلام کرد: از مجموع خانواده های 
زنان  خانواده  هزار  امداد 13  پوشش  زیر 
سرپرست خانوار هستند که به علت فوت، 
طلاق و زندانی بودن همسر زیر پوشش 

کمیته امداد قرار دارند.
به گزارش فارس، وی با بیان اینکه بیش 
از 2 هزار و 200 یتیم زیر 18 سال از خدمات 
حمایتی امداد برخوردار هستند، گفت: 4 هزار 
و 200 دانش آموز و 900 دانشجو نیز زیر 

پوشش امداد قرار دارند.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان 
قم با بیان اینکه بیش از هزار و 200 نفر از 
مددجویان امداد زیر پوشش بیمه تامین 
اجتماعی هستند، یادآور شد: امروز هیچ یک 
از خانواده های زیر پوشش دغدغه هزینه های 

بستری، جراحی و درمان را ندارند.

سرپرست معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم از 
سرمایه گذاری 20 هزار و 208 میلیارد ریالی در بخش تاسیسات گردشگری خبر داد.

سید مهدی اشکوری با اشاره به اینکه این مبلغ به 48 هتل، مراکز اقامتی و مجتمع های 
پذیرایی و بین راهی اختصاص یافته است گفت: حدود 25 هتل، هتل آپارتمان، مهمانپذیر 

و مراکز اقامتی با حجم سرمایه گذاری چهار هزار و 575 میلیارد ریال در حال ساخت است.
سرپرست معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم 
افزود: این تعداد مراکز اقامتی نیاز به دو هزار و 667 میلیارد ریال تسهیلات دارد که در صورت 
تکمیل و بهره برداری از این مراکز برای دو هزار و 40 نفر ایجاد اشتغال کرده و حدود چهار 

هزار تخت اقامتی استان را تامین می کنند. 
 وی ادامه داد: از این تعداد تاسیسات گردشگری با پیشرفت فیزیکی 15 الی 80 درصد 

روبرو هستند که سه هتل پنچ ستاره در حال ساخت است.
اشکوری با اشاره به ساخت 23 مجتمع بین راهی و پذیرایی اظهار داشت: کل حجم 

سرمایه گذاری برای این تعداد مجتمع 15 هزار و 633 میلیارد ریال است که نیاز به 9 هزار و 
471 میلیارد ریال تسهیلات دارند. وی افزود: در صورت بهره برداری از این مجتمع ها، ظرفیت 
پذیرایی و تفریحی به 20 هزار و 850 نفر می رسد ضمن اینکه برای چهار هزار و 111 نفر 
نیز اشتغالزایی می کند. وی با اشاره به برگزاری جلساتی در خصوص رفع مشکلات سرمایه 
گذاران بخش خصوصی گفت: طی جلسه ای با حضور مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری قم، معاون امور زائرین استانداری قم به همراه مدیران بانک ها مقرر شد تا بانک 
ها تسهیلات را در اختیار سرمایه گذاران قرار دهند تا به سرعت شاهد بهره برداری از این تعداد 
تاسیسات گردشگری باشیم. سرپرست معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری قم افزود: همچنین تعدادی از سرمایه گذارن خارج از استان درخواست 
ساخت هتل های پنج ستاره در شهر مقدس قم را دارند از این رو اقدامات لازم جهت همکاری 
با این سرمایه گذاران در حال پیگیری است تا بتوانیم نیاز استان را در بخش توسعه زیرساخت 

های گردشگری و اقامتی مرتفع سازیم.

سرپرست معاونت گردشگری اداره كل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم  خبرداد:

سرمایه گذاری 2 هزار میلیاردی در بخش گردشگری قم

ارتباط مردمی با روزنامه ایمان
www.eimandaily.ir     32903209 :تلفن: 32906160  فكس 

محسن غرویان

مدیركل كمیته امداد امام خمینی استان قم:

قمی ها ماهانه بیش از 2 میلیارد تومان صدقه می دهند



3 اقتصادی

یک کارشناس صنعت هواپیمایی:
هواپیماهای قدیمی نیاز به قطعات اصل دارند

یک کارش�ناس صنعت هواپیمایی معتقد اس�ت: می توان در روزهای پس از 
تحریم با دریافت قطعات اصلی هواپیماهای پهن پیکر همچنان برای چند سال از 

آنها در ناوگان هوایی ایران استفاده کرد. 
علیرضا بحیرایی تصریح کرد: هرچند عمر برخی از هواپیماهای بزرگ مسافرتی فعال در 
آسمان ایران به بیش از 20 سال رسیده، اما با توجه به شرایطی که این هواپیماها دارند 
همچنان می توان از آنها استفاده کرد به شرط این که با ارزیابی های ایمنی مداوم وضعیت 

آنها همواره رصد شود. 
وی با بیان این که در فضای پس از تحریم بار دیگر بازار فروش قطعات هواپیما به روی 
ایران باز می ش��ود، تاکید کرد: این فضا بهترین فرصت اس��ت تا ما بتوانیم قطعات اصل 
هواپیماهای مس��افرتی را از شرکت های بزرگ سازنده تهیه کنیم و با استفاده از آنها در 

هواپیماهای پهن پیکر بار دیگر توان پرواز این هواپیماها را افزایش دهیم. 
این کارشناس صنعت هواپیمایی اضافه کرد: با توجه به هزینه بالای خرید این هواپیماهای 
بزرگ قطعا ترجیح براین است تا جایی که می توان از حضور آنها در ناوگان کشور استفاده 

کنیم و قطعا در این بین می توان نام برخی از مدل های بویینگ و ایرباس را نیز قرار داد.
 بحیرایی با اشاره به امنیت بالای برخی از مدل های این هواپیماها اظهار کرد: درصد قابل 
توجهی از هواپیماهای ایرباس دو موتوره می توانند حتی با از دست دادن یک موتور به پرواز 
خود ادامه دهند بعضی از موتورهای چهار موتوره بویینگ نیز حتی با از دست دادن دو 
موتور می تواند بیش از دو هزار کیلومتر پرواز کند.  وی خاطر نشان کرد: این موضوع نشان 
می دهد که بعضی از این هواپیماها از نظر امنیتی شرایط بسیار مطلوبی دارند و ما برای 
ادامه دادن پرواز آنها تنها باید نسبت به خرید قطعات اصل از بزرگان هواپیماسازی اقدام 
کنیم تا بتوان همچنان از حضور این هواپیماها استفاده کرد و برنامه های تغییر و تحول را 

به دیگر هواپیماهای موجود در ناوگان ایران اختصاص دهیم. 

چرا بسته های اینترنت موبایل
  زود تمام می شود؟ 

کسانیکه معتقدند بسته های اینترنتی موبایل نخریده، تمام می شود حواس شان 
را جمع کنند تا خدایی ناکرده به اپراتورهای موبایل تهمت ناروا نزنند. 

افزایش ضریب نفوذ تلفن های همراه هوشمند در جامعه و جذابیت اپلیکیشن های موبایلی، 
هر کاربر هوش��مند را به سمت اس��تفاده از اینترنت موبایل سوق می دهد اما گاهی این 

جذابیت ها به ضرر کاربران تمام می شود.
ممکن است شما هم جزو آن دسته از مشترکان کلافه ای باشید که اتمام زودهنگام شارژ 

اینترنت موبایل، چاره ای جز تعجب برایتان نگذاشته باشد.
اما تعجب نکنید زیرا مش��ترکان بسیاری هستند که براساس تجربه خودشان اقدام به 
خریداری بسته ای اینترنتی با حجمی مشخص به مدت یک ماه می کنند، اما اعتبار آنها 

یک هفته ای تمام می شود.
برخلاف اینکه عده ای این اتکمام زودهنگام شارژ بسته های اینترنتی را به استفاده آزاد از 
اینترنت ربط می دهند که هزینه بیشتری به نسبت بسته ها دارد، اما باز هم تأکید می کنیم 

که اعتبار بسته ها تمام می شود.
این مشکل عجیب و البته قدیمی برای مشترکان موبایل همچنان ادامه دارد و کارشناسان 
مرکز تماس اپراتورها هم جوابی جز اینکه "از اعتبارتان استفاده کرده اید و حجم تان تمام 

شده است"، ندارند.
با این حال نظر محمود واعظی –وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- در این باره شنیدنی 
است زیرا می گوید بعید است اپراتورهای موبایل تخلف کنند و از مشترکان شارژ بیشتر 

کسر کنند.
وی عنوان کرد: اینترنت موبایل در گذشته جان مردم را به لب می رساند تا یک صفحه را 
باز کند اما اکنون در نقاطی که تحت پوشش 3G و 4G است، سرعت بالایی وجود دارد و 

مردم در ارسال فایل های خود و انجام امور اینترنتی حس خوبی دارند.
او افزود: نمی خواهیم بگوییم که مردم اشتباه می کنند، اما چون در این سرعت فعالیت 
بیشتری در فضای اینترنت انجام می شود مردم حس می کنند که بسته های آنها زودتر 

تمام می شود.
وزیر ارتباطات همچنین تصریح کرد: گاهی ممکن است شرکت های اینترنتی کوچک 
تخلفاتی را مرتکب شوند اما با شناختی که از این مجموعه دارم، تا امروز هیچ تخلفی از 
اپراتورها ندیده ام  زیرا درآمد اپراتورهای تلفن همراه آنقدر بالاست که چنین کاری به اعتبار 

آنها لطمه می زند.
به گفته وی هیچگاه یک اپراتور حاضر نمی شود از بسته اینترنتی 10 هزار تومانی، دو هزار 
تومان به نفع خود استفاده کند زیرا چنین درآمدزایی شاید مختص شرکت های کوچک 
باشد که می خواهند زودتر به درآمدزایی برسند اما اپراتوری که هزاران میلیارد درآمد دارد، 

چنین کاری نمی کند.
سوختن زودهنگام اعتبار بسته های اینترنت موبایل به نظر وزیر ارتباطات معنایی ندارد 
زیرا وضعیت اپراتورها مشخص و موجه است؛ لذا ممکن است سهل انگاری مشترکان کار 

دست آنها دهد.
علی اصغر عمیدیان –معاون وزیر ارتباطات- هم چنین دیدگاهی دارد و می گوید: اکنون 
در زمینه بسته های اینترنتی و هزینه های اینترنت آزاد اپراتورهای موبایل تفاوت قیمت قابل 
توجهی وجود دارد. در گذشته قیمت هر کیلو بایت اینترنت موبایل 15 تومان بود که اکنون 
این رقم در اینترنت موبایل به حدود نیم ریال و در بسته های مختلف قیمت آن به کمتر از 

یک دهم ریال رسیده است.
وی اف��زود: بنابراین قیمت اینترنت تا حدود 30 برابر کاهش پیدا کرده اما لازم اس��ت 
مشترکان به این نکته هم توجه داشته باشند هزینه هایی که بابت بروزرسانی نرم افزارهای 

موجود بر روی گوشی های تلفن همراه صرف می شود هزینه قابل توجهی است.
در حالیکه به نظر می رسد تا این جای کار مقصر اصلی خود کاربران موبایل هستند که با 
غفلت از بروزرسانی برنامه های موجود بر روی گوشی موبایل شان، اعتبار از دست می دهند 
اما قرار است سامانه ای برای بررسی لحظه ای مصرف پهنای باند مشترکان طراحی و روی 
پورتال سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی قرار داده شود تا مشترکان در هر لحظه 

قادر به وضعیت سنجی حجم و اعتبار بسته های اینترنتی باشند.

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,163,000یک مثقال طلا

961,030یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,420,000سکه بهار آزاد ی

9,430,000سکه امامی

4,710,000نیم سکه

2,490,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 30,000,000پژو 

SLX 405 30,000,000پژو 

ELX 38,000,000پژو پارس 

 37,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,000,000تند ر 

LX 33,232,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 32,000,000سمند 

LX EF7 30,000,000سمند 

ELX 36,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 58,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 21,000,000سایپا 131

 20,000,000سایپا 132

SX 24,000,000تیبا 



قیمت نمایندگینام خود رو

315 MVM40,000,000 

530 MVM 38,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X33 73,660,000 جد ید اتومات

 MVM11020,000,000 چهار سیلند ر

یکصد و پنجاهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم 
یکشنبه شب شروع آرامی داشت اما با اظهارنظرهای نه چندان کارشناسی 
برخی از اعضا در خصوص مسائل فرهنگی، جو شورا متشنج و اعتراض 
شدید اعضای کمیسیون فرهنگی را به دنبال داشت. بازار گوشه و کنایه 
هم در این میان داغ بود و عده ای در قالب سخنان طنز، گلایه های 
جدی خود را به برخی دیگر می رساندند. شبی که مظلومیت فرهنگ 
را اعضای فرهنگی شورا فریاد زدند، از »حاج خانم« گرفته تا مصطفی 
ملایی و عواطف رستمی؛ حتی »مقیمی« مرد آرام شورا نیز بعد از اینکه 
»شب زیبایی را برای حاضرین آرزو کرد« از مظلومیت فرهنگ سخن به 
میان آورد و از تصمیمات کمیسیون فرهنگی دفاع کرد. »حاج خانم« اما 
دفاع جانانه و تمام قدی از مظلومیت فرهنگ کرد. او در پاسخ به انتقاد 
»عابدینی پور« که غالبا هم این انتقادات در قالب مطالب طنز آمیز و با 
صدای آرام مطرح می شود، با قاطعیت کامل گفت که »افرادی که هیچ 
تخصصی در حوزه فرهنگ ندارند، چطور به خود اجازه می دهند که 
در این مسائل تخصصی اظهار نظر کنند«. او پس از پایان جلسه شورا 
گفت که »در زمان شهرداری آقای عابدینی پور هر موقع که در خصوص 
مسائل فرهنگی به وی مراجعه می کردیم، می گفت من مرد شفته 
و سیمانم، از مسائل فرهنگی سر در نمی آورد، حالا چه شده که در 

خصوص مسائل فرهنگی اظهار نظر می کند«.
اما اعتراض ها زمانی بالا گرفت که »شایسته نیک« عضو شورا که به 
گفته خودش 18 سال سابقه مدیریت در قم دارد! در یک اظهار نظر نه 
چندان پخته و کارشناسی گفت که »اعضای کمیسیون فرهنگی برای 
گرفتن حق الجسله اقدام به تشکیل 5 کمیته کرده اند و این افزایش 
کمیته ها بار مالی خواهد داشت«. البته او در جواب »قراچورلو« که 
پرسید: »تشکیل 5 کمیته چه ضرری دارد که با آن مخالفت می کنید؟« 
این اظهار نظر را کرد. »عواطف رستمی« از این اظهار نظر به شدت 
ناراحت شد و در موضع گیری تندی اعلام کرد که »واقعا متاسفم برای 
شورای اصولگرا«. البته »شایسته نیک« که به اشتباه خود پی برده بود، 
سعی کرد که در صحبت های بعدی خود به گونه ای این ماجرا را جمع 
کند، اما موفق نشد، چرا که توضیحات او با بیان چند جمله ناتمام ماند و 
موضوع دیگری را مطرح کرد. اما موضوع جالب دیگر ترک جلسه شورا 
توسط نعمت الله عواطف رستمی بود. او که به نشانه اعتراض جلسه را 
ترک کرده بود بعد از تصویب این لایحه به جلسه برگشت و در پایان 
جلسه به خبرنگاران گفت تنها برای خواندن نماز جلسه را ترک کرده 
است. البته جلسه شورا بعد از اقامه نماز برگزار می شود و خبرنگار ما که 
چند دقیقه قبل از آغاز جلسه در سالن شورا حضور داشته، می گوید که 

»عواطف رستمی« از ابتدای جلسه در سالن بوده است.
اما در ادامه بخوانید که در جلسه یکشنبه شب شورا اسلامی شهر 
قم چه گذشت: تعیین کمیته های تخصصی کمیسیون های شورای شهر 
قم یکی از مسائلی بود که شامگاه یکشنبه در جلسه یکصد و پنجاهم 
شورای اسلامی شهر قم پیگیری شد. بر این اساس کمیسیون های برنامه 
و بودجه، حقوقی و نظارت و خدمات شهری کمیته های خود را به اعضای 
شورای شهر مطرح کردند اما نوبت به کمیسیون فرهنگی اجتماعی که 
رسید اما و اگرهایی مطرح شد. این کمیسیون برای پیشبرد اهدافش 5 
کمیته طراحی کرده بود که در هر کمیته دو نفر از اعضای کمیسیون 
عضو بودند. چند تن از اعضای شورای شهر عقیده داشتند تعریف 
کمیته های متعدد که با هم تداخل کاری دارند، به کارآمدی کمیسیون 

ضربه می زند و بهتر است که کمیته ها در هم ادغام شوند.
طوبی حجازی، عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی 
شهر قم با اشاره به اینکه برای هر یک از این کمیته ها برنامه هایی تدوین 
شده و قرار است برنامه هایی را به طور مستقل پیش ببرند اظهار داشت: 
این از مظلومیت فرهنگ است که همه در آن اظهار نظر می کنند و نسبت 

به آن سهل انگاری وجود دارد.
گلایه از نحوه برخورد اعضای شورای شهر

نعمت الله عواطف رستمی هم که به عنوان رئیس کمیته علمی معرفی 
شده بود، ضمن گلایه از نحوه برخورد اعضای شورای شهر با این موضوع 
گفت: باید به شورای اصولگرا تبریک گفت که هنگامی که قرار است 
اعضای کمیسیون فرهنگی انتخاب شوند، داوطلب برای عضویت کم 
است و در زمان رأی گیری برای کمیته ها هم با استهزا با این موضوع 
برخورد می شود. وی در پاسخ به یکی از اعضای شورای شهر که گفته بود 
تعدد کمیته ها موجب افزایش بار مالی برای شورا می شود، اظهار داشت: 
بیان اینگونه مطالب توهین به ما است چرا که ما با نگاه مادی وارد این 
قضیه نشده ایم و منفعت مالی برای ما وجود ندارد. وی دقایقی از ناراحتی 
جلسه را ترک کرد. محمدرضا ملکی، عضو دیگر شورای شهر در ادامه 
این جلسه، گفت: دوستانی که می خواهند کار فرهنگی انجام دهند باید 
بدانند که یکی از شروط کار فرهنگی احترام به رأی دیگران است. وی 
افزود: ممکن است نظراتی که ارائه می شوند، غلط باشد اما احترام به نظر 
دیگران، بالاترین کار فرهنگی است. ملکی ادامه داد: اگر ما نظر شورا را 
می خواهیم و قرار است از شورا رأی بگیریم باید به نظرات دیگران احترام 
بگذاریم و در غیر اینصورت اصلاً لازم نیست موضوعاتمان در شورا مطرح 
شود. در نهایت قرار شد کمیته علمی فرا کمیسیونی باشد و از اعضای 
کمیسیون های دیگر هم در این کمیته عضو شوند و باقی کمیته های 

کمیسیون فرهنگی هم از شورا رأی گرفتند.
موضوعی مغفول در مقررات ملی ساختمان

در ادامه این جلسه مصطفی سعادت طلب، رئیس کمیسیون امور 
زیربنایی شورای شهر طرحی را که توسط این کمیسیون آماده شده بود، 
قرائت کرد. طبق این طرح فرایند صدور مجوز تخریب از پروانه احداث جدا 
شده و با تعیین مهندس ناظر تخریب، ضمن انجام کار کارشناسی اقدام 
خواهد شد. وحید شایسته نیک، عضو کمیسیون امور زیربنایی در دفاع 
از این طرح اظهار داشت: یکی از معضلاتی که در تخریب داریم مسئله 
ایمنی است. وی با اشاره به اینکه بخشی از کارگرانی که فوت می کنند 
کسانی هستند که علم تخریب ندارند، افزود: معمولاً تخریب را موضوع 
پیش پا افتاده ای در نظر می گیرند در حالی که تخریب از ساخت خطرات 
بیشتری دارد و مهم تر است. شایسته نیک اظهار داشت: موضوع دیگر این 
است که در بافت قدیمی شهر تا ساختمان تخریب نشود، مغایرت های 
وضع موجود و با سند مشخص نمی شود و شهرداری زیر سئوال می رود. 
وی در پاسخ به کسانی که این قانون را برای مردم دست و پا گیر 
می دانستند، افزود: این موضوع به نفع مردم است چرا که مغایرت های 
وضع موجود با سند مردم را به دردسر می اندازد. عضو کمیسیون امور 
زیربنایی تأکید کرد: مسئله تخریب در مقررات ملی ساختمان دیده نشده 
و ما در واقع به دنبال این هستیم که موضوع بلاتکلیف را تعیین تکلیف 
کنیم. در نهایت طرح با این شرط که به شهرداری رفته و بررسی بیشتر 

شود تا به صورت لایحه دربیاید، تصویب شد.
واکنش شهردار به گزارش مبهم »آتش زر«

حجت الاسلام سید محمد آ تش زر در بخشی از این جلسه ضمن ارائه 
گزارش عملکرد ۶ ماهه شهرداری قم در زمینه تحقق بودجه، اظهار داشت: 
این عملکرد توسط کمیسیون برنامه و بودجه بررسی شده و گزارشی تهیه 
شده که البته دوستان شهرداری فرمودند که ما در حال تهیه اصلاحیه 
هستیم که برخی پروژه ها که پیشرفت فیزیکی و ریالی ندارد حذف 
می شود. وی ادامه داد: نکته دیگر این بود که مدیران شهرداری 330 
میلیارد تومان اوراق مشارکت قطار شهری را جزو درآمد می دانستند که 
ما گفتیم این جزو بودجه پیوستی است. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای اسلامی شهر قم ابراز داشت: تلقی دوستان شهرداری این بود که 
از هزار و 100 میلیارد تومان بودجه امسال 550 میلیارد محقق شده و 
330 میلیارد تومان بودجه ای که از فروش اوراق مشارکت قطار شهری 
حاصل شده هم در بودجه قرار می گیرد که نظر ما این است که این باید 
در بودجه پیوست قرار بگیرد و آن چیزی که محقق واقعی شده 222 
میلیارد تومان بوده است. وی افزود: از این مبلغ 222 میلیارد تومان 128 

میلیارد تومان نقد بوده و ۹4 میلیارد تومان غیر نقدی است.
تحقق 20 درصدی درآمدها

حجت الاسلام آتش زر گفت: اگر کل بودجه را در نظر بگیریم در این ۶ 
ماه 20 درصد از درآمد محقق شده است.

وی ادامه داد: شهرداری در درآمد نقدی و عوارض خوب عمل کرده و 
بیشتر عدم تحقق در بودجه غیر نقدی و فروش اموال است که در صورت 
به نتیجه رسیدن پرونده های تهاتر املاک با بدهی ها این درصد تغییر 
خواهد کرد.   رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم 
با اشاره به اینکه میزان وصول درآمد مالیات بر ارزش افزوده 28 میلیارد 
تومان است، اضافه کرد: ما در این ۶ ماه 43 درصد بودجه در این بخش 
را محقق کردیم. وی گفت: در زمینه درآمد عوارض ساختمانی، تغییر 
کاربری، پروانه ساخت و ... هم 48 میلیارد تومان یعنی حدود 40 درصد 

پیش بینی سالیانه محقق شده است.
حجت الاسلام آتش زر با اشاره به اینکه دو ماه ابتدای سال معمولاً از نظر 
تحقق درآمد پروانه های ساختمانی چندان قابل توجه نیست افزود: تحقق 

درآمد عوارض حذف پارکینگ هم در ۶ ماه دو میلیارد تومان بوده است.
وی ادامه داد: عوارض 5 درصد ایستگاه آتش نشانی و 5 درصدی فضای 
سبز و فرهنگی هم کمتر از 5 درصد 48 میلیارد تومان بوده که باید این 
نقص برطرف شود. به گفته رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شهر قم در زمینه فروش اموال 5۶ میلیارد تومان یعنی کمتر از 

10 درصد در ۶ ماه نخست امسال محقق شده است.
وی با اشاره به اینکه در زمینه هزینه های جاری شورا سیاستی دارد 
که آن هم شفاف سازی آمار نیروی انسانی است، ابراز داشت: تصمیم بر 
این بود که نیروهایی که در سازمان به کارگیری شده در شهرداری کار 

می کنند یا برعکس باید به جایی که آنجا استخدام شده اند، بروند.
مشکلات عدم شفافیت آمار

حجت الاسلام آتش زر عنوان کرد: عدم شفافیت آمار عوارض مشکلاتی 
برای شهرداری ایجاد کرده. از جمله مسئله نیم درصد کتابخانه ها که 
از حساب شهرداری بیش از مقداری که باید برداشت می شود و اگر 

شفاف سازی صورت بگیرد این مشکلات به وجود نخواهد آمد.
وی با اشاره به بودجه 8۶3 میلیارد تومان بودجه عمرانی شهرداری در 
سال گفت: در پروژه های عمرانی 15 درصد پیشرفت ریالی و 30 درصد 
پیشرفت فیزیکی داریم. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه اظهار داشت: 
در این مدت 102 توافق نامه تنظیم شده که رقم آن 105 میلیارد تومان 
است و در بودجه 280 میلیارد تومان دیده شده و از نظر انعقاد قرارداد 3۷ 
درصد این ردیف تأمین شده و از نظر پرداخت ریالی 14 درصد پیشرفت 
داشته که به دلیل مشکلات نقدینگی شهرداری است. وی ادامه داد: 
منطقه 5 با ۷۷ درصد پیشرفت رتبه اول را در تملکات دارد و منطقه یک 
و ۶ در رتبه های بعدی قرار دارند. حجت الاسلام آتش زر افزود: نظر شورا 
این است که منطقه ۶ در زمینه تملک خیابان کارگر اقدامات بهتری انجام 
داده و کار را سرعت بخشد. وی اضافه کرد: همچنین نظر کمیسیون این 
بوده که تملک پارکینگ عمار یاسر که بیش از ۹0 درصد آن انجام شده 
توجه بیشتری صورت بگیرد. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه با اشاره به 
اهمیت انجام طرح های مطالعاتی در شهرداری گفت: در سال جاری باید 
۶0 طرح مطالعاتی انجام شود که در 50 درصد هیچ اقدامی انجام نشده 

و در 50 درصد بقیه پیشرفت ریالی 10 درصد است.
وی با اشاره به شرایط برخی پروژه های عمرانی از جمله بلوار زائر ادامه 
داد: بلوار زائر یک پروژه مشترک میان چند منطقه شهرداری است و 

نظر کمیسیون این بود که نگاه واحدی در این پروژه وجود داشته باشد.
کمبود آسفالت و قیر

وی با بیان اینکه تبعات کمبود آسفالت و قیر همچنان در سطح شهر 
دیده می شود افزود: بخشی از پروژه های کلان به دلیل عدم تعریف رابطه 
مشخص میان سازمان عمران و نوسازی و شهرداری بلاتکلیف است که 
البته نظر شهردار قم این است که به جای سازمان عمران و نوسازی همان 
دو سازمان قبلی فعال شود. حجت الاسلام آتش زر اضافه کرد: بخشی از 
کارها از اعتبارات خارج از منابع داخلی است که نظر کمیسیون این بود 
که شهرداری دقت داشت باشد منابع داخلی را طوری سامان دهد که 
50 درصد سهم خودش را تأمین شود. وی با اشاره به دیگر نکات بودجه 
در این ۶ ماه افزود: ردیف شناسایی و حذف زواید شهری در بودجه 
وجود دارد که متولی این ردیف مشخص نیست. رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه اظهار داشت: بنا بر بررسی های ما، بوستان ها خزر نبی  و زائر 
دو طرح دیگری است که مشکلاتی در مالکیت دارد که نیاز به پیگیری 

شهرداری دارد.
ساماندهی امور مالی شهرداری قم

سید مرتضی سقائیان نژاد نیز با اشاره به گزارش کمیسیون بودجه شورا 
در زمینه تحقق 20 درصد درآمدهای بودجه سال جاری در ۶ ماه نخست 

امسال اظهار داشت: طبق آمارهایی که ارائه می شود، ۹0 درصد صدور 
پروانه در کشور کاهش یافته که این عدد بسیار بزرگی است.

وی اضافه کرد: شهرداری ها تک محصولی هستند و تنها درآمدی که 
بر اساس آن فعالیت می کنند، فروش تراکم است که تقریباً ۶0 درصد 
بودجه سالیانه شان را در بر می گیرد و طبیعی است که وقتی ساختمان 

سازی راکد باشد اقدامات شهرداری تحت تأثیر مستقیم قرار می گیرد.
شهردار قم افزود: مسئله مهم تر ساختار مالی است که در شهرداری قم 
حاکم است و دست ما را برای یک سری اقدامات بسته است که در این 
راستا یکی از بحث هایی که مدیریت جدید پیگیری می کند ساماندهی 
امور مالی شهرداری قم است. وی گفت: در بخش مالیات بر ارزش افزوده 
شهرداری قم 24 میلیارد تومان طلبکار است نزدیک به دو ماه و نیم است 
که مذاکراتی را با دارایی داریم و اقداماتی صورت گرفته است. سقائیان نژاد 
با اشاره به اینکه نزدیک به 5 ماه است سازمان شهرداری ها یک ریال به 
شهرداری قم کمک نکرده، ابراز داشت: این درحالی است که در بودجه 
۹4 این رقم گنجانده شده است که از این محل ما حقوق شهرداری 
پرسنل شهرداری مرکز را پرداخت می کردیم و تقریباً 20 میلیارد تومان 

در این حوزه طلبکار هستیم.  
دولت مطالبات شهرداری قم را پرداخت کند

وی با اشاره به دیگر مطالبات شهرداری قم از دولت گفت: باید از یارانه 
سوخت، تخلفات راهنمایی و رانندگی و ...  سهم قانونی را به شهرداری ها 
بدهند و این نمی تواند به این موضوع گره بخورد که دولت به مردم یارانه 
می دهد. شهردار قم به مطالبات شهرداری از مردم اشاره کرد و افزود: 
چک های برگشتی شهرداری قم 23 میلیارد تومان است که اینها هم 
به برنامه ریزی نیاز دارد. وی با اشاره به اینکه در سال ۹4، ۶5 درصد 
فیش های نوسازی توزیع نشده اظهار داشت: این به خاطر این است که 
ممیزی املاک در شهرداری انجام نشده است که این موضوع را هم در 
دستور کار خودمان قرار دادیم. سقائیان نژاد عنوان کرد: مشکل دیگر ما 
بدهکاری هایی است که مجتمع های تجاری به ما دارند که مجتمع امین 
و زمرد از جمله آنها هستند و نیاز به فعالیت جدی هست تا این بدهی ها 

تسویه شود.
توافق 900 میلیارد تومانی با بانک ها

وی افزود: بیش از ۹50 میلیارد تومان پرونده هایی داریم که با 5 بانک 
تا مرحله قیمت گذاری پیش رفته است که نیاز به حرکت نهایی دارد و 
اگر اینها انجام شود ردیف فروش اموال بیش از آنچه در بودجه دیده 
شده محقق می شود. شهردار قم عنوان  : مسئله دیگری مطالبات جرایم 
کمیسیون ماده صد است که نزدیک به 10۷ میلیارد تومان جریمه هایی 
معوقه در آن وجود دارد که اینها همه جزو درآمدهای شهرداری است 
که رها شده بوده و در حال پیگیری هستیم. وی گفت: یک نامه اداره کل 
به  از پردیسان  تا 30 هکتار  برای وزیر نوشته  مسکن و شهرسازی 
شهرداری اختصاص پیدا کند و 25 درصد تجاری ها هم که قرار بوده در 

اختیار ما قرار بگیرد که اینها هم می تواند به تحقق درآمدها کمک کند.
آسفالت معابر متحول می شود

سقائیان نژاد افزود: در زمینه آسفالت معابر و پروژه های عمرانی به دلیل 
محدودیت های مالی یک سری اولویت بندی هایی انجام دادیم که آنهایی 
که در اولویت بندی بوده انجام شده است. وی افزود: در زمینه آسفالت 
معابر ۶ و نیم میلیارد تومان سرمایه گذاری شده و تلاش کردیم که قیر را 
به صورت نقدی نخریم. برنامه ریزی شده تا آسفالت معابر به صورت جدی 
پیگیری شود. شهردار قم اضافه کرد: در زمینه 50 میلیارد تومانی که از 
محل پروژه های سفر مقام معظم رهبری به قم اختصاص پیدا کرده هم 
فعالیت های خوبی صورت گرفته است. وی گفت: اگر این کارهای عقب 
مانده صورت بگیرد در نهایت بودجه سال جاری ما محقق خواهد شد و 

در بخش غیر نقدی فراتر عمل خواهیم کرد.
عقب نشینی »ملکی« در مقابل سوال شهردار

در این جلسه »ملکی کهکی« در سخنانی نسبت به تصمیم گیری در 
خصوص نحوه پرداخت بدهی شهرداری قم اظهار نگرانی کرد. در این 
زمان »سقائیان نژاد« از »ملکی« پرسید که شورا برای 1500 میلیارد 
تومان بدهی شهرداری چه تدبیری اندیشیده است؟ »ملکی« تقریبا 
پاسخی برای این سوال شهردار نداشت و گفت که ما از زحمات شما و 

همکارانتان تشکر می کنیم!
توضیحات قاری قرآن بر ابهامات افزود

قاری قرآن معاون شهردار در خصوص گزارش ۶ ماهه شورا توضیحاتی 
را داد که نه تنها به شفاف سازی موضوع کمک نکرد، بلکه به ابهامات افزود 
و »ملکی کهکی« که نتوانسته بود در مقابل سوال شهردار، پاسخی را پیدا 
کند، به کمک ذاکریان دیگر عضو شورا با طرح سوالاتی در خصوص رقم 
بودجه، توانستند عقب نشینی در مقابل شهردار را با پیش روی در مقابل 
معاون او جبران کنند. لایحه دو فوریتی مساعدت در پرداخت بدهی 
شرکت زمرد خلیج فارس کیش برای پروانه ساخت هتل یکی دیگر از 
مواردی بود که در جلسه یکشنبه شب مطرح شد اما دو فوریت آن رأی 
نیاورد و قرار شد با یک فوریت در کمیسیون برنامه و بودجه بررسی شود.

در این جلسه یک طرح دو فوریتی هم برای افزایش تعداد افراد کمیته 
تحقیق و تفحص شهرک صنوف مطرح شد که رأی آورد و اعضای این 

کمیته از چهار به پنج نفر افزایش یافت

اعضای کمیسیون فرهنگی با انتقاد از بی توجهی شورا به مسائل فرهنگی؛

متأسفیم برای شورای اصولگرا

 گزارش/ مریم یعقوبی 

نخستین ماه پاییز نیز رو به پایان است ولی همچنان اخبار 
و آمار نگران کننده ای از وضعیت ذخایر آب کشور به گوش 
می رسد تا شاید ایرانیها باور کنند کشورشان در خظر بی آبی 

و نه کم آبی است.
آمارها می گوید کشور ما 15 سال دچار خشکسالی مستمر 
است و در 4۶ سال گذشته به طور متوسط 250 میلیمتر 
بارش داشتیم که بارش ما در ۶ سال گذشته به طور متوسط 

205 میلیمتر بوده است.
 مسئولان وزارت نیرو و آب و فاضلاب از اواخر بهار گذشته 
نسبت به شدت یافت کم آبی در سال آبی جاری هشدار می 
دادند و از مردم می خواستند با رعایت در مصرف آب، امکان 

عبور بدون جیره بندی از تابستان را فراهم آورند.
هشدارها در این باره خیلی جدی بود تا جایی که باز هم 
از احتمال جیره بندی آب خبر می دادند. به  مسئولان 
عنوان مثال وزیر نیرو با هشدار درباره ادامه روند مصرف 
آب و اینکه ممکن است با وضعیت فعلی برخی شهرها 
و روستاها جیره بندی شود، گفته بود : » آب شرب یزد از 
حدود 400 کیلومتری تهیه می شود که تصفیه و کیفیت 
این آب بسیار هزینه بر است و هزینه آب شرب 10 برابر 
هزینه آب کشاورزی است؛ بنابراین صرفه جویی در یک 
متر مکعب آب شرب برابر با ارزش 10 برابر آبی است که در 
کشاورزی مصرف می شود. گاهی اوقات منبع جدیدی برای 
آب شرب نداریم و اگر صرفه جویی نشود برخی شهرها و 
روستاها با جیره بندی آب مواجه خواهند شد. با روش های 
بسیار ساده قادریم 25 تا 30 درصد آب را در هر منزل 
صرفه جویی کنیم و شهر و روستاهای زیادی را از خطر 

کم آبی برهانیم«. 
این درخواست ها هرچند جدی اما با استقبال چندانی مواجه 
نشد تا مسئولان وزارت نیرو ناگزیر شدند برای پرهیز از جیره 
بندی آب در تهران و برخی کلانشهرها، از روش کاهش فشار 
آب استفاده کنند که عملا با توجه به فراوانی ساختمان های 
چند طبقه و پرواحد، عملا به معنای قطع آب در طبقات 

بالا بود.
اعمال  با  کرد  تلاش  نیرو  وزارت  خاطر  همین  به 
محدودیت هایی در برداشت از دشت ها، منابع آبی را مدیریت 
کند و در همین راستا برداشت آب از 335 محدوده  به علت 

شرایط ذخایر آبی اسفبار، ممنوع اعلام شد. 
همزمان با این اقدامات اما موضوع افزایش تعرفه آب برای 
تمامی مصرف کنندگان و به خصوص مشترکان پرمصرف در 

تمام طول تابستان مطرح بود.
علیرضا دائمی معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت نیرو در 
این باره در شهریور ماه گذشته گفته بود:» وزارت نیرو از دو 
سال پیش تعرفه های آب را علی رغم نرخ تورم افزایش نداد 
و تاکنون نیز شورای اقتصاد هیچ تصمیمی در این زمینه 
نگرفته است. تصمیم گیری در شورای اقتصاد در حوزه رییس 
جمهور است و تاکنون نیز چیزی به وزارت نیرو مبنی بر 
قبولی بسته پیشنهادی ما ابلاغ نشده است. در حال حاضر 
تمامی اطلاعات در حال بررسی است و هنوز در سازمان 
برنامه در این زمینه جلساتی برگزار می شود و به طور قطع 

می توان گفت که موضوعی به ما ابلاغ نشده است«.

این سخنان درست دو پس از زمانی مطرح شد که وزیر نیرو 
از» منفی شدن بیلان دشت های کشور خبرداده بود«. وزیر 
نیرو 15 شهریور ماه امسال با اشاره به منفی شدن بیلان آبی 
در 330 دشت کشور، گفته بود:» با بسته شدن 8 هزار چاه 
غیرمجاز در دوسال اخیر، ۷50 میلیون مترمکعب از بیلان 

منفی موجود کاهش پیدا کرد«.
حمید چیت چیان گفته بود:» ما ۶0۹ دشت در کشور داریم 
که 330 دشت آن دچار بیلان منفی است و آن وضعی که 
برای دریاچه بختگان، هامون و ارومیه رخ داد برای سفره های 
آب زیرزمینی ما هم رخ داده است. با وجود این همه خشکی 
و خشکسالی و تغییرات اقلیمی اگر مصرف آب را درست 

مدیریت کنیم بر مشکلات غلبه خواهیم پیدا کرد«.
بنا بر آمارهای وزارت نیرو  از مهر سال گذشته تا نیمه شهریور 
به طور میانگین فقط 1۹2 میلیمتر بارش صورت گرفته و 
این در مقایسه متوسط سال گذشته 21 درصد و در مقایسه 
با سال گذشته 13 درصد کاهش نشان می دهد. درجه 
حرارت متوسط کشور هم در مقایسه با سال های گذشته 
1.1 درجه سانتیگراد افزایش پیدا کرده و منجر به تبخیر 

بیشتر آب و کاهش منابع در دسترس شده است.
ماجرای چاه های غیرمجاز و تأثیر مخربی که بر منابع 
زیرزمینی دارد، پای مقامات قضایی را نیز به این حوزه باز 
کرد تا جایی که خبرهایی درباره  تشکیل پلیس آبی نیز 

منتشر شد.
هماهنگی ها  با  نیرو»  وزارت  مسئولان  از  یکی  گفته  به 
و تعامل نزدیک ایجاد شده با دستگاه قضایی، دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان ورامین دستوری مبنی بر توقیف 
دستگاه های حفاری غیرمجاز و پرُ و مسلوب المنفعه کردن 
کلیه چاه های غیرمجاز موجود را به امور منابع آب شهرستان 
و فرماندهی کلانتری های تابعه شهرستان صادر کرد. در این 
دستور تاکید شده که نیروی انتظامی و امور منابع آب در 
صورت رویت هرگونه دستگاه حفاری بدون مجوز حفر باید 
به سرعت دستگاه را توقیف و به پارکینگ منتقل کنند، 
همچنین در صورت مشاهده حفر چاه غیرمجاز نیز می 
بایست به سرعت چاه غیرمجاز در حال حفر، پرُ و مسلوب 

المنفعه شود«.
این اقدامات اما باعث نشد تا افزایش قیمت آب از دستور کار 
خارج شود و با وجود تمام کش و قوس ها سرانجام دولت و 

شورای اقتصاد تعرفه آب را 30 درصد افزایش دادند.
معاون وزیر نیرو در تشریح علل این گرانی گفت:» تمام 
قیمت محصولات به دلیل وجود تورم سالانه تعدیل پیدا 
می کند، اما این مساله برای آب تاکنون محقق نشده بود، 
بوده  منطقی  قیمت  افزایش  این  که  گفت  می توان  لذا 
است«. علیرضا دائمی البته این را هم تکذیب کرد که آب 
برای همه مشترکان 30 درصد گران شده است. به گفته 
او » ۷0 درصد مشترکین زیر الگوی مصرف قرار دارند و 
تنها 30 درصد مشترکین جزو مشترکین پرمصرف بحساب 

می آیند«.
اشاره معاون وزیر نیرو به مشترکان پرمصذف و کم مصرف 
از آن رو اهمیت داشت که در جریان طرح اخبار افزایش 
قیمت آب این انتقاد از دولت دائما تکرار می شد که به 
جای افزایش همه گیر قیمت آب، تعرفه را برای مشترکان 
پرمصرف بالا ببرند. این پیشنهاد تا آنجا داغ شده  بود کخ 
حتی یکی از مسئولان آبفا از احتمال افزایش 5 برابری تعرفه 

برای مشترکان پرمصرف خبر داده بود. 
رحیم میدانی معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا گفته بود:» 
درخواست حداقلی ما از شورای اقتصاد این است که اجازه 
بدهند مشترکان پرمصرف، 4 تا 5 برابر بالاتر از تعرفه برای 
مصرف آب هزینه کنند و ما در هر صورت ناچاریم قیمت آب 
را تغییر دهیم. از این رو درخواست دادیم حداقل قیمت آب 

مشترکان پرمصرف 4 تا 5 برابر افزایش یابد«.
اصغر ریاضتی مدیرعامل شرکت فاضلاب تهران نیز گفت: » 
براساس پیمایش های صورت گرفته حدود 40 درصد مالکین 
تحت پوشش نسبت به نصب تأسیسات داخلی اقدام نکرده اند 
به همین دلیل لایحه ای به شورای اسلامی شهر تهران ارائه 
شده که با تنظیم آن به صورت مصوبه و اجرایی شدن آن 
به مشترکینی که نسبت به نصب انشعاب داخلی اقدام نکرده 
اند اخطار داده شده ودر صورت عدم نصب، متضمن جریمه 

خواهند شد«.

پرونده ای برای علل گرانی آب

افزایش یکسان قیمت برای همه عادلانه است؟ 
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هفته نهم لیگ برتر؛
پرسپولیس؛ پایان روزهای سیاه با سیاه جامگان

امیدواری سپاهان برای رسیدن به صدر، تقابل دو تیم سیاه جامگان و 
پرسپولیس در مشهد برای دور شدن از قعر و بازگشت جلالی به تبریز از 

مهمترین اتفاقات دیدارهای روز نخست از هفته نهم لیگ برتر است.
 هفته نهم از پانزدهمین دوره رقابتهای فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشور طی 
روزهای سه شنبه و چهارشنبه هفته جاری پیگیری می شود که در این دیدارها تنها 
سپاهان برای صدرنشینی به میدان می رود اما 5 تیم دیگر به فکر رسیدن به جایگاه 

بهتر هستند؛ خصوصا پرسپولیس که حال و روز خوبی ندارد.
سیاه جامگان مشهد - پرسپولیس تهران

نبرد پائین جدولی ها؛ مسابقه ای که برانکو برای آرامش بخشیدن روحی و فنی به 
تیمش باید در آن به پیروزی دست یابد. پرسپولیس پس از اینکه از شکست خانگی 
برابر صبا نجات پیدا کرد، در غیاب علیرضا نورمحمدی و سوشا مکانی محروم، پای در 

میدان سخت مشهد می گذارد.
 البته بازگشت امید عالیشاه و فرشاد احمدزاده، خط حمله این تیم را هجومی تر 
می کند اما حضور ایمان صادقی در درون دروازه و به میدان رفتن احتمالی یکی از دو 
مدافع خارجی، شرایط بخش دفاعی سرخپوشان را مبهم کرده است. پرسپولیس اگر 
در این بازی پیروز شود، فاصله اش با قعر را بیشتر کرده و برای رسیدن به نیمه بالای 
جدول امیدوارتر می شود اما بردن تیمی که هدایتش برعهده فرهاد کاظمی است، کار 

آسانی نیست. 
سیاه جامگان که در کنار فولاد، رکوردار باخت در لیگ برتر بوده و به همراه سایپا، 
کمترین تساوی را دارد، هفته پیش توانست از باخت در زمین سپاهان فرار کرده و مانع 
از صدرنشین شدن این تیم اصفهانی شود. حالا فرهاد کاظمی و تیمش می خواهند در 
خانه کاری بزرگ را رقم زده و با بردن پرسپولیس از مربع قعرنشینان فاصله بگیرند، 
نتیجه ای که وضعیت سرخپوشان پایتخت را بحرانی تر از قبل کرده و شاید باعث 

سقوط دوباره شان به جمع فانوس بدستان شود.
ملوان بندرانزلی - سپاهان اصفهان

صدرنشینی 24 ساعته در انزلی، هدف اصلی حسین فرکی و تیمش است، تیمی 
که هفته پیش با از دست دادن پیروزی در خانه، فرصت صدرنشینی را از دست 
داد. سپاهانی ها حالا می خواهند در میدان سخت انزلی جبران مافات کرده و حداقل 
بصورت موقت صدرنشین شوند اما گیر کردن در تالاب انزلی شاید آنها را از مربع 

بالانشینان هم دور کند.
ملوان میزبان این بازی هم به فکر 3 امتیاز است، بردی که اگر در بهترین شرایط 
با اختلاف 3 گل رقم بخورد، این تیم را به رده دوم می رساند. ملوان که با قرار گرفتن 
در رده ششم، شرایط خوبی دارد با بردن یکی از مدعیان قهرمانی، قطعا با وضعیت 
به مراتب بهتری روبرو می شود اما تساوی یا باخت، جایگاه خوب فعلی را از این تیم 

شمالی سلب می کند.
تراکتورسازی تبریز - سایپا تهران

نبرد دو تیم با شرایط مختلف؛ تراکتوری که با برد در بازی گذشته موقتا از بحران 
خارج شد و سایپایی که با شکست از ذوب آهن در خانه وضعیت خوبی ندارد. در روز 
بازگشت مجید جلالی به تبریز، تراکتور در صورت رسیدن به برد، تقریبا از بحران 
ابتدای فصل خارج شده و سرمربی پرتغالی اش با آرامش بیشتر روی نیمکت این تیم 
خواهد نشست اما تساوی یا باخت در خانه، این تیم را وارد حاشیه های جدید می کند. 
مجید جلالی هم درحالی تیمش را به این میدان سخت می فرستد که تنها راه حفظ 

جایگاه پنجم، بردن تراکتور در خانه اش است.
 این مربی که خاطرات خوش از تیم تراکتور و تبریز ندارد، امیدوار است در این بازی 
مهم و بردن این تیم در خانه، ضمن ارتفای موقت جایگاه تیمش، به نوعی برخوردهای 

نامناسب تراکتوری ها را جبران کند.
برنامه دیدارهای هفته نهم مسابقات لیگ برتر باشگاه های کشور، به شرح زیر است:

سه شنبه - 28/0۷/۹4
* سیاه جامگان مشهد - پرسپولیس، ساعت 15، ورزشگاه ثامن مشهد

* ملوان بندرانزلی - سپاهان اصفهان، ساعت 15:30، ورزشگاه تختی انزلی
* تراکتورسازی تبریز - سایپا تهران، ساعت 1۶، ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز

نتیجه بررسی پرونده ریوالدو اعلام شد؛

ابهام در همکاری مظلومی و مشخص شدن 
گیرنده ۸۰ هزار دلار

دفتر مرکزی حراست وزارت ورزش و جوانان نتیجه بررسی نهایی خود درباره 
پرونده ریوالدوباربوسادسوزا بازیکن برزیلی باشگاه استقلال را اعلام کرد. براین 

اساس دریافت ۸0 هزار دلار از سوی این بازیکن تایید شد.
در بند اول بررسی پرونده این بازیکن آمده است: »همکاری آقای امیر مظلومی به عنوان 
مدیر ایرانی برنامه آقای ریوالدو به دلیل نداشتن مجوزهای قانونی از فدراسیون فوتبال و 
مراجع مربوطه و نحوه گزینش باشگاه استقلال در روند این قرارداد، دارای ابهاماتی است و 

توسط مراجع صلاحیت دار در حال رسیدگی می باشد.«
دفتر حراست همچنین درباره مبالغ دریافتی توسط این بازیکن و ادعاهایی که در رسانه ها 
مطرح کرده در بند دوم این بررسی آورده است:» آقای ریوالدو با دریافت مبلغ 80 هزاردلار 
به صورت نقد از سوی حامی باشگاه استقلال و امضای رسید در محل امور مالی باشگاه و 
درنهایت با توافق و رضایت، فسخ قرارداد را امضا کرده است. بنابراین طرح مسایل بعدی 

فاقدوجاهت قانونی بوده و قابلیت پیگیری ندارد.«
در بند سوم بررسی ها به موضوع ادعای تامین نشدن مسکن و وسیله نقلیه برای رویوالدو 
پرداخته ش��ده و آمده است:» آقای ریوالدو انجام نشدن تعهدات باشگاه از قبیل تامین 
مسکن و وسیله نقیله را بهانه فسخ قرارداد عنوان کرده است درحالی که مستنداتی وجود 
دارد که ایشان به دلیل مشکلات خانوادگی، تمایل به فسخ قرارداد داشته است در این 

زمینه نیز اقدامات لازم درحال پیگیری می باشد.«
فقدان تعهد لازم از سوی مدیر برنامه برزیلی »ریوالدو« در پاسخ گویی به دعوت و مکاتبات 
باشگاه استقلال هم بند چهارم این بررسی است که از سوی مدیریت باشگاه و حراست 

فدراسیون فوتبال در حال پیگیری می باشد.
دفتر مرکزی حراست وزارت ورزش همچنین از دستور دکتر گودرزی برای پیش بینی 
سازوکاری قانونی برای جلوگیری از ورود بی رویه بازیکنان بی کیفیت خارجی به ورزش 

کشور خبر داده و در بند پنجم و آخر این بررسی آمده است:
»از آنج��ا ک��ه ورود بی رویه بازیکنان بی کیفیت خارجی بدون رعایت مراحل قانونی و 
حقوقی به معضلی در فوتبال کشور تبدیل شده است، وزیر محترم ورزش از معاونت محترم 
ورزش توسعه قهرمانی خواسته اند تا ترتیبات و ساز و کار قانونی و نظارت پذیر برای این 
مهم طراحی و پس از طی مراحل کارشناسی و تصویب، برای اجرا در تمام سطوح ورزش 

حرفه ای کشور ابلاغ شود«.

نورمحمدی:

 عذاب آور است که اخراجم را 
به هادی ربط می دهند

مدافع تیم فوتبال پرسپولیس گفت: از اینکه اتفاقات دیدار با صبا را به هادی 
نوروزی ربط می دهند ناراحتم.

رضا نورمحمدی درباره حضورش در کمیته انضباطی باش��گاه اظهار کرد: عصر روز 
یکش��نبه به باشگاه پرسپولیس رفتم تا در کمیته انضباطی حضور پیدا کنم. در این 
جلس��ه توضیحاتی درباره دریافت کارت قرمز ارائه کردم و قرار بر این شد که کمیته 
انضباطی نتیجه بررسی هایش را اعلام کند. من واقعا از اینکه در بازی مقابل صبا اخراج 

شدم ناراحتم اما واقعا اتفاقاتی افتاد که من در آن بی تقصیرم. 
وی اف��زود: معمولا بین بازیکنان در بازی ه��ا درگیری های فیزیکی کوچک و حتی 
لفظی پیش می آید که به اعتقاد من همه این ها طبیعی است اما نمی دانم چرا برخی ها 
روی اخ��راج من زوم کرده اند و می خواهند این موضوع را بزرگ کنند. من همان روز 
بعد از بازی هم گفتم که با دهنوی هیچ مشکلی ندارم و هر اتفاقی افتاد حل شد اما 
بعضی دوس��تان دوست دارند این گونه درگیری ها را بزرگ کنند. آن چیزی که من 
را عذاب می دهد این اس��ت که می خواهند همه این اتفاقات را به هادی نوروزی ربط 
بدهند در صورتی که زمانی که هادی هم زنده بود این گونه درگیری در زمین مسابقه 

رخ می دهد.
 نورمحم��دی تصریح کرد: در حال حاضر که من محروم هس��تم و سوش��ا مکانی 
هم محروم شده واقعا دست برانکو برای بازی مقابل سیاه جامگان خالی است البته 
امیدوارم با استفاده از بازیکنان جایگزین تیم ما روند خوبی را داشته باشد و بتواند با 
شکست س��یاه جامگان دست پر به تهران برگردد. به خاطر اخراجم در بازی مقابل 
صبا از مربیانم، هم بازیانم و البته همه هواداران پرسپولیس عذرخواهی می کنم. قبول 
دارم که کمی در بازی استرس داشتم اما هرچه هست ما برای موفقیت پرسپولیس 

تلاش می کنیم.

دبیر کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال:

برانکو باید پاسخگو باشد
دبیر کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال گفت: برانکو باید در خصوص اظهار 

نظری که درباره کمیته انضباطی انجام داده پاسخگو باشد.
حس��ین عبداللهی در خصوص اظهار نظر سرمربی پرسپولیس مبنی بر اینکه کمیته 
انضباطی به عمد سوشا مکانی را محروم کرده، گفت: برانکو درست می گوید. شما الان به 
مقتضای حرفه خود که خبرنگاری است تماس گرفته اید و این سوال را از من می پرسید. 
آیا س��هواً این کار را کرده اید؟ ما هم بر حسب وظیفه به عمد و طبق آیین نامه کمیته 
انضباطی در این خصوص عمل کردیم و مکلفیم قانون را اجرا کنیم وگرنه چه غرض ورزی 

با افراد یا باشگاه ها داریم؟ 
وی افزود: برانکو باید در خصوص اظهار نظری که انجام داده پاسخگو باشد. وی در گذشته 
هم سابقه این کار را داشته که آن را نیز مدنظر قرار خواهیم داد. دفعه قبل قرار بود لایحه 
بده��د و در خصوص اظهاراتش در مورد داوری دلایلش را اعلام کند و مدارکش را ارائه 

دهد که این کار را انجام نداد. 
عبداللهی تصریح کرد: تاسفم از برخی باشگاه هاست که به جای آنکه با بازیکنان متخلف 
خود برخورد کنند از آنها حمایت می کنند که باعث جریح ش��دن این دسته بازیکنان 
می شود. آقای برانکو! فیلم مسابقه را یک بار دیگر نگاه کنید که وقتی مکانی لب خط می آید 
چه کارهایی انجام می دهد، بعد شما می گویید کاری نکرده است؟ ما حداقل محرومیت را 
برای مکانی در نظر گرفتیم و اگر می خواستیم به سوابق قبلی او به ویژه در بازی با ملوان 

توجه کنیم باید مجازاتش را تشدید می کردیم. 
وی ادامه داد: دفعه قبل که مکانی را به کمیته انضباطی دعوت کردیم با تیم ملی رفت 
اردو و نیامد. هفته گذشته هم که این کار را انجام دادیم نیامد و باشگاه  پرسپولیس هم 
در این خصوص پاسخی نداد. سوشا نیامد تا در یک فضای آرام و بدون تنش بنشینیم و 

مسائل پیش آمده را بررسی کنیم. 
دبیر کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در خصوص درگیری لفظی و فحاشی که بین 
رضا نورمحمدی و قاسم دهنوی در دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و صبا پیش آمد 
گفت: هنوز در این خصوص تصمیمی نگرفته ایم اما تا چهارشنبه در این خصوص تصمیم 

می گیریم.

عبدی: 

بازی با نفت سخت ترین مسابقه ما است
کاپیتان تیم فوتبال راه آهن تأکید کرد که دیدار مقابل نفت سخت ترین مسابقه 

این تیم در 9 هفته اول لیگ خواهد بود.
بهادر عبدی در خصوص نتایج خوب راه آهن در دو بازی گذشته گفت: امسال تیم خوبی 
داریم. با اینکه وقت زیادی برای آماده سازی نداشتیم، اما اکثر بازیکنان حفظ و چند بازیکن 

خوب هم به تیم ما اضافه شدند.
 جدا از دیدار مقابل ملوان که نمایش خوبی نداشتیم در اکثر مسابقات تیم برتر زمین 
بودیم. خدا را شکر که مقابل استقلال خوزستان هم یک نتیجه ایده آل ) پیروزی 5 بر صفر( 
گرفتیم و یکی از بهترین بازی های چند سال اخیر را انجام دادیم. من معتقدم فصل خوبی 

برای راه آهن رقم خواهد خورد، به شرطی که با مشکلات مالی مواجه نشویم. 
وی در خصوص دیدار روز چهارشنبه با نفت تهران در هفته نهم لیگ برتر گفت: این 
سخت ترین بازی ما از ابتدای لیگ تا به حال است. نفت امسال تیم خیلی خوبی دارد و تنها 
دلیل نتیجه نگرفتن این تیم بدشانسی است. آنها بازیکنان طراز اولی دارند و ما مطمئنا کار 
سختی در پیش خواهیم داشت. با این حال به چیزی جز گرفتن سه امتیاز فکر نخواهیم 

کرد و باید این بازی را با برد پشت سر بگذاریم.
هافبک راه آهن خاطرنشان کرد: امسال در لیگ برتر دو گل برای تیمم زدم و می خواهم 
این روند را ادامه دهم. امیدوارم تعداد گل هایم را در این فصل دورقمی کنم و بتوانم بازیکن 

تأثیرگذار برای راه آهن باشم.

پس از نشست دیروز؛

کمیته فنی فدراسیون فوتبال خاکپور را در تیم امید ماندنی کرد

اعضای کمیته فنی فدراسیون فوتبال پس از نشستی که با مدیر 
و سرمربی تیم امید داشتند به جمع بندی رسیدند تا محمد خاکپور 
به عنوان سرمربی به فعالیتش در این تیم ادامه دهد. وی قبل از این 

استعفا کرده بود.
مرتضی محصص درخصوص جلسه کمیته فنی فدراسیون که امروز 
دوشنبه با حضور محمد خاکپور و حبیب کاشانی برگزار شد گفت: از 
ابتدا قرار نبود خاکپور از جمع ما جدا شود و این حواشی است که به هر 
حال به وجود می آید و متاسفانه فقط در فوتبال ما این اتفاق می افتد.

وی تصریح کرد: قرار است فریدون معینی به عنوان سخنگوی کمیته 
فنی صحبت هایش را در این مورد مطرح کند. فریدون معینی نیز 
در گفتگو با خبرنگاران تاکید کرد محمد خاکپور به عنوان سرمربی 
تیم امید به فعالیتش ادامه خواهد داد. معینی در این مورد گفت: در 
جلسه ای که با حضور آقای کاشانی و خاکپور برگزار شد در مورد 
مسائل مختلف تیم امید صحبت کردیم و در نهایت به این جمع بندی 
رسیدیم که محمد خاکپور به عنوان سرمربی به فعالیتش در تیم امید 
ادامه دهد. محمد خاکپور و حبیب کاشانی پس از حضور در جلسه 
کمیته فنی فدراسیون فوتبال در نشست جداگانه ای با علی کفاشیان 
رئیس فدراسیون شرکت کردند تا مسائل مختلف این تیم را بررسی 

کنند.
علی کفاشیان:کادر فنی تیم امید به کارش ادامه می دهد

رئیس فدراسیون فوتبال پس از برگزاری نشست با کادر فنی تیم 
امید گفت: بدون شک کادر فنی این تیم به کارش ادامه خواهد داد 
تا در رقابتهای قهرمانی آسیا موفق ظاهر شود و بتواند سهیمه المپیک 
را کسب کند.   علی کفاشیان پس از نشستی که با مدیر و سرمربی 
تیم فوتبال امید داشت، گفت: در نشستی که با حبیب کاشانی، محمد 
خاکپور و رسایی برگزار کردیم، در خصوص مشکلات و موارد پیش 
روی تیم ملی زیر 23 سال به بحث و بررسی پرداختیم و امیدوار 
هستیم با رفع موارد مختلف، شاهد حضور پر قدرت تیم ملی در 
المپیک ریو باشیم. وی افزود: در این جلسه پس از صحبت های مختلف 

مقرر شد تا محمد خاکپور به عنوان سرمربی و دیگر اعضای کادر فنی 
، به کار خود با قدرت ادامه دهند تا به اهداف خود که همانا کسب 
سهیمه المپیک و حضوری موفق در رقابتهای قهرمانی آسیا است 
برسیم. همچنین قبل از این نشست، کاشانی و خاکپور در جلسه ای با 
اعضای کمیته فنی فدراسیون فوتبال شرکت کردند. مرتضی محصص 
در خصوص این جلسه گفت: از ابتدا قرار نبود خاکپور از جمع ما جدا 
شود و این حواشی است که به هر حال به وجود می آید و متاسفانه 
فقط در فوتبال ما این اتفاق می افتد. فریدون معینی نیز تاکید کرد 
محمد خاکپور به عنوان سرمربی تیم امید به فعالیتش ادامه خواهد داد.

معینی در این مورد گفت: در جلسه ای که با حضور آقای کاشانی 
و خاکپور برگزار شد در مورد مسائل مختلف تیم امید صحبت کردیم 
و در نهایت به این جمع بندی رسیدیم که محمد خاکپور به عنوان 

سرمربی به فعالیتش در تیم امید ادامه دهد.
حبیب کاشانی:کفاشیان نقایص قرارداد را پذیرفت

مدیر تیم فوتبال امید پس از نشست با رئیس فدراسیون گفت: آقای 
کفاشیان پذیرفتند که حرف های محمد خاکپور منطقی است.

حبیب کاشانی پس از نشست با علی کفاشیان در مورد مسائل 
مطرح شده در این نشست گفت: اتفاقات که طی روزهای گذشته 
رخ داده بود منجر به این شد که ما روز گذشته از آقای کفاشیان 
درخواست جلسه کنیم و خوشبختانه این نشست برگزار شد و طرفین 
صحبت هایشان را مطرح کردند. وی افزود: آقای خاکپور در این جلسه 
صحبت هایش را مطرح کردند و گلایه هایی که داشتند را به آقای 
کفاشیان گفتند که ایشان هم پذیرفت حرف ها و درخواست آقای 
خاکپور منطقی است و باید طبق آن عمل کرد. مدیر تیم فوتبال امید 
در پاسخ به این پرسش که مشکل خاکپور چه بود گفت: ایشان در 
مورد برخی مسائل قراردادشان انتقاد داشتند که آقای کفاشیان هم 
این مشکلات را پذیرفتند. فکر نمی کنم در هیچ کجای دنیا چنین 
قراردادی وجود داشته باشد که یک سرمربی دو سال بعد از اینکه از 
سمتش کنار رفت اگر حرفی علیه فدراسیون زد باید همه حقوقی که 

دریافت کرده است را بازگرداند! وی افزود: البته آقای کفاشیان گفتند 
که کمیته جوانان این قرارداد را تنظم کرده و ایشان ندیده است. تصور 
من هم این است که این قرارداد از جایی کپی شده است. با این حال 
قرار شد مشکلاتی که در قرارداد وجود داشته است خیلی ززود اصلاح 
شود و برای امضا نهایی ارائه شود. کاشانی در پاسخ به این پرسش که 
آیا قرار است کادر فنی تیم امید زیر نظر کی روش کار کنند گفت: 
بحث زیر نظر کار کردن نیست. فدراسیون از کی روش خواسته است 
که بر روی تیم های پایه نظارت داشته باشد. اما برای ما این تعامل 
و همکاری ضرورت دارد چرا که ما 8 تا 10 بازیکن مشترک با تیم 
بزرگسالان داریم و باید با آقای کی روش تعاملی خوبی داشته باشیم 
تا به نفع هر دو تیم باشد. مدیر تیم امید افزود: قرار شد بزودی جلسه 
ای را با آقای کی روش و خاکپور با هم داشته باشیم و هماهنگی های 
لازم برای تیم امید و بزرگسالان را انجام دهیم. طبیعتا هر چه تعامل 
در این زمینه بیشتر باشد تیم امید و بزرگسالان با توان بیشتری در 
مسابقات شرکت خواهند کرد. وی در مورد اینکه گفته بودید دو مربی 
تیم امید قراردادشان را امضا کرده اند گفت: البته بنده در این مورد 
اشتباه کرده بودم که باید عذرخواهی کنم. قراردادی که من اشاره کرده 
بودم مربوط به مرحله اول بود و آقای طباطبایی و صالح قرارداد دوم 
که مورد بحث است را امضا نکرده بودند و اشتباه از من بود که این 
موضوع را اعلام کردم. کاشانی در مورد تماس قطبی برای هدایت تیم 
فوتبال امید گفت: آخرین باری که بنده با آقای قطبی صحبت کردم 
جام ملت های آسیا در دوحه و بعد از شکست برابر کره جنوبی بود. 
در این مدت هم نه با آقای قطبی و نه هر مربی دیگری تماس نداشته 
ام. البته ظاهرا آقای حاج باقر پیامکی را ارسال کرده اند و برای حضور 
قطبی در تیم امید از طرف ایشان اعلام آمادگی کردند. وی افزود: کار 
اخلاقی و انسانی هم نبود که تا زمانی که تکلیف آقای خاکپور مشخص 
نشده است بنده با مربی دیگری وارد مذاکره شوم. البته آقای پورمهدی 
از آمریکا تماس گرفتند و اعلام آمادگی کردند برای اینکه به تیم امید 
بیایند. حبیب کاشانی در مورد مدت قرارداد محمد خاکپور در تیم امید 

گفت: براساس توافقی که از قبل صورت گرفته بود قرارداد ایشان تا 
پایان المپیک است. البته سایر کادر قراردادشان تا پایان امسال است اما 

قرداد خاکپور تا پایان المپیک لحاظ خواهد شد.
 خاکپور: قصد باج خواهی نداشتم

سرمربی تیم ملی امید ایران می گوید او به خاطر پول و منافع 
شخصی از سمتش استعفا نداده بود.  محمد خاکپور پس از جلسه 
با رییس فدراسیون فوتبال اظهار کرد: از مردم عذرخواهی می کنم اگر 
صحبتهای من کام آنها را تلخ کرد و شیرینی قهرمانی ما در رقابت های 
غرب آسیا کمتر کرد. قیام امام حسین )ع( در کربلا برای منافع 

شخصی و نان و آب نبود بلکه او برای عزت خود و اسلام جنگید.
 وی افزود: بعضی ها پس از استعفای من گفتند که به خاطر پول 
و منافع شخصی استعفا داده ام اما به این خاطر نبود. قصد باج خواهی 
نداشتم و فقط خواستم احترام کادر فنی حفظ شود.  خاکپور اضافه 
کرد: احترام مربی ایرانی باید حفظ شود. من در جلسه با کفاشیان نقطه 
نظراتم را گفتم و مهمترین مساله ای که مطرح کردم موضوع کادر فنی 
و اجرایی ام از جمله پزشکان، آنالیزورها و بقیه کادر فنی ام بود که با 
آنها تا به امروز قراردادی امضا نشده است. اعضای کادر فنی من نیاز به 
انگیزه دارند اما یک سال است که قرارداد آنها امضا نشده و این کار اصلا 
حرفه ای نیست.  وی درباره اینکه پیش قراردادها در فدراسیون تنظیم 
می شد و به اعضای کادر داده می شد گفت: در یک سال گذشته تقاضا 
داشتم و گفته ام که در قرارداد باید دو طرف باشند نه اینکه قرارداد در 
فدراسیون تنظیم شود و برای امضا به مربی داده شود. این کار حرفه ای 
نیست. فکر می کنم این کار تحقیر آمیز است.  سرمربی تیم  ملی فو تبا ل 
امید گفت: از همه همکاران و دوستانم بابت این که حقایق را گفتند 
تشکر می کنم، اما نباید قبل از محاکمه کسی را اعدام کنیم. در روزهای 
گذشته بدون این که صحبتی کرده باشم درباره من قضاوت کردند که 
از آنها تشکر می کنم. حداقل اجازه می دادند صحبت کنم و سپس در 
مورد من حکم صادر می کرد ند.  او با بیان این که از زمان حضور کاشانی 
در تیم  ملی توجه ها نسبت به تیم  امید افزایش یافته است، ا دا مه  داد: 
در این مدت ما اردوها و بازی های تدارکاتی بسیار خوبی داشته ایم و 
نمی خواهم چیزی را کتمان کنم. فراموش نکنید که کادرفنی برای 
ادامه حیات فقط نیاز به توپ و لباس و زمین تمرین ندارد،  بلکه باید 
اهمیت بیشتری به تیم های پایه داده شود و امیدوارم توانسته باشم 
گام بزرگی در این راه بردارم و نگاه های بیشتری به تیم های پایه شود.  
خاکپور در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر این که آیا منظور شما این 
است که کا ر لوس کی روش به تیم های پایه باید توجه کند، توضیح داد: 
وظیفه کی روش رسیدگی به تیم های پایه نیست و فدراسیون باید به 
تیم های پایه رسیدگی کند و از تیم های پایه بازیکنان را برای تیم  ملی 
پرورش دهد.  سرمربی تیم  ملی امید در واکنش به این که آیا رابطه تیم 
 ملی امید با تیم  ملی بز ر گسالان را دوستانه می داند یا نه، پاسخ داد: به 
شخصه هیچ موقع چالشی با تیم  ملی بز ر گسالان نداشته ام و تا به حال 
هم کسی در این باره با من صحبتی نکرده است. هدف ما این است که 
بازیکنان را برای رده های بالاتر پرورش دهیم.  او درباره قرارداد کادرفنی 
تیم  امید نیز اظها ر کرد: این قرارداد باید بررسی و اصلاحات لازم در آن 
انجام شود. این قول را دادند که قرارداد مربیان، کادرفنی و آنالیزورها تا 
24 ساعت آینده تنظیم شود. ما در آبان ماه یک اردو در امارات داریم و 

برای آن موقع بر نامه ریزی ها را انجام می دهیم. 
خاکپور در پایان خاطر  نشان کرد: همیشه گفته ام حاضرم از همه 
مشورت بگیرم و هر کسی که بخواهد می تواند به تیم  ملی فو تبا ل امید 

کمک کند و از این موضوع استقبال می کنم.

آرس�نال در دی�داری ک�ه صددرصد به برد نی�از دارد 
رودرروی بایرن قرار خواهد گرفت. چلسی و بارسلونا نیز 

در اوکراین و بلاروس به میدان خواهند رفت.
دور رفت مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا امشب با برگزاری 
8 دیدار ادامه خواهد یافت که در حساس ترین بازی آرسنال که 
هر دو بازی قبلی خودش را باخته در خانه پذیرای بایرن مونیخ 

است و به چیزی کمتر از برد فکر نخواهد کرد.
E گروه

بایر لورکوزن – رم
باته بوریسف – بارسلونا

بایرلورکوزن که با یک برد و یک باخت بعد از بارسلونا در رده 
دوم گروه خود قرار دارد باید در سومین دیدار پذیرای رم ایتالیا 
باش��د. این دیدار از آن جهت مهم اس��ت که سرنوشت صعود 
بارس��لونا از این گروه تقریبا مشخص اس��ت و یکی از دو تیم 
لورکوزن و رم همراه بارس��ا به مرحله بعد صعود خواهد کرد و 
کسب سه امتیاز این دیدار اهمیت بسیار زیادی پیدا می کند و در 
واقع تیمی که این دیدار را برنده شود گام بلندی در جهت صعود 
به مرحله بعد برداشته است. لورکوزن این هفته در هفته نهم 
بوندسلیگا برابر هامبورگ به میدان رفت و این دیدار با تساوی 
بدون گل به پایان رسید. آماده ترین بازیکن آن ها در این رقابت ها 
هاکان اوغلو بوده است که در کنار خاویر هرناندس وظیفه گلزنی 

را در این تیم آلمانی را به دوش می کشد.
در طرف مقابل رم در وضعیت بسیار خوبی قرار دارد و در سه 
بازی اخیر خود در لیگ ایتالیا به س��ه برد دست یافته است تا 
خودش را به صدر نزدیک کرده باش��د. رمی ها در اولین دیدار 
خود با بارسا به تساوی یک بر یک رسیدند ولی در دومین دیدار 
نتیجه دور از انتظار 3 بر 2 مغلوب باته در بلاروس شدند تا در 
قعر جدول گروه خود قرار گیرند. دو تیم برای این دیدار محروم 
و مصدوم��ی ندارند و فلورنزی که گفته می ش��د به این دیدار 

نمی رسد نیز مشکلی برای همراهی جالوروسی ندارد.
بارسلونا برای تثبیت صدرنشینی خود در گروه باید در خانه باته 
سه امتیاز مسابقه را کسب کند. کاری که رم نتوانست آنجا انجام 
دهد. آبی  اناری ها در غیاب لیونل مس��ی و آندرس اینیستا کار 
نسبتا سختی در خانه باته خواهند داشت. رافینیا نیز که مدت ها 

مصدوم خواهد بود و دور از مستطیل سبز است.
آبی اناری ها این هفته با 4 گل نیمار )دو پنالتی( و لوئیز سوارس 
توانستند رایو وایکانو را 5 بر 2 شکست دهند هرچند بارسا این 
دیدار را با برد پشت سر گذاشت اما اگر درخشش براگو نبود چه 
بسا شکست دیگری در کارنامه بارسا در این فصل ثبت می شد.

مشکلات خط دفاعی بارسلونا یکی از نکات بارز تیم لوئیز انریکه 
است که هنوز برطرف نشده است. علاوه بر آن غیبت مسی نیز 
نگرانی های خاصی ایجاد کرده است. باید دید باته بعد از شکست 
دادن رم باز هم می تواند در خانه ش��گفتی بیافریند و یک تیم 

بزرگ دیگر را شکست دهد.
F گروه

آرسنال – بایرن مونیخ
دینامو زاگرب - المپیاکوس

حس��اس ترین دور س��وم رقابت ها در امرتس لن��دن برگزار 
خواهد ش��د جایی که توپچی های شهر لندن در خانه پذیرای 
بایرن مونیخ هستند. آرسنال به هیچ وجه در بازی های امسال 
نتیجه خوبی کسب نکرده است. دو شکست برابر دینامو زاگرب 
و المپیاکوس باعث شد تا تیم لندنی با صفر امتیاز در قعر جدول 
گروه قرار گیرد و در صورتی که این تیم برابر بایرن شکس��ت 
بخورد شاید باید خداحافظی زود هنگامی با لیگ قهرمانان اروپا 

داشته باشد به همین خاطر آن ها با تمام قوا برابر بایرن به میدان 
خواهند رفت. حتی آلکسیس سانچز و ژیرو که گفته می شد در 
بازی اوایل هفته برابر واتفورد استراحت خواهند کرد، به این بازی 
رسیدند و ونگر هیچ بازیکنی را برای بازی با بایرن کنار نگذاشت.

یک��ی از اتفاق��ات جالب این دیدار تقابل دو تیمی اس��ت که 
گران ترین و ارزان ترین بلیت های ورزشگاه را در اروپا در اختیار 
خود دارند. ورزش��گاه امارات لندن گران ترین ورزش��گاه برای 
تماشاگران فوتبال است و در طرف مقابل آلیانس آره نا ارزان ترین 
ورزشگاه برای دیدن بازی فوتبال است و به همین خاطر خیلی 
از هواداران بایرن به دلیل اعتراض به قیمت بالای بلیت حاضر 

نشدند به لندن سفر کنند.
بایرن مونیخ بهترین تیم این فصل فوتبال اروپا بوده اس��ت. 
آن ها هر 11 بازی خود در این فصل را با پیروزی پش��ت س��ر 
گذاشتند. ۹ برد در بوندسلیگا و 2 برد در لیگ قهرمانان رکورد 
صددرصد برد را برای گواردیولا بر جای گذاشته است. علاوه بر 
آن گلزنی های روبرت لواندوفسکی و توماس مولر توقف ناپذیر 
بوده و این دو در کنار داگلاس کاس��تا که می توان او را بهترین 
خرید نقل و انتقالات تابستانی نامید، باعث شده تا خط آتش 

بایرن در غیاب ریبری و روبن چیزی کم نداشته باشد.
در دیگ��ر دیدار این گروه دینامو زاگرب در کرواس��ی پذیرای 
المپیاکوس یونان است تا یکی از دیدارهای حساس این گروه 
برگزار ش��ود. دو تیم که تاکنون با سه امتیاز در رده های دوم و 
سوم قرار گرفته اند در صورت کسب برد مدعی جدی برای صعود 

از گروه خواهند شد.
G گروه

دیناموکیف – چلسی
پورتو – مکابی

چلسی لندن پس از برد پرگلی که برابر مکابی داشت و سپس 
باخت غیر منتظره برابر پورتو در پرتغال در بازی سوم خود به 
اوکراین سفر خواهد کرد تا برابر دیناموکیف این کشور به میدان 
برود. چلسی اوایل هفته در دیدار خانگی برابر آستون ویلا با دو 
گل توانست به برتری برسد تا روحیه آن ها قبل از این دیدار زیاد 
شود. چلسی برای بازی با دیناموکیف تیبوکورتوا دروازه بان جوان 
خود را به همراه نخواهد داش��ت و این گلر بلژیکی تا مدت ها 

نخواهد توانست در چارچوب دروازه چلسی بایستد. برانیسلاو 
ایوانوویچ نیز که در جریان بازی های ملی مصدوم ش��د، در این 
دیدار غایب است و به احتمال زیاد بابا رحمان در کنار تری، زوما 
و آسپیلیکوئتا خط دفاع چلسی را تشکیل خواهد داد. باید منتظر 
باشیم و ببینیم مورینیو هازارد را روی نیمکت قرار می دهد یا 
خیر. هازارد در دو بازی اخیر چلسی نیمکت نشین بوده است. 
جان تری با حضور در دی��دار برابر دیناموکیف به رکورد 105 
بازی در لیگ قهرمانان می رسد و رکورد فرانک لمپارد را پشت 
سر می گذارد و بیشترین بازی در تاریخ لیگ قهرمانان را از تیم 

چلسی به نام خود ثبت خواهد کرد.
 پورتو باید در سومین دیدار در خانه برابر مکابی به میدان برود. 
پورتو برای حفظ صدرنشینی نیاز به سه امتیاز این دیدار دارد و 
بعید است این فرصت مسلم را از دست بدهد. یاران کاسیاس 
فعلا با 4 امتیاز توانسته اند همراه دیناموکیف در رده نخست گروه 

G قرار گیرند.
H گروه 

 زنیت – لیون
 والنسیا – خنت 

زنیت روس��یه با دو برد برابر والنسیا و خنت نشان داد مدعی 
صعود از گروه است. تیم روسیه ای حالا در خانه باید پذیرای لیون 
فرانسه باشد. پیروزی زنیت در این دیدار تقریبا صعود آن ها را به 
دور بعد نزدیک می کند. لیون نیز که در لیگ فرانسه این فصل 
نتایج نسبتا خوبی کسب کرده، این هفته برابر موناکو به میدان 

رفت که این دیدار با تساوی یک بر یک به پایان رسید. 
در دیگر دیدار این گروه والنس��یا باید در خانه از تیم بلژیکی 
خنت پذیرایی کند. خفاش ها در صورت کسب پیروزی در این 
دیدار و شکست احتمالی زنیت صدرنشین گروه خواهند شد. 
آن ها این هفته در لیگای اسپانیا برابر مالاگا در خانه با سه گل 
به برتری رسیدند. جایی که پارخو مهاجم ملی پوش والنسیا که 
توانس��ته دیگو کاستا را نیمکت نشین کند، در ترکیب حضور 

داشت و گلزنی کرد.
 سایر بازی های این مرحله چهارشنبه شب برگزار خواهد شد 
که در حساس ترین بازی رئال مادرید باید در خانه از پاری سن 

ژرمن پذیرایی کند. 

مصاف حیاتی ونگر برابر تیم بی شکست گواردیولا

آگهی افراز
خواهان افراز: 

آقای رضا هاشمی زاده 
نشانی: 

قم، خیابان جمهوری کوچه 24 پلاک 2۹
خوانده افراز:

کلیه مالکین مشاعی
نشانی: مجهول المکان 

خواسته:
افراز پلاک 1134۹ اصلی بخش 1 قم

نتیجه اقدامات:
با توجه به درخواس��ت1/341-۹3/۶/2 مبنی بر افراز س��هم خود از شرکا و با توجه به نظریه 
کارشناس ثبت و اعلام نظر شهرداری منطقه مربوطه لذا به شرح زیر نظریه اداری اعلام می گردد.

نظریه)تصمیم( اداری

چون شهرداری منطقه 5 قم طی نامه 138841-۹3/۶/13 و مدیریت جهاد کشاورزی قم 
طی نامه شماره ۹3/22/2۹3۶1-۹3/۶/24 با افراز پلاک فوق الذکر به لحاظ زیر حد نصاب 
بودن  مخالفت نموده بنابراین به رد درخواست افراز خواهان و خواهانها اعلام نظر می گردد 
طبق این رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب سال 5۷ از تاریخ ابلاغ به مدت 10روز از طرف 

هر یک ازشرکا در دادگاه شهرستان قم قابل اعتراض می باشد.
جعفر کاظمی- رئیس ثبت منطقه یک قم 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای ش��ماره 13۹4۶0330004000134 م��ورخ 13۹4/۷/18 هیات  اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک کهک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا خوش گفتار 
مقیم فرزند ابوالقاسم بشماره شناسنامه 133۹1 صادره از قم در یک قطعه خانه و باغچه به 
مساحت ۹۷۷/40 متر مربع در قسمتی از پلاک ۹2 فرعی از 15۶ اصلی بخش پنج کهک 
واقع در نیوند روس��تای ورجان  خریداری از مع الواسطه مالک رسمی آقای حسین علی 
بیگی محرزگردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت  انقضای مدت مذکور و  عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:94/7/2۸
تاریخ انتشار نوبت دوم:94/۸/12
محمود مهدوی 
رئیس ثبت اسناد و املاک





اجتماعی 6

در ارزیابی عملکرد شرکت های آب و فاضلاب کشور؛

آبفای قم موفق به کسب رتبه برتر کشور در 
طرح تکریم ارباب رجوع شد

ش�رکت آب و فاضلاب اس�تان قم موفق به کسب رتبه برتر طرح تکریم و 
جلب رضایت ارباب رجوع در صنعت آب و فاضلاب کشور شد.

به گزارش روابط عمومی ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان قم، بر اساس ارزیابی های 
صورت گرفته توسط شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، آبفای شهری استان قم 
موفق به کسب رتبه برتر در طرح تکریم و جلب رضایت ارباب رجوع در بین شرکت های 

آب و فاضلاب سراسر کشور شد.
بر اساس این گزارش شرکت های آب و فاضلاب کشور در هشت محور مورد ارزیابی 
قرار گرفتند که در نهایت شرکت آب و فاضلاب استان قم با کسب امتیازات لازم در 

محورهای مختلف رتبه برتر را به خود اختصاص داد.
در همین راس��تا در مراسمی که در شرکت آب و فاضلاب مشهد با حضور مهندس 
گیاهی معاون منابع انسانی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور برگزار شد با اهدا لوح 

سپاس از مهندس توکلی بینا مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم تقدیر شد.
در این لوح تقدیر که به امضاء رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور رسیده، آمده است: بی شک رشد و توسعه صنعت در گرو ارائه خدمات 
پایدار و مناسب به مردم است و یکی از شاخص های اصلی سنجش این امر در حوزه 

تحول نظام اداری، برنامه سلامت اداری و صیانت از حقوق شهروندی است.
مهندس حمیدرضا جانباز در ادامه ضمن تقدیر از تعهد و پایبندی مدیران و کارکنان  
شرکت آب و فاضلاب استان قم، کسب عنوان »رتبه برتر در زمینه طرح تکریم و جلب 
رضایت ارباب رجوع« را تبریک گفته و ابراز داشته است: امید است با اتکال به خداوند 
متعال و پیرو منویات مقام معظم رهبری در مسیر خدمت به نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران و اعتلای کشور عزیزمان موفق و سرافراز باشید.
همچنین لازم به یادآوری اس��ت دبیر نظام پیشنهادها و تحول اداری شرکت آب و 
فاضلاب استان قم نیز در این مراسم به عنوان دبیر برتر حوزه نظام پیشنهادهای صنعت 

آب و فاضلاب کشور معرفی شد و مورد تقدیر قرار گرفت.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم: 

انتخابات خانه مطبوعات قم درآینده ای 
نزدیک  برگزار می شود 

مدیرکل فرهنگ و ارش�اد اسلامی قم از برگزاری انتخابات خانه مطبوعات 
اس�تان در آینده نزدیک خبر داد و گفت: مطابق اساسنامه جدید انتخابات 

خانه مطبوعات برگزار می شود. 
حجت الاسلام و المسلمین عباس دانشی عصر شنبه در سومین نشست صمیمانه با 
اصحاب رسانه استان قم در سالن جلسات خانه مطبوعات قم ابراز امیدواری کرد که 

روند موجود زمینه ساز ارائه خدمات مطلوب تر به خبرنگاران دراستان گردد.
وی با اش��اره بر پیگیری مش��کلات مطرح شده از س��وی اصحاب رسانه؛ بر تعامل، 

همفکری، همدلی و همزبانی در این زمینه تاکید کرد. 
وی دربخش دیگری از س��خنان خود ضمن عرض تس��لیت به مناسبت فرارسیدن 
ایام عزاداری سالار شهیدان حضرت سید الشهدا )ع(؛ بر پیروی از سیره اهل بیت )ع( 
و ترویج، تبیین و گس��ترش معارف اسلامی و فرهنگ غنی ائمه اطهار )ع( در سطح 

جامعه تاکید کرد.
در این جلسه نیز مسوولان رسانه های مختلف قم و اعضای خانه مطبوعات نیز بر 
همدلی، همزبانی، تعامل، مشارکت و همفکری در حل مشکلات صنفی رسانه های 
استان تاکید و با توجه به ویژگی های این استان از جمله مطبوعات اذعان کردند که 
روزنامه نگاران و رسانه های استان قم دارای توانمندی و ظرفیت های بالایی هستند 

که در عرصه های گوناگون می توانند الگوی مناسبی برای رسانه های کشور باشند. 
حل مش��کل بیم��ه روزنامه ن��گاران، معافیت مالیاتی رس��انه ها، فراهم س��اختن 
زیرس��اخت های لازم برای توجه به اقتصاد رسانه و استقلال مالی رسانه ها، توجه به 
موارد قانونی در امر آگهی های رس��انه ها، توجه به پایگاه های خبری فعال اس��تان، 
برگزاری نمایش��گاه و جش��نواره مطبوعات استان قم و اختصاص مرکزی برای انجام 
فعالیت های رسانه ای در استان قم از جمله مسائل و دغدغه های مطرح شده از سوی 

اهالی رسانه در این جلسه بود. 

نشانه هایی که نگرانی و دلهره شما را لو می دهد
اگر طرف مقابل تان به زبان بدن آگاه باشد، می تواند تاحدی به استرس درون 
شما آگاه شود، حتی اگر خودتان خواسته باشید که به شدت آن را پنهان کنید. 
چطور چنین چیزی ممکن است؟ ادامه مطلب را بخوانید تا ببینید که چطور باید 

مچ استرس را با استفاده از کلک های زبان بدن گرفت. 
نشانه های استرس و دلهره : دکتر پرویز رزاقی، روانشناس و مشاور خانواده: جلسه کاری 
مهمی را درنظر بگیرید که آینده شغلی تان به آن وابسته است یا شرایطی را درنظر بگیرید 
که قرار است به خواستگاری دختر مورد علاقه تان بروید یا برایتان خواستگار بیاید. این جور 
وقت ها بدترین اتفاقی که ممکن است برایتان بیفتد چیست؟ اینکه از شدت استرس، عرق از 
سر و رویتان بریزد و قرمز شوید و به تته پته بیفتید یا به اصطلاح دست و پایتان را گم کنید؟

 بله، این واقعا فاجعه است ولی استرس فقط این طوری خودش را نشان نمی دهد بلکه 
اگر طرف مقابل تان به زبان بدن آگاه باشد، می تواند تاحدی به استرس درون شما آگاه 
شود، حتی اگر خودتان خواسته باشید که به شدت آن را پنهان کنید. چطور چنین چیزی 
ممکن است؟ ادامه مطلب را بخوانید تا ببینید که چطور باید مچ استرس را با استفاده از 

کلک های زبان بدن گرفت.
استرس؛ لغزنده مثل ماهی!

استرس یک هیجان فراگیر است که تاثیر خودش را در زبان بدن ما به خوبی نشان می 
دهد. نکته مهم در مورد اس��ترس این اس��ت که اگر شما در یک بخش از وجود خودتان  
استرس را کنترل یا آن را ماسکه کنید و همه سعی تان این باشد که بخواهید استرس و 
اضط��راب خود را به گونه ای پنهان کنید، این هیجان بالاخره راهی برای ابراز وجود خود 

پیدا می کند.
نشانه استرس در سر و صورت: معمولا چشمان ما بهترین آینه هایی هستند که می 
توانند احساسات واقعی مان را نشان دهند. طبیعی است افرادی که استرس دارند از نگاه 
کردن مستقیم به چشمان طرف مقابل خودداری می کنند چون می ترسند جشمانشان 
آنها را لو بدهد. این افراد معمولا به زمین نگاه کرده یا روی یک جسم خاص تمرکز می کنند 
تا بتوانند حرفشان را بزنند. علاوه بر این مضطرب ها بسیار سریع پلک می زنند و زمانی 
که به طرف مقابل نگاه می کنند مردمک چشمشان بسیار گشاد است. بد نیست بدانید که 
تاثیر دیگران اضطراب روی فیزیک ما، بالابردن ضربان قلب است. این مساله به دلیل ترشح 
آدرنالین در خون است که دو تاثیر مهم بر بدن می گذارد، اول اینکه گلوی فرد خشک می 

شود و صدایش می گیرد و دوم اینکه به هن و هن می افتد.
انگار دویده یا با کسی دعوا کرده است. گاز گرفتن لب ها یکی دیگر از نشانه هایی است 
که می تواند استرس شما را لو بدهد. البته این مساله به طور ناخودآگاه اتفاق می افتد. شاید 
حتی سعی کنید که صورت خود را بپوشانید و به این مساله احساسات تان )در اینجا حس 

اضطراب( را مخفی کنید.
نشانه استرس در شانه ها: آدم های استرسی شانه های افتاده دارند و حتی در بعضی از 
مواقع کاملا به جلو خم می شوند و دست های خود را هم به صورت ضربدری روی سینه 
قرار می دهند. اگر با خودتان فکر می کنید که دست به سینه بودن نشانه اعتماد به نفس 
است نه استرس، باید این نکته را بدانید که افراد استرسی جوری دست ها را روی سینه قرار 
می دهند که انگار می خواهند خودشان را جمع و از خود مراقبت کنند. به عبارت دیگر 

دیافراگم شان باز نیست.
نشانه استرس در دست ها: اگر نمی خواهید استرس خود را لو بدهید، یادتان باشد که 
کف دست ها را به هم نمالید و انگشت هایتان را به هم فشار ندهید. درست است که اینها 
حرکت های خودآرامی است، ولی به طرف مقابل نشان می دهد که شما دچار استرس و 
اضطراب هستید. بازی کردن با سکه ها یا کلیدهای در جیب، بازی با تلفن همراه، جویدن 

ناخن یا انگشت از دیگر علایم بدنی استرس است.
نشانه استرس در پاها: مهم ترین نشانه در زبان بدن فرد مضطرب حرکت های پاهای 
اوست؛ معمولا این افراد یکی از پاهای خود را کاملا مستحکم روی زمین قرار می دهند و 
در عوض پای دوم را به صورت کاملا نامنظم و ناخودآگاه تکان می دهند. یادتان باشد وقتی 
فرد استرس دارد، نمی تواند ریتم حرکت های پایش را هماهنگ کند و این کار را کاملا 
ناخودآگاه انجام می دهند. سرمنشا این حرکت ها چیست؟ اضطرابی که در بالاتنه دفع شده 
و از طریق پا خودش را نش��ان می دهد. چون فرد مضطرب فکر می کند که پایش دیده 
نمی شود، بنابراین با تکان دادن پاها استرس خود را دفع می کند و این موضوع به نوعی 

حاشیه امنیت اوست.
حرکت های آرامش بخش زبان بدن: حرکت های آرامش بخش حرکت هایی هستند 
که ما برای بازگرداندن احساس امنیت به خود و  ایجاد دلگرمی و رفع استرس از آنها استفاده 

می کنیم.
1- مرتب کردن لباس: فرد معمولا بی جهت و بیش از اندازه لباس های خود را مرتب می 
کند و پیراهنش را می کشد تا صاف تر به نظر برسد یا یقه پیراهن خود را تنظیم می کند و...

2- گاز گرفتن ناخن و پوست: معمولا گاز گرفتن انگشت نشان دهنده این است که فرد 
احساس می کند کاری را اشتباه انجام داده و این فکر او را به استرس می اندازد. پس با این 

کار سعی می کند رفتار خود را تصحیح کند.
3- دست کشیدن در موها: این رفتار نوعی حرکت خودنوازشگرایانه است که ما با کمک 

آن اضطراب و عصبانیت خود را دفع و احساس خوبی پیدا می کنیم.

به همین سادگی خوش شانس شوید!
ش��اید شما هم با کسانی برخورد کرده اید که مدام از چیزی به نام شانس و بدشانسی 
صحبت می کنند. مرتب می گویند بد شانسی آوردیم یا شانس آوردیم ، ولی واقعا چیزی 

به نام شانس وجود دارد ؟
بسیاری از مردم معتقدند این افراد به اصطلاح خوش شانس هستند. آنها معتقدند این 
افراد بدون این که کار خاصی در زندگی شان انجام دهند، درهای خوشبختی به رویشان 
باز می شود و به همین علت همیشه به شانس آنها غبطه می خورند اما با تحقیقاتی که 
در این زمینه انجام شده، مانند مطالعه »ریچارد وایزمن، استاد دانشگاه هارتفورد شایر« 
درباره نحوه زندگی صدها نفر که معتقد بودند خوش شانس یا بدشانس هستند، مشخص 
ش��د خوش شانس��ی هرگز تصادفی نبوده و انتخاب بموقع و درست افراد در این مساله 

دخیل بوده است.
چگونه می توان خوش شانس بود؟

اگر فرد مثبت  فکر کند یا خوش��بین باشد فرصت ها و شرایط خوبی برای او به وجود 
می آید و اگر بدبین باشد شرایط و موقعیت های بد برای خود به وجود می آورد. شانس 
داش��تن یا نداش��تن به خود فرد بستگی دارد، یعنی این که وقتی احساس کنید خوش 
شانس هستید، روی محیط و جهان هستی تاثیر می گذارید و به عبارت ساده تر انرژی 
مثبت به پیرامون و تصمیمی که قصد انجام آن را دارید می دهید. در این صورت فکر، 
احس��اس و باور های ما انرژی هایی را در دنیا پخش می کند که ما را به س��مت خوش 
شانسی هدایت کند. برعکس، وقتی تصور کنید که بدشانس هستید، همیشه بدشانسی 
می آورید. یعنی به آنچه معتقد هستیم سرمان می آید، زیرا انرژی ما بر جهان تاثیر می 

گذارد. این انرژی به دیگران هم منتقل می شود.
بزرگی گفته است: »اگر نادان به دنیا می آییم تقصیری نداریم، اما اگر نادان از دنیا برویم، 
خطای بزرگی مرتکب شده ایم.« امکانات بسیاری بویژه در دنیای مدرن امروزی وجود دارد 

که فرد بتواند دانش و آگاهی خود را افزایش دهد
برای بدشانسی آمادگی دارید؟

ش��اید برایتان جالب باشد بدانید روان شناسان معتقدند افراد موفق به شانس اعتقادی 
ندارند، زیرا ش��انس خوب سراغ کسانی می رود که آمادگی دارند، یعنی در مسیری گام 
برمی دارند و همین سبب می شود فرصت هایی نصیب شان شود. یعنی روی چیزهای 
خوب تمرکز می کنند و مهارتشان را می افزایند، در این صورت قادر به جذب نیروهای 
مثبت هستند. گاهی حتی برای کسانی که ما آنها را خوش شانس می دانیم هم اتفاقات بد 
می افتد، اما آنها از درون همان مشکلات فرصت ها را پیدا می کنند و با سرسختی بر آن 

پیروز می شوند بنابراین بهتر است از این به بعد فکر کنیم خوش شانسیم.

پشتکار داشته باشید
بزرگی گفته است: »اگر نادان به دنیا می آییم تقصیری نداریم، اما اگر نادان از دنیا برویم، 
خطای بزرگی مرتکب شده ایم.« امکانات بسیاری بویژه در دنیای مدرن امروزی وجود دارد 
که فرد بتواند دانش و آگاهی خود را افزایش دهد. ما آزاد هستیم و قدرت تشخیص درست 
از اشتباه را داریم و باید در زمینه های مختلف زندگی فردی و اجتماعی خود دانش مان 
را بالا برده، همیشه بهترین انتخاب را داشته باشیم. از طرفی بزرگی و عظمت هرگز روی 
دیس طلایی تقدیم مان نمی شود و فقط خود ما هستیم که می توانیم با تلاش و پشتکار 
به آن دست یابیم. در تحقیقات مشخص شده افرادی که از بدشانسی خود گله مند هستند، 

معمولا تنبل و تن پرورند و همیشه آسان ترین گزینه را انتخاب می کنند.
استقامت در زندگی

اگر نگاهی به تاریخ گذشتگان یا داستان های الهام بخش دوران خود بیندازیم، بوضوح 
می بینیم تقریبا بیشتر افراد موفق که توانسته اند کارهای بزرگی انجام دهند، مجبور بوده 
اند در برابر سختی ها و همچنین عدم توافق دیگران استقامت از خود نشان دهند. گاهی 
اوقات مجبور می ش��دند دربرابر تفکر رایج زمان و محیط خود، انتقادهای تند دیگران و 
موانع غیرمنتظره، ایستاده و انتخاب هایی انجام دهند که به درستی شان ایمان داشته اند. 
آنها هرگز تسلیم شرایط تحمیلی نشده اند و با تحمل ناملایمات توانسته اند به موفقیت 
های بزرگی دست یابند. بنابراین وقتی تسلیم شرایط بد زندگی تان می شوید، آن را به 

حساب بدشانسی نگذارید. این انتخاب خود شماست!
تمرین خوش شانسی

ریچارد وایزمن در تحقیقی که انجام داد، متوجه ش��د عوامل دیگری علاوه بر ناآگاهی 
و تنبلی در بدشانس��ی در زندگی موثر هس��تند. بدبینی و منفی بافی، بداخلاقی، توجه 
نداشتن به محیط اطراف زندگی و افراد دیگر موجب عدم موفقیت  و شانس نداشتن است. 

روش های زیر در افزایش شانس موفقیت موثر هستند:
منفی باف نباشید

آنچه بیش��تر مردم را عقب نگه داش��ته و جلوی پیشرفت ش��ان را می گیرد، تفکر بد 
آنهاست. لحن آنها بسیار منفی و وجودشان پر از نگرانی و دلشوره است. آنها همه چیز را 
بد می بینند و همیشه منتظر نتایج بد هستند. انتخاب های فردی که به زندگی این گونه 
می نگرد، همیشه غلط است و خواه ناخواه شکست می خورد و شانس موفقیت را براحتی 

از دست می دهد.
تجسم سازی افکار مثبت 

خود را در وضعی تصور کنید که به موفقیت دلخواه رسیده اید. این روش کمک می کند 

برای این که چنین اتفاقی بیفتد، قدم به قدم در جهت آن تلاش کنید. به عبارت دیگر 
روی جنبه های مثبتی که شما را با قدرت به سمت موفقیت پیش می برد، متمرکز شوید.

نگران نباشید
تجربه نشان داده افرادی که به بدشانسی  خود اعتقاد دارند، معمولا پر از تنش و اضطراب 
هستند. با کوچک ترین ناراحتی به هم می ریزند و بشدت نگرانند. نگرانی اجازه نمی دهد 
فرد روی موضوعات غیرمنتظره تمرکز داشته باشد. ممکن است موضوعی رخ دهد که اگر 

فرد به آن توجه نشان دهد، بتواند شرایط بد خود را عوض کند.
تنوع در زندگی

اگر هر روز یک کار انجام دهیم و فقط یک عده افراد خاص را ببینیم، هرگز نمی توانیم 
تغییر خاصی در زندگی مان بدهیم. از روزمرگی دست بکشید و زندگی تان را متنوع کنید. 

مثلا اگر هر روز از یک مسیر به سرکار می روید، این بار مسیر دیگری را امتحان کنید. 
بازی را به نفع خود تغییر دهید

اگر دچار مشکل شدید، فکر نکنید دنیا به آخر رسیده است. می توانید سرانجام راه حل 
مناسبی پیدا کنید. مثلا جیل بولت تیلر، دانشمندی که در زمینه مغز فعالیت می کرد، 
گرفتار سکته مغزی شد. او روزانه چهار ساعت با انجام دادن تمرین های مربوط به بازگشت 
مهارت های حرکتی، کلامی، حافظه و خودآگاهی  پس از هشت سال سلامت کامل خود 
را به دست آورد و بعدها محققی برتر در زمینه تحقیقات مربوط به سکته مغزی  شد. در 
حقیقت او مصیبتی را که گرفتارش شده بود به فرصتی برای یادگیری و رشد تبدیل کرد. 

با همه دوست باشید
یکی از عوامل موفقیت در معرض فرصت قرارگرفتن است. اگر شما فرد تاثیرگذاری باشید 
و با افراد زیادی مراوده داشته باشید، می توانید با فرصت های بسیاری که احتمالا از طرف 
آنها برایتان مهیا می شود، روبه رو شوید. اگر نظر دیگران را جلب کنید براحتی می توانید 

فرصت های خوبی برای موفق بودن خود به دست آورید.
فرصت ها آهسته در می زند

فرصت های مختلف اغلب می آیند و می روند بدون این که افراد متوجه آن باشند. مردم 
بیش��تر مواقع با ناآگاهی و توجه نداشتن به محیط زندگی خود، فرصت هایی را که می 

توانند با آنها به شرایط دلخواه برسند، از دست می دهند.
 و در آخر تلاش بیشتر

هرچه بیشتر تلاش کنید و پشتکار داشته باشید، خوش شانسی بیشتر نصیب خود می 
کنید. سخت کوشی راز موفقیت است. با صبوری، استقامت و طرز تفکر مثبت می توانید 

ناامید نشوید و دست از تلاش برندارید و به موفقیت برسید.

انجمن های اولیا و مربیان عابر بانکی برای مدیر و یا ..؟

عبدالله باقری

هفته پیوند در 24 تا 30 مهرماه، همه ساله فرصتی برای پرداختن به 
انجمنهای اولیا و مربیان  مدارس در ایران است. 

انجمن اولیا و مربیان چیست؟ از چه زمانی و چرا به وجود آمد؟ این 
نهاد آیا به خواستگاه اصلی بنیانگذاران خود رسیده و یا دچار انحراف 

شده است؟
آنگاه زني که کودکي در آغوش داشت ، گفت : با ما از فرزندان سخن 
بگو.او گفت : فرزندان شما فرزندان شما نیستند، آنها پسران و دخترانی 
هستند که زندگي به خویش دارد، آنها به واسطه شما مي آیند اما نه از 
شما. و با آنکه با شما هستند از آن شما نیستند. شما مي توانید مهر خود 
را به آنها بدهید، اما نه اندیشه هاي خود را، زیرا که آنها اندیشه هاي خود 
را دارند. شما مي توانید تن آنها را در خانه نگه دارید اما نه روحشان را، 
زیرا که روح آنها در خانه فرداست که شما را به آن راه نیست ، حتي در 
خواب ، شما مي توانید بکوشید تا مانند آنها باشید، اما نکوشید تا آنها را 
مانند خود سازید، زیرا که زندگي واپس نمي رود و در بند دیروز نمي ماند 

)نویسنده بزرگ لبناني ، جبران خلیل جبران (
همه چیز از انقلاب فرانسه شروع شد 

تاریخچه انجمن در دنیا به بیش از صد سال پیش برمي گردد یعني بعد 
از انقلاب کبیر فرانسه ، زماني که کارگاه ها و کارخانه ها زیاد شدند و تبعا 
بازار مدرسه ومکتبخانه ها رونق بیشتري پیدا کرد. به علت اشتغال فوق 
العاده و جذب مادران هم به کار در خارج از خانه و به دور بودن فرزندان از 
والدین ، موجبات آلودگي و بزهکاري و خلاف در برخي از کودکان ایجاد 
شد. اندیشمندان آن زمان فرانسه ، به عنوان راهکار، پیشنهاد تشکیل 
انجمن اولیاي مدرسه را براي اولین بار در فرانسه دادند و یکي از شرایط 
ثبت نام دانش آموزان در مدارس شرکت حداقل هفته یي دو ساعت اولیا 
در آن کلاسها بود. در آن کلاسها به اولیاي دانش آموز چگونگي نظارت 
و کنترل مستمر بر فرزندان در امر تربیت را یاد مي دادند و نتایج ارزنده 
یي هم حاصل شد. در ایران اما : بیش از پنجاه سال طول کشیدتا به 
تقلید از فرانسه در سال 132۶، انجمن خانه و مدرسه در ایران به وجود 
آید و بعدها در سال 134۶ انجمن خانه و مدرسه به نام »انجمن ملي 
اولیا و مربیان « تغییر نام پیدا کرد و امروزه عنوان »انجمن اولیا و مربیان 
« برخود گرفته است.پس از پیروزی انقلاب، در سال 1358  با تصویب 
یک ماده واحده توسط شوراي انقلاب که در آن زمان جایگزین مجلس 
شوراي اسلامي بود، کارکنان انجمن ملي اولیا و مربیان مشمول قانون 
استخدام کشوری شدند و سازمان انجمن اولیا و مربیان به طور مستقل و 

به سرپرستي قائم مقام وزیر آموزش و پرورش پایه ریزي شد.
 اساسنامه انجمن نیز در سال 13۶۷ مورد تصویب شوراي عالي 
آموزش وپرورش قرار گرفت و هفته پیوند اولیا و مربیان نیز هر ساله 
هفته آخر مهرماه برگزار مي شد که هیئتی منتخب از پدران و مادران، 
دانش آموزان و مربیان، با هدف همکاری در راه پیشبرد امور آموزش و 

پرورش دانش آموزان، گرد هم می آمدند
در فصل نخست این اساسنامه آمده "هدف  غایي  از تعلیم  و تربیت  
در اسلام  و به  تبع  آن  در حکومت  جمهوري  اسلامي ، دستیابي  به  مکارم  
اخلاقي، یافتن  نفسي  مطمئنه  و زکیه  و حرکت  در صراط مستقیم  در 
جهت  وصول  به  مقام  بندگي  شایسته  خداي  توانا، با استفاده  از زمینه  هاي  
فطري  انسان  است  و دو رکن  مهم  و اساسي  این  ترقي  و تعالي،  عبارت  
است  ازکانون خانواده  و مدرسه ". اهداف مشخص شده انجمن اولیا و 
مربیان عبارتند از: 1- آگاه  تر ساختن  پدران  ومادران  و مربیان  به  معارف  
اسلامي  در رابطه  با مسائل  رشد و پرورش  کودکان ، نوجوانان  و جوانان  
باتوجه  به  نیازهاي  آنان  از جهات  مختلف  معنوي ، رواني ، عاطفي ، سیاسي ، 
اجتماعي  وبهداشتي،  2- تبیین  مسئولیت  ها و تقویت  احساس  آن  
دراولیاء ومربیان  نسبت  به  مسائل  پرورشي فرزندان ، 3- ایجاد و تقویت  
و تحکیم  رابطه  صمیمي  بین  اولیاء و مربیان  از یک  طرف  و فرزندان  
ازطرف  دیگر، 4- فراهم  کردن  موجبات  تحکیم  مباني  شخصیت  وتقویت  
خودآگاهي  درکودکان ، نوجوانان  و جوانان ، 5- مطالعه  و بررسي  عللي  
که  موجب  ناسازگاري  و یا عواملي  که  مانع  رشد بدني  و رواني کودکان ، 
نوجوانان  و جوانان  کشور شود و پیداکردن  راه هاي  رفع  علل  وموانع  بروز، 
۶- آشناساختن  اولیاء به  مسائل  اقتصادي  خانواده  و جامعه  و تخصص هاي  
ضروري  و مورد نیاز کشور جهت  راهنمایي  شغلي  فرزندانشان  و در نهایت 
نیز جذب  امکانات  و نیروهاي  مردمي  جهت  مشارکت  همه  جانبه  آنان  در 

پیشبرد اهداف  آموزش  و پرورش  جمهوري  اسلامي  ایران .
 به جرات مي توان گفت از وقتي که انجمن وارد ایران شده ، در اکثر 
مدارس همیشه شکل فرمایشي و جنبه تشریفاتي داشته ، یا تشکیل 
نمي شد یا به شکلي برگزار شده که کارش منحصرا در زمینه تامین 
کمبودهاي مادي و رفاهي مدارس بوده است و آنچه که مربوط به هدایت 
اولیا و آگاه کردن والدین به وظایف تربیتي شان باشد، از این انجمن دیده 
نشده است . در حالي که در جلسات انجمن مي توان فرصت خوبي 

ایجاد کرد تا اولیاي مدرسه و اولیاي دانش آموزان با هم تبادل افکار 
کنند و در زمینه چگونگي کمک اولیا به دانش آموز و مسائل تربیتي و 
اخلاقي و درسي با همفکري هم یک برنامه عملي جامع جهت تسري 
در امر تعلیم و تربیت فرزندان ، تبیین کرد و همگان بر این امر واقفند که 
بدون همکاري خانه و مدرسه ، اداره امر تربیت کودکان و نوجوانان کاري 
است مشکل یا غیرممکن و مسلما هیچکدام از این دو محیط به تنهایي 
موفق نخواهد شد و باید با همکاري بین اولیا و مربیان به این امر همت 
گماشت ولي تا رسیدن به چنین موقعیتي راهي طولاني در پیش داریم 
حتي با کمال تاسف باید اذعان داشت که اعضاي انجمن در اکثر مدارس 
، چارچوب وظایف تعریف شده در اساسنامه انجمن را نمي دانند و در واقع 

حتي زحمت مطالعه اساسنامه را به خود نمي دهند.
در جلسات انجمن باید به اولیا آموخت که چگونه محبتشان را به 
فرزندان بروز دهند. باید با درایت و درک شرایط فرزندان و با استفاده 
از راهکارهاي علمي و عملي در پشت سر نهادن موفقیت آمیز دوران 
تحصیلي فرزندانمان ، که دوران رشد جسماني و فکري و شکل گیري 
شخصیت آنان هم است ، به آنان کمک کنیم . اینکه بعضي از اولیا از هر 
فرصتي جهت نصیحت فرزندشان استفاه مي کنند، این کار اگر زیاد تکرار 
شود، نه اینکه فایده یي نخواهد داشت بلکه مخرب هم خواهد بود. دانش 
آموزان در دوره نوجواني که مرحله بسیار حساس و شکننده یي است ، 
مي خواهند ابراز وجود کنند، اعلام استقلال کنند و این اعلام وجود شاید 
بعضا با تندي و پرخاش )البته از سر عشق و محبت ( بروز کند. بلندکردن 

صدایش را به توهین و اهانت ، تعبیر نکنیم 
انجمن اولیا و مربیان؛ وظایف و انتقادات 

انجمن اولیا ومربیان هر مدرسه هیأت منتخبی از اولیای دانش آموزان 
و مربیان همان مدرسه است که با تفاهم و صمیمیت به منظور تقویت 
همکاری و مشارکت اولیای دانش آموزان به منظور کمک به ارتقای 
کیفیت فعالیت های آموزش و پرورش و گسترش ارتباط خانه ومدرسه 

طبق مقررات و ضوابط وزارت آموزش وپرورش انجام وظیفه می کند. 
تامین مشارکت فکری و فرهنگی و تقویت هماهنگی و همکاری 
تربیتی و آموزشی خانه و مدرسه به همراه جلب همکاری اولیای دانش 
آموزان برای مشارکت و کمک و ارتقای کیفیت فعالیت های مربوطه 
از جمله اهدافی است که پیوند اولیا و مربیان یعنی خانه و مدرسه را 
تقویت می کند.  ضمن آنکه مشاوره و برنامه ریزی برای نیل سریعتر 
به اهداف، برنامه ریزی برای اجرای فعالیت های پرورشی، آموزشی و 
اردوهای مختلف نیز در زمره این اهداف قلمداد می شود و با همراهی این 

دو نهاد موفقیت آن تضمین خواهد شد. 
موضوع همکاری متقابل اعضای انجمن ها با مدیران مدرسه سیبل 
انتقادات فراوانی شده که اغلب سیاست های تشویقی تشکیل انجمن های 
اولیا و مربیان و همکاری اعضای آن با اولیا مدرسه را نقش بر آب می کند. 
البته برخی از والدین هم دیگر انگیزه ای برای شرکت در این جلسات 
ندارند.  اطلاع از درد دل والدینی که دل خوشی از جلسات انجمن اولیا و 
مربیان ندارند و حاضر نیستند حتی یک بار در سال طعم حضور در این 
جلسات را بچشند شاید بد نباشد. البته این ادعا فقط شامل حال والدینی 
نمی شود که به بهانه اشتغال و مشغله فراوان، سالی یک بار هم مسیرشان 
به مدرسه فرزندانشان منتهی نمی شود. بلکه حتی برخی والدین که هر 
روز فرزندشان را تا جلوی در مدارس هم بدرقه می کنند دلشان نمی 
خواهد در جلسات انجمن اولیا و مربیان که شاید یک یا دو بار در طول 
سال تشکیل شود شرکت کنند.  طوبا خسروجردی، یکی از مادران که 
مقابل یک مدرسه ابتدایی، پسرش حمید را بدرقه می کند و به قول 
خودش هر روز نیم ساعت مقابل در می ایستد تا از ورود صف دانش 
آموزان به سمت کلاس ها مطمئن شود از جمله اولیایی است که تمایل 

چندانی برای شرکت در جلسات انجمن اولیا و مربیان ندارد. 
وی علت دلسردی اش از جلسات انجمن اولیا و مربیان را خاطره 
تحصیل فرزند بزرگترش که امسال وارد دانشگاه شده است عنوان می 
کند و در گفت و گو با گزارشگر کیهان گفته: آن سال ها هر زمان جلساتی 
با عنوان انجمن اولیا و مربیان تشکیل می شد، درخواست پول برای کمک 
به مدرسه در اولویت قرار می گرفت و نهایتا چند نفر از والدین عضو 
می شدند تا به امور مدرسه برسند.  عمادی هم که فرزندانش در مقاطع 
راهنمایی تحصیل می کنند علت عدم حضورش در جلسات انجمن اولیا 
و مربیان را در گفت و گو با گزارشگر کیهان اینطور مطرح کرده: متاسفانه 
در انجمن های مدارس، بجای توجه به مشکلات روحی و آموزشی دانش 
آموزان، بیشتر به معضلات مالی آموزشگاه ها پرداخته می شود. حتی به 
علت انتظاری که مربیان مدرسه به تناسب شغل والدین دارند من هم 
مانند دیگر والدین مجبورم شغل اصلی ام را پنهان کنم چون ممکن است 

بار مالی یا کاری زیادی روی دوشم بیفتد .
بی توجهی و ناآگاهی بعضی اولیا

پیگیری امور آموزشی و پرورشی فرزندان طی سال های اخیر از سوی 
والدین بیشتر شده و خانواده های زیادی برای کسب اطلاع از میزان 

تلاش فرزندان، نوع اخلاق اجتماعی آنها در مدارس و نحوه رفتار اولیا 
آموزشی به مدارس رفت و آمد دارند تا از نزدیک این موضوع را بررسی 

کنند. 
اما هنوز خانواده هایی هم پیدا می شوند که به دلیل مشغله کاری یا 
مشکلات زندگی و دلایل دیگر توجیه ناپذیر حاضر نیستند فرصتی را 

برای دیدار با معلمان و مربیان فرزندانشان اختصاص دهند. 
ناگفته نماند این والدین همیشه از عملکرد انجمن ها ناراضی اند. 

دکتر امان الله قرائی مقدم آسیب شناس اجتماعی از موافقان عملکرد 
انجمن ها است می گوید: برخی از خانواده ها نسبت به انجمن ها کم لطف 
هستند چرا که تصور می کنند با فرستادن فرزند خود به مدرسه همه 
وظایف آموزشی و تربیتی برعهده اولیا مدرسه است و خود نباید همکاری 
داشته باشند.   پررنگ کردن نقش والدین در امور پرورشی و تربیتی 
می تواند بسیاری از آسیب های اجتماعی را محو و نابود کند اما والدینی 
هم هستند که نسبت به این موضوع کم توجهند و حاضر نیستند حتی 
یک بار در طول سال به مدرسه بیایند و از وضعیت تحصیلی فرزندانشان 
آگاه شوند.   تنها راه حل رفع مشکلات مدارس و دانش آموزان تقویت 
تعامل میان خانه و مدرسه است. یعنی تقویت انجمن های اولیا و مربیان 

که البته نباید منحصر به روز پیوند اولیا و مربیان شود. 
جلسات انجمن مساوی با پول نیست 

برخی از والدین انجمن اولیا و مربیان را مساوی با پول می دانند در 
حالی که چنین اشکالی به هیچ عنوان به این انجمن ها وارد نیست بلکه 
به اعتقاد کارشناسان اگرچه انجمن ها آنگونه که باید عمل نکرده اند و پاره 
ای ضعف ها در کارنامه آنها دیده می شود اما باید فعالیتشان را مساوی 
با به خدمت گرفتن مردم در همه ابعاد و با برنامه دقیق و منطقی قلمداد 
کرد. چرا که نوع فعالیت انجمن ها وابسته به تلاش مدیران و اولیای 

آموزشی آن مدارس دارد. 
 نظارت استصوابی مدیران در تایید صلاحیت کاندیداها 

از اعتبار و ارزش برخوردار است که  اولیا و مربیان آنچنان  پیوند 
بی توجهی به آن می تواند لطمات جبران ناپذیری به عرصه آموزش و 
پرورش کشور تحمیل کند.  دکتر مومنی انتخاب ناصحیح اعضای انجمن 
در برخی مدارس را یکی از علل ضعف عنوان می کند و با تاکید بر نظارت 
استصوابی مدیران بر کاندیداهای عضویت در انجمن می گوید: مدیران 
باید نظارت دقیقی داشته باشند چرا که برخی از والدین از اهرم عضویت 
در انجمن استفاده می کنند تا ضعف تحصیلی دانش آموزانشان را به 

نوعی بتوانند جبران کنند و درنهایت سوء استفاده هایی شود. 
پیش از انتخاب اعضای انجمن بهتر است صلاحیت افراد شناسایی 
شود. در صورتی که شایستگی افراد محرز شد انتخاب اعضا از میان آنها 

انجام گیرد تا جلسات انجمن هم موثرتر برگزار شود. 
 1۹ فعالیت موثر مدارس براي مشارکت پذیري والدین: *

1� مشارکت والدین را در موقعیت کاري خود چیز با ارزشي بدانید.
2�شرایط مدرسه را به گونه اي تغییر دهید که اولیا و خانواده ها از 
حضور در آن و عضویت در گروه هاي مختلف احساسي مثبت داشته 

باشند.
3� از دو طریق ارتباط با اولیا و معلمان ، بچه ها را تشویق کنید.

4� در آغاز سال تحصیلي به والدین اطلاع رساني کنید که چگونه 
مي توانند با معلمان و کادر اداري مدرسه در ارتباط باشند.

5� شرایطي مهیا نمایید که والدین به صورت داوطلبانه در PTA و 
سایر فعالیت هاي مدرسه مشارکت نمایند.

۶� این آگاهي راایجاد کنید که والدین به راحتي وظایف خود را در 
خانه به روشني بدانند.

۷� با سازمانهایي که مي توانند و در امر اطلاع رساني و آموزش صحیح 
والدین مشارکت داشته باشند همکاري و هماهنگي لازم را ایجاد کنید.

8� جلسه اي را براي والدین ترتیب دهید که در آن عقاید خود را در 
جهت رفع شرایط تهدید و خطر بیان نمایند.

۹� افزایش آگاهي پرسنل آموزشي را در اولویت قرار دهید و با آنها در 
جهت ارتباط هر چه بهتر با والدین مساعدت لازم را داشته باشید.

10� برنامه هاي رسمي آموزش والدین را گسترش دهید تا آنها بهتر 
با نقش مؤثر خود در یادگیري فرزندان آشنا شوند.) والدیني که بنا به 

دلایلي دچار مشکل هستند در اولویت آموزش قرار گیرند(
11� براي کارمندان و معلماني که والدین هم هستند شرایط را به 
گونه اي به صورت منعطف مهیا کنید که آنان به راحتي در جلسات 
فرزندان حاضر شوند. 12- کارگاه آموزشي ترتیب دهید که والدین در 
دو نقش مؤثر واقع شوند به طور مثال هم حضور در جلسات PTA و 
هم حضور در کلاس هاي شبانه مدارس )مدارس آلمان و چند کشور 
اروپایی( 13� به والدین جوان فرصت دهید تا حضور مؤثر را تجربه کنند.

14� همه کارمندان خود را در جهت شرکت در امر آموزش فرزندان 
خویش تشویق کنید.

15� کتابخانه مدرسه را با وسایل مورد نیاز آموزشي مجهز کنید و با 

حضور و مشارکت والدین موفق کارگاه آموزشي ترتیب دهید.
1۶� مشارکت مدارس در اماکن فرهنگي  � مذهبي محل شامل: 

)کتابخانه ، فرهنگسرا 000 ( را توسعه دهید.
1۷� کارمندان و معلمین مدرسه با معتمدین محل در ارتباط بوده 

و برخي منابع توسعه فعالیت هاي مدرسه را از این طریق تأمین نمایید.
18� هزینه اولیه توسعه آموزشي والدین را خود فراهم کنید و به همه 

افراد وظایفشان را گوشزد نمایید.
1۹� بدانید که ساختن فردا بستگي به این دارد که ما امروز چگونه از 
فرزندانمان مراقبت کنیم و به چه نحوي آنان را تربیت نمائیم زیرا فرزندان 

هر یک از ما جوانان آینده هستند.
نکاتي براي جذب اولیاي دانش آموزان

انجمن اولیا و مربیان در جذب اولیا نکات زیر را توصیه مینماید:
1 -مدیران مدارس و مسوولان انجمنها با کرامت انساني و اخلاقي 

اسلامي با تمام اولیا برخورد نمایند.
2 -در هنگام مراجعه اولیا اگر به علت نداشتن جا از ثبت نام فرزندش 
معذور هستید این معذوریت را با دلیل و منطق براي آنان اثبات کنید و 
در عین حال نسبت به ثبتنام فرزندش در آموزشگاههاي همجوار او را 

راهنمایي نمایید. چون در همه حال مردم از ما انتظار یاري دارند.
3 -هر زمان پدر و مادري جهت کاري به مدرسه مراجعه مي نمایند 
از آنها با خوشرویي استقبال و حتیالمقدور نسبت به انجام تقاضایش با 
وي همکاري نمایید. 4 -عدم توجه اولیا به مدارس را به حساب فرزندشان 
منظور نکنید. مبادا خداي ناکرده دانش آموزي به علت عدم توجه پدر یا 

مادرش به مدرسه مورد سرزنش یا تنبیه قرار گیرد.
5 -از نوشتن نامه تند و کنایه زدن به اولیایي که نسبت به تعلیم و 

تربیت فرزندانشان کوتاهي میکنند شدیدا خودداري کنید.
به امید آن که مدیران محترم آموزشگاههاي کشور با رعایت حداقل 
این نکات بتوانند بیش از پیش اولیا را به کنون باصفاي مدرسه فراخوانند 
و با تعاون و همکاري آنان رسالت خود را که تعلیم و تربیت آینده سازان 

این مملکت اسلامي بهتر انجام دهند.
 1 -تماس اولیا و شناسایي دانش آموزان محروم از محبت والدین )فوت 
یا متارکه والدین( به میزان زیادي بر پیشرفت تحصیلي اینگونه دانش 

آموزان اثر دارد.
مقدار  به  میتواند  مربیان  و  والدین  تنگاتنگ  و  نزدیک  2 -رابطه 
قابلتوجهي بر آگاهسازي والدین در پیشگیري از اختلالات عاطفي دانش 
آموزان کمک کند و در بهبود فرآیند آموزش و پیشرفت تحصیلي موثر 

باشد.
3 -تماس اولیا با معلمین به منظور شناخت علل ناسازگاري و برخورد 
مناسب با دانش آموزان به میزان زیادي بر رشد شخصیتي و پیشرفت 

تحصیلي دانش آموزان تاثیرگذار است.
4 -دایر نمودن کلاسهاي تقویتي و جبراني از سوي انجمن براي دانش 
آموزان ضعیف از نظر درسي در پیشرفت تحصیلي آنان به میزان قابل 

توجهي موثر است.
5 -تبادل نظر علمي، حرفهاي، فرهنگي و اجتماعي والدین با دبیران در 
معرفي مشاغل اجتماعي به دانش آموزان دوره راهنمایي میتواند بر تقویت 

انگیزه تحصیلي دانش آموزان بینجامد.
۶ -توجه به آموزش خانوادهها توسط کارشناسان علوم تربیتي و علوم 
اجتماعي و روحانیون محترم تا میزان زیادي میتواند به حل مشکلات و 

مسائل خانوادهها و سرانجام پیشرفت تحصیلي فرزندان آنان بینجامد.
۷ -اتخاذ شیوههاي رفتاري متناسب با دانش آموزان از قبیل تنبیه، 
تشویق، انتظار متناسب با تواناییها از طریق آگاهسازي والدین توسط 

مربیان مدارس بر بهبود روند آموزش و یادگیري موثر است.
8 -وجود تضاد در شیوههاي آموزشي و تربیتي میان اولیا و مربیان 
تا حد بسیار زیادي بر روند آموزش و یادگیري و در نهایت بر پیشرفت 

تحصیلي دانش آموزان اثر نامطلوب میگذارد.
۹ -کمک مالي و فکري اولیاي دانش آموزان در غني سازي اوقات 
فراغت بر تداوم امر خطیر آموزش و پیشرفت تحصیلي تاثیر به سزایي 

دارد. 
10 -شناسایي دانش آموزان داراي مشکل اقتصادي و اعطاي کمک 
از سوي انجمن به آنان تا حد زیادي اینگونه دانش آموزان را به تلاش و 
کوشش واداشته و انگیزه آنان براي ادامه تحصیل تقویت شده و در نهایت 

بر بهبود روند آموزش و پیشرفت تحصیلي آنان تاثیرگذار است.
11 -شناسایي دانش آموزان داراي مشکل جسمي نظیر ضعف شنوایي، 
ضعف بینایي، کلامي و... و جلوگیري از گسترش این عارضهها سلامت 
روان و شخصیت دانش آموزان مذکور را به مخاطره نمیاندازد و به نسبت 
بر پیشگیري از مشکلات و مفاسد میکاهد و بر پیشرفت تحصیلي آنان 
موثر است. 12 -قبول پیشنهادات و طرحهاي مفید آموزش که از سوي 
انجمن ارائه میشود توسط مربیان و اولیاي مدرسه میتواند سبب افزایش 

بازدهي مدرسه و پیشرفت روند امر آموزش در مدرسه گردد.
 پیشنهادات 

 1 -شناخت دانش آموزان محروم از محبت والدین به طور محرمانه 
صورت گیرد تا دانش آموزان دیگر مطلع نشوند.

2 -مربیان در برخورد با اولیا اخلاق اسلامي را رعایت و اولیا را تنها 
هنگامي که از فرزند آنها خطایي سر زده است به آموزشگاه دعوت نکنند 
تا موجب سرافکندگي و خجالت آنان گردد. بلکه باید به گونهاي رفتار 
کنند که اولیا هر ماه حداقل یکبار براي جویا شدن از وضعیت تحصیلي 
فرزندان خود به مدرسه مراجعه کنند و به تبادلنظر در این زمینه با مربیان 
بپردازند.  3 -به امر آموزش خانواده و تشکیل کلاسهاي آموزش خانواده 

توجه و عنایت بیشتري صورت گیرد.
4 -به برگزاري هفته مشاغل در مدارس اهمیت بیشتري داده شود.

5 -پر کردن اوقات فراغت به وسیله والدین و با نظارت و هماهنگي 
مدرسه انجام پذیرد. ۶ -اعطاي کمکهاي مالي از سوي انجمن به دانش 
آموزان مستمند بیشتر گردد. البته بهتر است که اینگونه کمکها به صورت 

محرمانه و حتي بدون اطلاع خود دانش آموز باشد.
داراي مشکل  آموزان  دانش  با  و محترمانهاي  مناسب  ۷ -برخورد 
جسمي مانند آنهایي که ضعف بینایي و شنوایي و کلامي دارند بشود 

تا مورد تسمخر دیگر دانش آموزان قرار نگیرند.
8 -مدرسه در حل مشکلات خود از والدین کمک و یاري طلبد و روي 

آنها حساب باز کند.
۹ -نشریه پیوند را براي اولیاي دانش آموزان ارسال کنیم.

منابع در دفتر روزنامه موجود است.
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 رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که برخی می گویند 
طرح هسته ای و برداشته شدن تحریم ها روی کاغذ است، گفت: 
اصل این موضوع را وارونه جلوه می دهند و می خواهند در جامعه 

اضطراب ایجاد کنند.
علی لاریجانی روز دوشنبه در همایش اقتصاد مقاومتی که در اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی برگزار شد، افزود: مساله هسته 
ای یک نگاه قبیله ای نیست بلکه نگاهی ملی بوده که در آن منافع 

ملی وجود دارد.
وی ادامه داد: برخی از خوشحالی مردم ناراحتند؛ حالا اگر دولت 
های دیگر مطابق برجام قبول کردند که تحریم ها را لغو کنند و آن را 
اجرا کردند، نمی دانم چرا برخی می گویند این طرحی روی زمین و 

کاغذ است و مسایل را جور دیگری جلوه می دهند؟
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به سرانجام رسیدن 
مذاکرات هسته ای و آغاز اجرای برجام گفت: مصاف 12 ساله ای در 
حوزه ی هسته ای داشتیم که نفس گیر بود و مشکلاتی هم داشت. 
در 3 سال اخیر مذاکرات تنگاتنگ برای حل و فصل موضوع پیگیری 
شد . حال این سوال است که آیا این اتفاق و پیگیری برای حل و فصل 
موضوع مذاکرات کار عقلانی و درست و منطبق با منافع ملت بود یا 
خیر؟در این رابطه اختلاف نظر وجود دارد. برخی فکر می کنند که این 
تصمیم لحظه ای بود و می گویند چرا سریع تصمیم گرفته شد، باید 
در پاسخ گفت که ما سه سال است مذاکره می کنیم و اصلا تصمیم 

لحظه ای نبوده است.
وی افزود: شاید بیشترین وقت مسئولان کشور صرف همین 
موضوعات شد، به طوری که شورای هسته ای به عنوان تصمیم گیر 
در مسائل بیش از 20 جلسه در این قضیه داشت و تمامی ابعاد را 
بررسی کرد وهمچنین مذاکره را هدایت می کرد. در این شرایط برخی 
می گویند جلسات کم فایده غیر راهبردی بود باید به آنها گفت که چرا 

وقتی اطلاع ندارید اظهار نظر می کنید؟
لاریجانی توضیح داد برخی اوقات در این جلسات مسیری تعیین 
می شد اما بعد مجبور بودیم که مسیر را به دلیل حفظ نشدن منافع 
کشور عوض کنیم و در این راه حتی دو ماه طول می کشید که مسیر 

عوض شود.
لاریجانی تاکید کرد : مسیر مذاکرات با فراز و فرودهایی هدایت 
شد البته می شد مسیر کم هزینه تری را طی کرد اما به هر حال همه 
اینها جزیی از واقعیات کشور است. حال باید به این سوال پاسخ داد 
که ما در این مذاکرات چه هدفی داشتیم. هدف اصلی این بود که ما 
تکنولوژی هسته ای صلح آمیز داشته باشیم و تحریم ها برداشته شود. 

چرا که تحریم ها هزینه ی کشور را بالا می برد.
وی در عین حال گفت: قبول دارم که تمامی مشکلات اقتصادی 
به تحریم ها بر نمی گردد و سوء مدیریت و ساختار اقتصادی نیز در این 

رابطه دخیل است اما به هر حال تحریم ها مشکلات را تشدید کرد و 
پس باید برداشته می شد.

وی با بیان اینکه ما نمی گوییم در برجام ضعف هایی وجود ندارد 
گفت:  برداشت ما این است که طبق برجام دانش هسته ای را حتی 
با محدودیت هایی که داریم می توان از نظر تحقیق و توسعه نیز به 
پیشرفت هایی رساند،. همچنین قسمت قابل قبولی از تحریم ها لغو و 

قسمتی تعلیق می شود که اجمالا کار نیز آغاز شده است.
رئیس قوه مقننه ادامه داد: در این بین برخی معتقدند که کارهای 
انجام شده از سوی طرف مقابل سوری است، در پاسخ باید گفت که 
ما در این رابطه قانون داریم و اگر آنها به تعهداتشان عمل نکردند ما به 
کار خودمان ادامه می دهیم ما نمی گوییم که به دیگران باید اعتماد 
کنیم بلکه حرف ما این است که با عقل به صحنه نگاه می کنیم و 
بر این اساس آنها باید تحریم ها را بردارند که کارهای مقدماتی اش 
نیز شروع شده است که در غیر این صورت ما کار خودمان را ادامه 

می دهیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در همین رابطه نیز چند 
نظر وجود دارد؛ برخی معتقدند که به دلیل وجود نگرانی از اجرای 
تعهدات طرف مقابل ما نباید وارد این میدان شده و انجام تعهدات را 
رد می کردیم؛ در پاسخ باید گفت که آیا طرف مقابل نمی گفت که 
تحریم های جدید را به ما تحمیل می کند؟ آنها برای این کارشان نیز 

توجیه می آوردند. اما نهایت کار اعمال تحریم های جدید برای ما بود 
که چه فایده ای برای کشور دارد؟ نظر دیگر آن بود که می توان روابطی 
گذاشت که مذاکرات در جهت خود سیر کند که اگر در این شرایط 
آنها به تعهداتشان عمل نکردند ما مدعی می شدیم. اینها همه نشان 

می دهد که اختلاف بینش هایی در قضیه وجود دارد.
وی افزود : نگرانی دیگر این بود که این اقدامات جلوی فناوری 
هسته ای را می گیرد و تعطیل می شود؛ در این رابطه طبیعتا باید 
این موضوع را از مسئول مربوطه یعنی رئیس سازمان انرژی اتمی 
به عنوان متخصص و مسئول اجرایی جویا شد. ایشان در جلسات 
هسته ای و سهم مجلس گفتند که برجام محدودیتی برای کار ما از 
لحاظ دانش به وجود نمی آورد طبیعتا بین افرادی که نظر می دهند ما 

باید به نظر فردی که مرجع است تکیه کنیم.
لاریجانی خاطر نشان کرد: برخی دیگر معتقدندکه پذیرش برجام 
باعث تسلط بیگانگان در کشور می شود و این که نظارت آژانس در 
همه جا زیاد می شود؛ در پاسخ باید گفت که کشور ما چند دهه است 
که عضو آژانس است و نظارت ان پی تی را پذیرفته اند و نظارت مشکل 

تسلط به وجود نمی آورد.
رئیس قوه مقننه همچنین توضیح داد: قانون مصوب مجلس ناظر 
بر این است که در مواردی که ممکن است آنها بخواهند اسرار ما را 
لو بدهند همکاری مان را کاهش دهیم. یا اگر بازرسی بخواهد رفتار 

نادرستی داشته باشد دولت مربوطه حق دارد آن بازرس را راه ندهد و 
بخواهد بازرس دیگری بفرستد. پس موضوع قابل علاج است و احتیاج 

ندارد که ما تلقی غلطی از موضوع به جامعه بدهیم.
لاریجانی تاکید کرد: کشور با چشم باز مسیر مذاکرات را انتخاب 
کرد و اصلا چیز لحظه ای نبود. بخش های بسیار دقیق، فنی و حرفه ای 
انجام شد و در نهایت کشور پذیرفت که در ازای محدودیت در برخی 
کارها که این محدودیت ها در برخی امورات نیز لطمه ای به ما نمی زند 
تحریم ها برداشته شود موضوعی که باعث ایجاد گشایش در اقتصاد 

کشور می شود و مقداری شرایط تغییر می کند.
رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه نباید در این مسیر 
با خوش خیالی قدم برداریم گفت: موانع اجرا پیچیدگی های بسیاری 
دارد؛ بنابراین باید ساز و کار دقیق تری برای اجرای برجام در نظر 

گرفت.
از  انگار  برخی  تاسف می خورم که  وی در عین حال گفت: 
خوشحالی مردم ناراحت هستند؛ حال این که اتحادیه اروپا قبول 
کرده که لغو تحریم های این اتحادیه انجام شود و دولت آمریکا 
نیز چنین موضوعی را بیان کرده است؛ حال چرا طور دیگری به 
مردم اطلاع رسانی می کنند و می گویند که آنها روی کاغذ قدم 
برداشته و ما روی زمین کار می کنیم. چرا موضوع را طور دیگر 

جلوه می دهیم؟
رئیس قوه مقننه توضیح داد: داستان از این قرار است که ابتدا 
نظریه ای بود مبنی بر اینکه آنها یک گام برای برداشتن تحریم ها 
بردارند و ما نیز یک گام برای محدودیت ها برداریم، سپس در پروسه 
یک ساله و بحث های متعدد نتیجه آن شد که باید تحریم ها برداشته 
شود تا ما گام برداریم. این پیشنهاد را ما دادیم که باید یک باره 
تحریم ها لغو شود. بر این اساس آنها باید تحریم ها را یک باره لغو کنند 
و ما قدمهایی برداریم. بعد از آن ما گفتیم که باید ببینیم طرف مقابل 
تصمیم برای لغو یک باره تحریم ها گرفته تا ما گام بعدی را برداریم. 
این بدان معناست که قطعنامه در شورای امنیت صادر شود و سپس 
اتحادیه اروپا و آمریکا برای لغو تحریم ها تصمیم بگیرند که این اتفاق 
افتاده است؛ حال نوبت ماست که ما اقداماتمان را انجام دهیم چون 
اقدامات ما مقداری زمان بر است؛ ما باید کارهایمان را انجام دهیم و 

طرف مقابل نیز دستورالعمل هایشان را بنویسند.
را  اول  گام  آنها  ابتدا  روند  این  براساس  گفت:  ادامه  در  وی 
برداشته اند؛ پس این صحبت ها که ما روی زمین کار می کنیم و آنها 
روی کاغذ چه معنایی دارد؟ پس باید روشن شود که گام اول از نظر 
تصمیم گیری برای لغو تحریم طرف مقابل برداشته است و ما باید در 
عمل اقداماتمان را انجام دهیم؛ بیان این صحبت ها و ایجاد اضطراب 
در جامعه کار درستی نیست. اگر کار درستی انجام شد باید آن را به 

درستی منعکس کرد. 

 نتایج نظرسنجی ایرنا نشان داد ؛ 73.8 درصد مردم ایران از 
عملکرد دولت یازدهم راضی و نسبت به بهبود شرایط کشور با 

حضور دولت روحانی امیدوار هستند.
این نظرسنجی توسط خبرگزاری جمهوری اسلامی )ایرنا( در دو 
مرحله ) بهار و تابستان ( 1394 و با فاصله زمانی 3 ماهه )پایان هر 

فصل ( در تهران و 30 مرکز استان، انجام شده است
بر پایه نتایج به دست آمده ، رضایت مردم از عملکرد دولت 
یازدهم در سه ماهه دوم سال افزایش 11.6 درصدی داشته است. 
این درحالیست که در فصل گذشته 62.2 درصد شهروندان ایرانی 

از عملکرد دولت ابراز رضایت کرده اند.
مطابق این نظرسنجی 69 درصد مردم معتقدند ارزش ها توسط 
دولت یازدهم حفظ و رعایت شده و 59.3 درصد هم اعلام کرده اند 

که انتظارات آنان توسط دولت برآورده شده است .
همچنین 56.4 درصد مردم اعتقاد دارند دولت در حوزه تلاش 

برای رفع نیازهای کشور موفق بوده است .
بر پایه این اطلاعات، میزان رضایت مردم از عملکرد دولت در 
حوزه تلاش برای رفع نیازهای کشور ازجمله مهار تورم و گرانی ) با 
رشد 8.3 درصدی(، رفع تحریم ها) با رشد 18.2 درصدی(، برقراری 
امنیت) با رشد 4.9 درصدی(، رسیدگی به وضعیت بیمه) با رشد 
4.3 درصدی(، دارو) با رشد 14.4 درصدی( و خدمات بیمارستانی) 
با رشد 0.4 درصدی( و همچنین عملکرد دولت در بهبود رابطه با 
کشورهای منطقه و همسایه ) با رشد 13.8 درصدی( و بهبود رابطه 
با دولت های غربی و آمریکا ) با رشد 14.3 درصدی( نسبت به فصل 

گذشته روبرو است.
رضایتمندی مردم از عملکرد دولت در زمینه انتظارات شهروندان 
نیز نسبت به سه ماه گذشته)بهار 94( با افزایش مواجه است . به 
طوری که عملکرد دولت در مباحث دفاع از حقوق هسته ای رشد 
11.4 درصدی و کمک به پیشرفت علمی کشور رشد 6.3 درصدی 
را نشان می دهد. در سایر مباحث نیز میانگین رشد 5 درصدی 

وجود دارد.

عملکرد دولت در حفظ ارزشهایی همچون حفظ منزلت واقعی 
ایران در جهان از رشد 16.6 درصدی ، حفظ هویت ایرانی از رشد 
13.8 درصدی و مقتدر بودن از رشد 13.1 درصدی، نسبت به 

خرداد ماه برخوردار بوده است.
در تمامی حوزه های بررسی عملکرد دولت در شش ماهه اول 
سال جاری میانگین بالای 50 درصد نمره به ثبت رسیده است . 
در حوزه مسایل اقتصادی مردم 52.7 درصد از کل نمره میانگین، 
در حوزه مسایل اجتماعی 59 درصد از کل نمره میانگین، در 
حوزه مسایل سیاسی 67.5 درصد از کل نمره میانگین و در حوزه 
مسایل فرهنگی 64.7 درصد کل نمره میانگین را به این موضوع ها 
اختصاص داده اند. بر پایه این نتایج، عملکرد دولت در موضوعات 
اقتصادی، سیاسی و فرهنگی با افزایش رضایتمندی بین 3.2 تا 4.3 

درصدی مواجه است.
نتایج این نظرسنجی نشان داد؛ 73.4 درصد مردم نسبت به 
آینده امیدوارند و به برنامه های دولت خوش بین هستند. این میزان 

نسبت به فصل گذشته 11.4 درصد رشد را نشان می دهد.
همچنین 66.1 درصد مردم ایران پیرامون چشم اندار آینده 
ایران نظر خوش بینانه ای دارند، این رقم در مقایسه با فصل بهار با 

رشد 11.4 درصدی روبرو است.
بر پایه همین اطلاعات، شهرهای بوشهر با 93.2 درصد، ایلام با 
91.6 درصد، بیرجند با 84.7 درصد، سنندج با 83.4 درصد،بجنورد 
با 82.8 درصد و اهواز با 82.6 درصد امیدوارترین شهرها نسبت به 

آینده ایران هستند.
این نظرسنجی به روش تصادفی و متناسب با جمعیت هر مرکز 
استان صورت گرفت و هدف اصلی آن مقایسه و سنجش میزان 
رضایت مندی شهروندان از عملکرد دولت یازدهم در شش ماه اول 

سال است.
ایرنا با روی کار آمدن دولت یازدهم با هدف سنجش میزان 
رضایت مندی شهروندان از عملکرد دولت و رییس جمهوری اقدام 

به نظرسنجی های دوره ای کرده است.

عضو هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
می گوید: در صورتی که از روح الله حسینیان به دلیل صحبت رد و 
بدل شده وی با صالحی شکایت شود و این شکایت به هیات نظارت 

بر رفتار نمایندگان واصل شود، به آن رسیدگی خواهد شد.
غلامرضا اسداللهی در گفت و گو با خبرآنلاین در خصوص 
فضای اخیری که در مجلس شکل گرفته و عدم رعایت اخلاق و 
همچنین به کاربردن ادبیات نامناسب و توهین آمیز از سوی برخی 
نمایندگان، گفت: مجلس محل جمع شدن نظرات مختلف است و 
قطعا در این فضا، تضارب افکار بوجود می آید اما این اتفاق باید در 
یک فضای اخلاقی و توام با رعایت اصول اعتقادی باشد. وی ادامه 
داد: اگر کسی را قبول نداریم یا حرف او را منطبق بر نظر خود نمی 

دانیم نباید با پرخاش جلو برویم.
 اسداللهی تاکید کرد: روز یکشنبه هفته گذشته در مجلس 
بسیاری از چارچوب های اخلاقی زیر پا گذاشته شد، یعنی باید 
مخالفان اجازه می دادند که جلسه سمت و سوی خود را پیدا می 
کرد و از صبح نیز دکتر لاریجانی انصافا بیشتر به مخالفان برای 
صحبت کردن وقت داد تا نظرات خود را بیان کنند و در ادامه 
موافقین صحبت کردند.وی افزود: آقای صالحی هم نظرات دولت را 
منتقل کرد و گله مند بود به لحاظ تهدیدی که شده بود. اما به نظر 
من باید درباره این موضوع در پایان نطق خود صحبت  می کرد. 
اما چون ابتدای سخنان خود به این موضوع اشاره کرد، جو مجلس 
متشنج شد ولی باز هم بعضی از افراد آمدند و الفاظ بدی را نسبت 

به ایشان به کار بردند.
وی تصریح کرد: فضای آن روز مجلس از ابتدا با جنجال آغاز 
شد، و دوستان مخالف برجام می خواستند همه مسائل را با غوغا 
سالاری به پیش ببرند، اما علی رغم تذکراتی که دادند و استنادهایی 
که کردند و مسائل مختلفی که مطرح کردند، نمایندگان رای خود 
را دادند و کلیات طرح و حتی جزئیات آن در جلسه روز سه شنبه 

به تصویب رسید.
 اسدللهی ادامه داد: مخالفان باید اجازه دهند موافقین مخالفین 

در فضای اخلاقی و آرام اظهارات خود را بیان کنند و برای دیگر 
نمایندگان نیز شان و عقلانیت و دیانتی قائل شوند. همانگونه که 
دوستان مخالف دیانتی برای خودشان قائل اند، ما هم برای خودمان 

دیانت و عقلانیتی قائل هستیم.
این عضو هیات نظارت بر رفتار نمایندگان در پاسخ به این 
سئوال که آقای حسینیان خودشان عضو هیات نظارت هستند اما 
با این رفتارها چه کسی باید بر رفتار وی نظارت کند؟، گفت: اگر 
از ایشان شکایت بشود، قطعا هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به 
آن شکایت رسیدگی خواهد کرد و برابر قانون، ایشان خودش چون 
عضو هیات نظارت است در آن جلسه نمی تواند شرکت کند و بقیه 

اعضاء باید درباره وی نظر دهند.
وی در پاسخ به این سئوال که آقای جلالی و بروجردی اظهارات 
برخی مخالفان برجام را توهین به اعضای کمیسیون عنوان کردند، 
آیا این افراد می توانند به هیات نظارت شکایت کنند؟، گفت: بله 
اگر دوستان کمیسیون امنیت ملی شکایت کنند، ما حتما رسیدگی 

می کنیم.
وی همچنین درخصوص پرونده بیرانوند که پیش از این به 
محمد جواد ظریف توهین کرده بود و از سوی یکی از اعضای 
هیات نظارت بر نمایندگان عنوان شده بود که به این توهین 
رسیدگی خواهد شد، گفت: هیات نظارت از هفته  گذشته جلسه 
نداشته و هنوز این موضوع در جلسه مطرح نشده است. اما قطعا 
اگر شکایتی در باره این موضوع به دست ما برسد به آن نیز 

رسیدگی می کنیم.
اسدللهی همچنین در پاسخ به این سئوال که آیا هیات نظارت 
بر رفتار نمایندگان گزارش خود از تخلفات رفتاری نمایندگان در 
صحن علنی مجلس را می تواند به نهادهای نظارتی دیگر همچون 
شورای نگهبان ارائه دهد، نیز گفت: بله. ارتباط دو سویه ای با 
شورای نگهبان، دستگاه قضایی و برخی نهادهای امنیتی وجود دارد 
که برخی از موارد همچون سوابق افراد که آن ها از ما بخواهند در 

اختیارشان خواهیم گذاشت.

غرویان : مجالسی كه در آن مداحان به ظریف توهین می كنند
مجلس گناه است نه عزاداری

مردم مجالس عزاداری سیاسی را ترک کنند
آیت الله غرویان گفت: مداحان باید بدانند که با توهین به دولت حقیقتاً بزرگترین 
ضربه را به مجالس اهل بیت می زنند، مردم این بی ادبی ها  را به پای اسلام و مجلس 
امام حسین می گذارند و باعث آن مداحانی هستند که این گونه رفتارهای خلاف اخلاق 

را ترویج می دهند.
استاد حوزه و دانشگاه اظهار داشت: مجالسی که بی انصافی و توهین به دولت، ظریف 
و تیم مذاکره کننده که به راستی  افرادی مؤمن و متعهد هستند، در آن صورت می گیرد، 
مجالس گناه است و مردم می بایست آن مجلس را ترک کنند چون دیگر مجلس امام 

حسین نخواهد بود.
وی ادامه داد: مجلس امام حسین در آن تقوا ،ادب و معنویت موج میزند مردم موظف 

هستند با ترک چنین جلساتی، آن مداح یا سخنران را تنبیه کرده و به انزوا بکشانند.
غرویان تصریح کرد:امام حسین)ع( اسوه صفات حسنه است و به حدی فضائل در ایشان 
در مرتبه اعلاء وجود دارد که اگر مداحان به جای پرداختن به دعواهای سیاسی به بیان 
فضائل ایشان بپردازند قطعاً مجلس مورد قبول امام حسین قرار می گیرد. امام حسین)ع( 
برای قبولی عزاداری یک مجلس به قلوب افرادی نگاه می کند که از آن خارج می شوند، آیا 

قلوب آنها بعد از مراسم از کینه پر شده  یا نور وصفا پیدا کرده است.
استاد حوزه گفت: یکی از مهمترین درس هایی که ما از عاشورا می گیریم این است 
که قدر مجاهدت های مجاهدین را بدانیم و از آنها به درستی تقدیر کنیم.همانطوری که 
امام حسین)ع( از حضرت اباالفضل تقدیر و تشکر کردند، دراین زمان هم ما باید از یاوران 
رهبر معظم انقلاب قدردانی کنیم، نباید فراموش کنیم که الان حسین زمان ما مقام معظم 
رهبری است و یاوران ایشان دولتمردانی هستند که در عرصه جهانی از منویات ایشان 

حراست و حفاظت می کنند .
وی افزود: در عرصه بین المللی، اکنون وزیر امور خارجه فعلی به عنوان یکی از بازوان 
راستین رهبری تلقی می شود که عزت اسلام و جمهوری اسلامی و منویات مقام معظم 
رهبری را در عرصه دیپلماسی محقق می کند. حقیقاً باید از وزارت امور خارجه تیم مذاکره 
کننده و شخص وزیر امور خارجه تقدیر و سپاسگذاری شود همانطوری که معظم له مکرراً 

تیم مذاکره کننده را تأیید کرده و آنها را افرادی انقلابی متدین و مؤمن شمردند.
وی در پایان گفت:وظیفه ما این است، اگر بنا بر این است که در مجالس وارد بر 
موضوعات سیاسی شویم، رسم قدرشناسی را به جا بیاوریم. نباید دل های مردم را خالی 
کنیم و بذر ترس و نا امیدی و نا آرامی را در قلبشان بکاریم ، رهبری همگان را به همدلی 
و همزبانی با دولت تکلیف کردند ما باید به دولتمردانمان روحیه بدهیم و آنها را در جبهه 

دیپلماسی با ابرقدرت های عرصه جهانی حمایت و تقدیر کنیم .

کاندیداها نباید بی دلیل از انتخابات محروم شوند
گفته می شود : وزیر اطلاعات با بیان اینکه انتخابات حق الناس است گفت: ما در 
آستانه انتخابات مجلس شورای اسلامی به عنوان نماد مردم سالاری قرار داریم که باید 
رقابتی سالم و تعیین کننده برای مردم باشد و با امنیت کامل و همه جانبه برگزار شود. 
حجت الاسلام علوی ادامه داد: افرادی که برای کاندیداتوری در انتخابات ثبت نام می کنند 
و به صورت قانونی شرایط ثبت نام را دارا می باشند، نباید بی دلیل محروم شوند و اگر اینگونه 
شود پا روی حق الناس گذاشته شده است. علوی خاطرنشان کرد: تمایلات جناحی نباید 
عاملی برای محروم کردن کسی در انتخابات باشد و فقط قانون مصوب در نظردهی وزارت 

اطلاعات درخصوص سازمان انتخابات مؤثر خواهد بود.

شورای نگهبان دلایل ردصلاحیت  ها را اعلام کند
گفته می شود : آیت الله غرویان گفت: آبروی افراد با برخی عبارات و جمله ها در خطر 
می افتد. وقتی به کسی می گویند احراز صلاحیت نشدید، آبروی او ممکن است در نزد عموم 
خدشه دار شود؛ بنابراین اگر خود فرد رضایت دارد و متقاضی است که دلایل احراز صلاحیت 
نشدن وی توسط شورای نگهبان اعلام شود و اعلام می کند بگویید چرا احراز صلاحیت 
نشدم.، به نظر من شورای نگهبان باید در این خصوص توضیح دهد که آبروی او در خطر 
نیافتد.وی افزود: به نظر بنده، پاسخ گویی اصل مسلمی است؛ البته ممکن است که شورای 
نگهبان بگوید، اگر ما دلیل احراز نشدن صلاحیت یا رد صلاحیت افراد را بگوییم ممکن است 
آبروی آن فرد برود، اما توجه کنیم که اگر خود فرد تمایل دارد که این دلایل اعلام شود، 

شورای محترم نگهبان قانون اساسی باید پاسخ دهند.

ممنوع الکاری هنرمندان موسیقی صحت ندارد
گفته می شود : معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تأکید کرد: 
خبری که به تازگی مبنی بر ممنوع الکار شدن خوانندگان منتشر شده است، صحت 
ندارد. علی مرادخانی، تصریح کرد: خبر ممنوع الکار شدن چند هنرمند موسیقی 
به دلیل همکاری با »رادیو جوان« واقعی نیست. او ادامه داد: من به هیچ وجه دنبال 
ممنوع الکاری هنرمندان نبوده و نیستم و همیشه سعی کرده ایم، شرایط را به گونه ای 
فراهم کنیم که آن ها بتوانند داخل کشور فعالیت کنند و مشکلی نداشته باشند. 
بنابراین چنین خبری نمی تواند صحت داشته باشد. در روزهای گذشته، برخی رسانه ها 
اخباری را مبنی بر ممنوع الکار شدن حدود 20 هنرمند به دلیل انتشار آثارشان در 

»رادیو جوان« منتشر کرده بودند.

مهران مدیری جلوی دوربین در حاشیه نمی رود
گفته می شود : فشار کاری باعث شد تا مهران مدیری کارگردان و بازیگر سریال 
»درحاشیه« کارش به بیمارستان بکشد.به گزارش خبرآنلاین، او چندی پیش به دلیل 
فشار کار زیاد کارش به بیمارستان کشید و چند روزی به تجویز دکتر مجبور به استراحت 
شد.این بازیگر پس از بهبودی تصمیم گرفته برای کاهش فشار کار، فعالیتش را محدود به 
پشت دوربین و کارگردانی کند و به عنوان بازیگر در این سریال حضور نداشته باشد.فصل 
اول این سریال که داستان آن در یک بیمارستان می گذشت، نوروز امسال از تلویزیون ایران 
پخش شد و حاشیه هایی را هم به همراه داشت. فصل دوم سریال در زندان فیلمبرداری 
شده و چندی پیش عکس هایی از این سریال منتشر شد که بازیگران اصلی را با لباس 

زندان نشان می داد.

پدیده شاندیز واگذار می شود
گفته می شود : مصطفی افضلی فرد سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس  اظهار کرد:  
در جلسه کمیسیون اقتصادی که با حضور مسئولان بانک مرکزی برگزار شد، با درخواست 
اعضا مقرر شد تا انحلال سرمایه گذار قبلی پدیده شاندیز انجام شده و سه نفر خریدار جدید 
که آمادگی خرید این مجموعه را دارند، پیشنهاداتشان بررسی شده تا با مصوبه شورای پول 
و اعتبار پدیده شاندیز واگذار شود. وی تصریح کرد: به رغم پیگیری مسئولان تاکنون این 

اقدام انجام نشده و باید در کمترین فرصت زمینه این امر فراهم آید.

اپرای عاشورا تکخوانی زن ندارد
گفته می شود : معاون پارلمانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با انتقاد از برخی 
رسانه های داخلی که خط ایجاد تشویش در حوزه فرهنگ و هنر کشور را دنبال می کنند، 
گفت: برخی رسانه ها به دنبال حاشیه سازی هستند در حالی که ضوابط قانونی در خصوص 
تمام آثار هنری وجود دارد. حسین نوش آبادی در خصوص خبری که در برخی رسانه ها 
مبنی بر تکخوانی زن در جریان اجرای اپرای عاشورا در تالار وحدت منتشر شد، اعلام کرد: 
به هیچ وجه تکخوانی در جریان کار این گروه کُـر وجود نداشته است و این برنامه با اجرای 

60 نفر است که در بخش هایی همخوانی زنان اجرا می شود.

نباید جواب امثال حسینیان را بدهیم
گفته می شود : صادق زیباکلام در جمع دانشجویان دانشگاه گلستان که به دعوت 
انجمن اسلامی این دانشگاه با محوریت »برجام، ایران، جهان« در تالار شهید مطهری برگزار 
شد، گفت: برخورد با تندرو ها، کندرو ها، بی دین ها، با دین ها، لیبرال ها و مواردی از این دست 
کار حکومت نیست و این کار باید از سوی قانون انجام شود. تفاوت حکومت دیکتاتوری 
و حکومت غیردیکتاتوری نحوه مقابله با تندرو ها است، در حکومت غیر دیکتاتوری قانون 
باید تصمیم بگیرد. من و شما نباید پاسخ افرادی مانند رسایی، حسینیان و جلیلی را 
بدهیم، آن ها باید آزاد باشند که حرف خود را بزنند و اگر جلویشان را بگیریم مانند همان ها 

می شویم.

اعلام ممنوعیت استفاده از رژ لب برای مردان
گفته می شود : رئیس اتحادیه آرایشگاه های مردانه گفت،تراشیدن مو با مضمون 
اسامی مقدس و یا علامت های گوناگون مانند ، استفاده از رژ لب و .....تبلیغ های ویژه 
ای که برخی از آرایشگاه های مردانه در زمینه جذب مشتری به عناوین مختلف از جمله 
آرایش ماه محرم انجام می دهند واکنش شدید رئیس اتحادیه آرایشگاه های مردانه را در 
پی داشت.مصطفی آگاهی در گفت و گو با خبرنگار عصر ایران در مورد مصدایق برخورد با 
تخلفات آرایشگاه های متخلف که وی چندی پیش وعده اعلام آنها را داده بود گفت: گاهی 
برخی از افراد در خواست آرایش های خارج از عرفی را دارند که علاوه بر اینکه این آرایش 
ها به هیچ عنوان در شان و شخصیت اجتماعی یک فرد مذهبی نیست بلکه خارج از عرف 
جامعه نیز می باشد و متاسفانه برخی از آرایشگاه ها نیز که معمولا نیز فاقد پروانه کسب 
بوده و حتی در مکان های مسکونی فعالیت می کنند اقدام به اینگونه آرایش ها می کنند.

وی در مورد مصادیق برخورد با آرایش های خارج از عرف گفت: تراشیدن مو با مضمون 
اسامی مقدس مانند "یا حسین" که به تازگی در ایام محرم انجام می شود یکی از مواردی 
است که به شدت با آن برخورد می شود. وی در توضیح مصادیق دیگر تخلفات ادامه داد: 
برداشتن ابرو، انجام خالکوبی، زدن رژ لب و انجام تاتو از جمله مواردی است که در صورت 
مواجه شدن با آن در آرایشگاه مردانه، واحد صنفی متخلف حتما پلمب می شود.وی ادامه 
داد: اینگونه اقدامات علاوه بر اینکه باعث جریحه دار شدن عفت عمومی در جامعه می شود 
با هیچگونه عرف اجتماعی نیز همخوانی ندارد و لذا با هر اقدامی که نارضایتی مردم را به 

دنبال داشته باشدبرخورد خواهد شد.

نامحرمانه

خبر

رئیس مجلس شورای اسلامی:

متاسفم که برخی از خوشحالی مردم ناراحتند

بر اساس نظرسنجی ایرنا اعلام شد:

افزایش رضایتمندی مردم از عملكرد دولت روحانی
عضو هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس:

به شكایت از حسینیان رسیدگی می شود

وزیر نفت با اشاره به اقدامات اخیر میلیاردر نفتی:

زنجانی نمی تواند پول مردم را با هوچی گری بخورد
وزیر نفت در ارتباط با اقدامات بابک زنجانی و نامه اخیر منتشر 
شده وی، گفت: مطبوعات و رسانه ها موضوع را دنبال کنند و کمک 

کنند تا پول را بگیرند.
بیژن زنگنه وزیر نفت کشورمان در ارتباط با اقدامات بابک 
زنجانی و نامه اخیر منتشر شده وی، گفت: مطبوعات و رسانه ها 
موضوع را دنبال کنند و کمک کنند تا پول را بگیرند. مطبوعات 
از خدا و خشم مردم بترسند و کاری کنند و نوعی حرف بزنند و 
طوری موضوعات را پوشش دهند که تخلفات بابک زنجانی برای 

مردم نمایان شود.
وی با بیان اینکه رسانه ها باید صدای رسای یک ملت بیچاره 
باشند، افزود: ایشان ده هزار میلیارد تومان از پول مردم را خورده اند 
و باید بدانند پول مردم را نمی شود با هوچی گری خورد، زنجانی 

باید پول را بدهد.
وزیر نفت با طرح این سوال که پول مردم چه شده است؟ اظهار 
کرد: وی مرد نمایش است و نامه می نویسد اما باید ده هزار میلیارد 

تومان پول مردم را پس بدهد.
وی در واکنش به نامه زنجانی به نمایندگان مجلس که گفته 
بود؛ زنگنه پیش من می آمد و توافق می کردیم تصریح کرد: من 
طوری نیستم که کلاه سرم رود او فکر می کند می تواند ما را فریب 
دهد. زنجانی باید اول پول را بدهد بعد هر زمانی که خواست در هتل 

رامسر روزها با هم حرف می زنیم.
زنگنه گفت: گمان می کنم زنجانی در برخی رسانه ها پول خرج 
می کند تا این تصور ایجاد شود که ایشان طلبکار هستند و ما 

بدهکار.
وی در کنگره راهبردی و نمایشگاه نفت نیرو که با حضور 
شرکت های معتبر بین المللی و داخلی برگزار شد، اظهار داشت: 
خارجی هایی که علاقه مند به حضور در صنعت نفت ایران هستند 
بدانند که ما دنبال کار سالم و شفاف هستیم. ما از انگل های فاسد 
که می خواهند در این شرایط خون ملت را بمکند بیزار و متنفریم. 

ما در یک مبارزه بی امان با مفاسد هستیم.

وی افزود: ما به شریک های خارجی توصیه می کنیم که از این 
افراد فاسد فاصله بگیرند و به ما اعتماد کنند. بهتر است شرکت های 

خارجی به اعتبار و تجربه خود تکیه کنند.
وزیر نفت ادامه داد: شاید افراد فاسد به شما بگویند که تا زمانی 
که پورسانت ما را ندهید کارتان راه نمی افتد. اما شما این را باور 
نکنید. اینها همه تبلیغات است. من دستور داده ام که دسترسی به 
من و مدیران نفتی سهل تر شود تا اینگونه به افرادی که هیچ توانی 
جز حقه بازی ندارند مراجعه نشود. این افراد که در دوره تحریم 

توانایی شان و تعدادشان افزایش یافته محدود شوند.
زنگنه با بیان اینکه دنیا به سرعت در حال تحول است گفت: 

اگر به پیشرفت فناوری توجه نشود کشور دچار بحران خواهد شد. 
البته در دوران تحریم با کمک رهبری توانستیم وارد مرحله جدیدی 

شویم.
وی  با اشاره به اینکه از امروز اروپا و آمریکا رسماً تحریم ها علیه 
ایران را براساس توافق برجام لغو کردند، گفت: این تصمیم دو ماه 
دیگر لازم الاجرا می شود و چه خوب است که این کنگره با اجرای 

توافق برجام متقارن شد.
وزیر نفت با اظهار اینکه ایران برای توسعه نیاز به سرمایه و 
تکنولوژی در حوزه نفت دارد، گفت: اگر چه تحریم ها موجب قطع 
تبادلات و دوری کشور از فناوری روز دنیا شد اما همین مطلب 

موجب رشد توان بومی کشور شد. اکنون بین ایران امروز با ایران 
گذشته بسیار تفاوت وجود دارد. چرا که شرکت های داخلی نفتی در 

شرایط تحریم خود را قوی کرده اند.
زنگنه با تأکید براینکه ایران برای توسعه صنعت نفت خود 
نیازمند فناوری پیشرفته، منابع مالی و بازارهای صادراتی است، 
گفت: اولین کاری که بعد از تحریم  انجام خواهد شد این است 
که ایران در حداقل زمان ممکن بازارهای نفت خود را پس خواهد 
گرفت؛ مشتریان سنتی نیز از این موضوع استقبال کرده اند و علاقه 
مندی نشان داده اند. در بخش تکنولوژی نیز دیگر ایران تنها خریدار 

نیست بلکه باید تکنولوژی به کشور منتقل شود.
وی با بیان اینکه قرارداد جدید نفتی کشور به همراه طرح های 
نفت و گاز تا یک ماه دیگر معرفی خواهد شد، گفت: علاوه بر 
فرصت های سرمایه گذاری و حضور در طرح های بالادستی این 
امکان برای حضور خارجی ها در طرح های پالایشگاهی و پتروشیمی 

فراهم شده است.
وزیر نفت با بیان اینکه ایران تنها کشور در منطقه است که 
قابلیت دسترسی به گاز طبیعی به صورت نامحدود را داراست، گفت: 
علاوه بر صادرات گاز به خط لوله به فکر فروش گاز به کشورهای 

دیگر از طریق ال ان جی نیز هستیم.
زنگنه با اعلام اینکه همکاری با خارجی ها می تواند در بخش 
کاهش مصرف انرژی باشد، توضیح داد: در شرایط کنونی حدود 
40 تا 50 میلیارد دلار یارانه برای انرژی پرداخت می شود که اگر 
در بخش کاهش مصرف انرژی سرمایه گذاری صورت گیرد اصل و 

سود سرمایه به سرعت بازخواهد گشت.
وی تأکید کرد: برای همکاری متقابل بین شرکت های داخلی 
و خارجی شرکت های بین المللی می توانند در ایران به صورت 

مشترک با شرکت های ایرانی یک شرکت تأسیس کنند.
وزیر نفت با بیان اینکه ایران از نظر نیروی انسانی دارای ظرفیت 
خوبی است، گفت: تأکید می کنم در فضای جدید موظف هستیم 

برای شرکت های ایرانی و جوانان بیکار کشور کار ایجاد کنیم.
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